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روزنامه صبح ایران

معاون قوه قضاییه:

کسی نباید به خاطر عجز از 
پرداخت مهریه زندانی شود

معاون فرهنگی قوه قضاییه با اشاره به افزایش قیمت 
ها  دادگاه  به  توانند  می  مهریه  بدهکاران  گفت:  سکه 
مراجعه و درخواست تعدیل احکام مهریه را بدهند و 
اظهار ناتوانی خود را از پرداخت اعلام کنند. قضات هم 
باید سریع رسیدگی کنند و نگذارند کسی به خاطر عجز 
از پرداخت مهریه زندانی شود.حجت الاسلام والمسلمین 

صادقی در جمع کارکنان ستادی قوه قضاییه با اشاره به 
گرانی های اخیر به ویژه افزایش نرخ سکه بیان داشت: 
به عنوان نمونه خانمی از شوهرش بابت مهریه طلبکار و 
از دادگاه نیز حکم گرفته است، اما همسر وی به خاطر 
افزایش نرخ سکه نمی تواند مانند قبل سکه ها را پرداخت 

کند؛ بنابراین این حکم باید تعدیل شود...

* سیر نزولی نرخ ارز و سکه ادامه دارد
* آمادگی شعب ارزی بانک ها برای خرید ارز مردم

موفقیت دموکرات ها برای ترامپ دردسرساز می شود

انتخابات میاندوره ای؛ کابوسی برای ترامپ

رئیس کمیته امداد خمینی)ره(:

برخی صندوق های متفرقه از نام ائمه سوءاستفاده می کنند

 پرواز 65 ساله ها ممنوع!

وقتی »بازارساز« وارد میدان ارز می شود

سقوط دلار 
7

2

2

3
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سرافرازانه از دوره 
سخت خارج می شویم

اسحاق جهانگیری:

 به خاطر فشارها و کمبودها از مردم عذرخواهی می کنم

کارهای  به  اطلاعاتی  :گروه های  گفت  اطلاعات  وزیراسبق 
حاشیه ای و غیراطلاعاتی مشغول نشوند، وارد مسائل جناحی و 
اقتصادی و سیاسی نشوند، این موارد برای سازمان های اطلاعاتی و 
امنیتی سم مهلک است. حجت الاسلام علی یونسی درگفت وگویی 
اظهارداشت :توصیه من به سازمان های اطلاعاتی جمهوری اسلامی 
این است که برای امنیت چند کار را انجام دهند؛ یکی اینکه در داخل 

کشور از مقابل مردم قرارگرفتن به شدت پرهیز کنند...

تجمع 20 هزار نفری بسیجیان  به منظور نمایش اقتدار و شکوه ایران اسلامی در قم برگزار می شود.
به منظور نمایش بخشی از اقتدار و شکوه ایران اسلامی، تجمع بزرگ بسیجیان در قم برگزار می شود. 
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( از تجمع 700 هزار نفری بسیجیان در کشور در مرحله دوم 
رزمایش سپاهیان محمد رسول الله)ص( خبر داد و خاطرنشان کرد: گردان های بیت المقدس در 
سطح کشور رزمایش عاشورایی سپاهیان محمد رسول الله)ص( را برگزار می کنند که  همزمان تجمع 
20 هزار نفری بسیجیان گردان های الی بیت المقدس استان قم نیز برگزار می شود.وی ابراز داشت: 
تجدید میثاق با آرمان های امام راحل، رهبر معظم انقلاب و شهدای گرانقدر نظام اسلامی ایران از 
مهمترین اهداف برگزاری این تجمع باشکوه عنوان شده است.غلامرضا احمدی گفت: این تجمع 

باشکوه که پنجشنبه 12 مهرماه سال جاری از ساعت 9 تا 11 در مصلی قدس قم...

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: زمان رسیدن نیروهای این 
سازمان به محل حادثه کاهش یافته است و این نیروها در میانگین زمانی سه دقیقه و 18 ثانیه به 
محل حادثه می رسند.عباس جعفری با اشاره به زمان رسیدن نیروهای آتش نشانی در شهر قم به 
محل حادثه، اظهار کرد: در گذشته رسیدن نیروها به محل حادثه زمان بر بود، اما اکنون زمان رسیدن 
نیروهای آتش نشانی قم به محل حادثه کاهش یافته است و این نیروها در میانگین زمانی حدود سه 
دقیقه و 18 ثانیه به محل حادثه می رسند.مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم ادامه داد: در طول دو دهه اخیر بلندمرتبه سازی در شهر قم اوج پیدا کرد و قم چهارمین شهر 
کشور به لحاظ آپارتمان نشینی است که سازمان آتش نشانی براساس مصوبه شورای اسلامی شهر 

قم بر ایمنی ساختمان ها در مرحله احداث نظارت می کند...

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: نسل کنونی این فرصت را 
دارد که با شکست آخرین نسل امریکایی شرور حاکم بر امریکا، 
خود را به قدرتی بلامنازع تبدیل کند.علی شمخانی در سخنانی 
در همایش پیشکسوتان عرصه جبهه و شهادت افزود : نسل ما این 
شانس را داشت که با قلدرترین عرب منطقه یعنی صدام فرصت 
هماوردی پید ا کرد و بینی او را به خاک مالید.وی اضافه کرد: ما بینی 

امریکا را در پیروزی انقلاب، شکست صدام و ...

علی یونسی وزیر اسبق اطلاعات :

»اطلاعاتی ها« وارد مسائل 
سیاسی و اقتصادی نشوند

فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع(؛

تجمع ۲0 هزار نفری بسیجیان در قم 
برگزار می شود

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم:

بسیاری از پاساژهای قم 
ایمن  نیستند

علی شمخانی:

فرصت شکست شرورترین 
حاکمان امریکا مهیاست
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شرکت ره آب تیسفون مجری پروژه های راهسازی 
و ساختمان سازی وابنیه از مجموعه های فعال و کارآمد 
پیمانکاری به شمار می رود که در اجرای پروژه های 
عمرانی استان قم، نقش مهمی به عهده داشته و در رزومه 

کاری آن پروژه های شاخصی مشاهده می شود.
مهندس مرتضی ترابی مدیر عامل این شرکت فارغ 
التحصیل رشته ی عمران سازه در مقطع کارشناسی ارشد 
است که از معدود مدیران تحصیل کرده و به روز در عرصه 

ی پیمانکاری محسوب می شود.
وی در سال 82 فعالیت خود را در این عرصه کلید زد 
و پیش از آن در سال 70 در یکی از سازمان های اجرایی 

اشتغال به کار داشت.
با  اختصاصی  مصاحبه  در  ترابی  مرتضی  مهندس 
خبرنگارما با بیان اینکه به دعوت دوتن از بستگان نزدیک 
خود جهت انجام پیمانکاری، به این عرصه ورود کردم 
گفت: تا سال 85 همراه با بستگان خود که کارخانه 
آسفالت در اختیار داشتند به صورت پیمانی همکاری 
را  راه کوهستان  و در سال 88 شرکت میلاد  داشتم 
تاسیس کردم که فاقد گرید بود و یکسال قبل که داشتن 
به  شد؛  اعلام  الزامی  ذیربط  مسوولان  سوی  از  گرید 
تأسیس شرکت ره آب تیسفون اقدام که رتبه 5 ابنیه 

را دریافت کردم.
وی سپس با اشاره به اینکه: این شرکت همچون 
مجموعه های قبلی در زمینه محوطه سازی، جدول و 
زیرسازی و اجرای پروژه آسفالت فعالیت و خدمات دهی 

می کند.

* تاخیر کار فرمایان در پرداخت مطالبات مشکل 
نقدینگی  راتشدید کرده است

افزود: این مجموعه به تجهیزات و ماشین آلات مورد 
نیاز همچون گریدر؛ غلطک ، آب پاش ، کامیون و نظایر 
آن مجهز بوده که در سطح کیفی بالا و در کوتاه ترین 

زمان پروژه های عمرانی را اجرا و تحویل می دهیم.
مهندس مرتضی ترابی با اعلام اینکه در حال حاضر 
5 نفر به صورت مستقیم در این شرکت مشغول به کار 
هستند؛ اظهار کرد: هنگامی که پروژه های جدول کاری، 

زیر سازی و نظایر آن به ما ارجاع می شود. تعداد پرسنل 
و نیروی کار این مجموعه به چند برابر افزایش می یابد.

این پیمانکار متعهد و تحصیل کرده سپس به تشریح 
برخی مشکلات در حوزه ی کاری خود پرداخت و با 
بیان اینکه مشکل اصلی ما کمبود نقدینگی و تاخیرهای 
طولانی مدت سازمان های اجرایی در پرداخت مطالبات 
شرکت است؛ تصریح کرد: کمبود سرمایه موجب شده 
برای مدرن سازی و به روز رسانی ماشین آلات شرکت 
قدرت مانور نداشته باشیم این در حالیست که به روز 
رسانی تجهیزات در سرعت بخشیدن به روند اجرای 
پروژه ها نقش مؤثری دارد. ضمن اینکه قدیمی بودن و 
استهلاک ماشین آلات موجود علاوه بر کند کردن روند 

کار، موجب افزایش هزینه های شرکت می شود.
از  داد:  ادامه  تیسفون  آب  ره  شرکت  عامل  مدیر 
مسوولان ذیربط انتظار داریم با اختصاص تسهیلات ارزان 
قیمت امکان مدرن سازی و به روز رسانی ماشین آلات 
این مجموعه را برای ما فراهم سازند که در اینصورت تعداد 

بیشتری را جذب کار خواهیم کرد.
وی در ادامه  بر شمردن مشکلات؛ افزود: کارفرمایان 
معمولاً قرار دادها را به صورت یکطرفه تنظیم و جهت 
امضاء در اختیار ما قرار می دهند که بعد از امضای ما ؛ 
شرایط ناخواسته ای به ما تحمیل می شود از سوی دیگر 
سازمان های اجرایی که پروژه های تحویلی آنها را اجرا 
می کنیم؛ با تأخیرهای طولانی مدت مطالبات شرکت را 
پرداخت می کنند در این رابطه شهرداری با تأخیرهایی 
که گاه به 2 الی 3 سال به طول می انجامد گوی سبقت 

را از دیگرسازمان ها ربوده است!
مهندس مرتضی ترابی افزود: این تأخیرهای طولانی، 
شرایط بسیار دشورای برای ما ) و دیگر پیمانکاران ( ایجاد 
و مشکل کمبود نقدینگی را تشدید و مضاعف می کند. 
در این رابطه ذکر این نکته را ضروری می دانم که یکی از 
پیمانکاران درجه یک استان قم به دلیل همین تأخیرها و 
عدم دریافت به موقع مطالبات خود ورشکست و متأسفانه 
زندانی شدن وی  متعاقب  است که  زندان شده  روانه 
، اندوخته های یک عمر تلاش او نیز توسط طلبکاران 

توقیف شد!

* انتقاد ازعملکرد اداره دارایی در زمینه  اطلاع 
رسانی تعرفه های مالیاتی

وی سپس عملکرد اداره دارایی و مالیات های سنگین 
را از دیگر مشکلات مجموعه تحت مدیریت خود بر شمرد 
و گفت: اداره دارایی در رابطه با تعرفه های مالیاتی از قبل 
اطلاع رسانی نمی کند و به تبع ما که سرگرم کارهای 
خود هستیم؛ از زمان اقدام به موقع برای مسایل مالیاتی 
بی خبر می مانیم؛ در نتیجه اداره دارایی که خود مسبب 
این تأخیر است؛ بابت آن ما را به پرداخت جریمه های 
مالی سنگین محکوم می کند از سوی دیگر اداره دارایی 
در خصوص ارزش افزوده ؛ مبلغی را از ما مطالبه می کند، 

که اساساً دریافت نکرده ایم!

* مسوولان به مجموعه های پیمانکاری نگاه 
حمایتی داشته باشند

تأُسف  ابراز  با  تیسفون  ره آب  مدیر عامل شرکت 
از اینکه ادامه روند کنونی و در نهایت مجموعه های 
پیمانکاری را با ضرر و زیان سنگین مالی و نهایتاً تعطیلی 
کارمواجه می سازد؛ افزود: مبالغ ارزش افزوده: حق بیمه 
بالای پرسنل و دیگر هزینه ها را باید به صورت نقدی 
و در اسرع وقت پرداخت کنیم اما برای وصول مطالبات 
خود از کارفرما چندین ماه در انتظار به سر ببریم که این 
وضعیت پیمانکاران را از ادامه کار دلسرد و بعضاً موجب 
انتقال سرمایه از حوزه های سازندگی و کارآفرینی به 

سمت واسطه گری خواهد شد.
مهندس مرتضی ترابی سپس برخی از پروژه های 
شاخصی که مجموعه ی تحت مدیریت وی در اجرای آنها 
مشارکت داشته مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه بیشتر 
پروژه درپردیسان، خیابان سازی در قسمت های سایت 
63 و 47 و 39 هکتاری نام برد و اعلام کرد: شرکت ره 
آب تیسفون و بیشترین همکاری را با شهرداری و شهرک 

های صنعتی سلفچگان، شکوهیه و محمود آباد دارد.
وی در پایان خواستار نگاه حمایتی مسوولان ذیربط 
به مجموعه های پیمانکاری به خصوص شرکت تحت 

مدیریت خود شد.

واحد ابزار زنی سنگ توسل مستقر در 
کیلومتر 8 جاده کاشان که عمده فعالیت 
و خدمات آن بر معرق کاری، منبت کاری 
و کارهای دستی سنگی متمرکز بوده و به 
واقع جنبه های هنری این واحد پررنگ تر 
بوده و عرضه کننده نوعی صنعت - هنر 

محسوب می شود. 
همچنین  توسل  سنگ  زنی  ابزار 
در  سنگی  صنایع  واحدهای  معدود  از 
سطح منطقه است که توسط یک مدیر 
کارآزموده و خلاق ایرانی تأسیس و راه 
اندازی شده در حالی که به علت سختی 
و دشواری کار در این صنعت، عمدتاً اتباع 
حرفه  این  به  منطقه  در  ساکن  افغانی 

اشتغال دارند. 
حسین زینعلی مؤسس و مدیر واحد 
با  مصاحبه  در  توسل  سنگ  زنی  ابزار 
خبرنگارما با اشاره به اینکه از سال 88 
فعالیت خود را با همکاری آقای یزدیان 
در عرصه ی صنایع سنگ آغاز کرده؛ 
به  ورود  از  من  اصلی  ی  انگیزه  افزود: 
در  خود  مدیریت  تحت  صنعت  این 
اجرای تعدادی از پروژه های شاخص و 
بزرگ منطقه اظهار کرد: با انبوه سازان 
طرف قرار داد اداره اوقاف و شماری از 
انبوه سازان و مهندسان فعال و مجرب 
ماننده مهندس فهیمی؛ مهندس خوش 
نژاد: مهندس نجفعلی، مهندس خوشرو، 
انبوه ساز و مهندس  فروتن و چندین 
سازه دیگر تاکنون همکاری و در اجرای 
آنها  ساختمانی  و  عمرانی  های  پروژه 

مشارکت فعال داشته ایم.

* ارایه خدمات در سطح کیفی بالا 
و جلب رضایت مشتریان

توسل  سنگ  زنی  ابزار  واحد  مدیر 
با تاکید بر اینکه ارایه خدمات در سطح 
مشتریان  رضایت  جلب  و  بالا  کیفی 
رود؛  می  شمار  به  ما  اصلی  اهداف  از 
خاطرنشان کرد: خوشبختانه تاکنون در 
مشتریان  اعتماد سازی  و  رضایتمندی 

موفق بوده و معدل بالایی در این زمینه 
کسب کرده ایم.وی همچنین صنایع و 
کارهای دستی سنگی را یک هنر قلمداد 
کرد که مستلزم ابتکار، خلاقیت و تسلط 
بر زوایای مختلف این صنعت است.حسین 
زینعلی همچنین فعالیت درصنایع سنگ 
را سخت و دشوار و در عین حال فنی و 
ایرانی  هموطنان  که  دانست  تخصصی 
از  کمتر به آن رغبت و تمایل دارند و 
اینرو حضور برادران تبعه افغانستان در این 

صنعت پر رنگ تر جلوه می کند.

* برای دستیابی به موفقیت در هر 
حرفه و شغلی  باید هدف و پشتکار 

داشت
وی با ابزار تأسف از اینکه بیشترجوانان 
ایرانی به دنبال کارهای راحت و پشت 
برای  کرد:  اظهار  هستند؛  نشینی  میز 
دستیابی موفقیت در هر حرفه و شغلی 
و ساختن آینده ای روشن برای خود و 
خانواده؛ هر انسانی باید اهدافی برای خود 
ترسیم نموده و با تلاش و پشتکار مستمر 
و بی وقفه در راه رسیدن به آن هدف گام 

بردارد.
این  به  ورود  ابتدای  در  افزود:  وی 
حرفه امکانات و سرمایه من در حد صفر 
بوده اما هیچگاه ناامید نشده  بودم و با 

توکل برخدا و حمایت خانواده؛ فراز و 
نشیب های متعدد را پشت سرنهاده و 
مجموعه را به موقعیت کنونی ارتقاء داده 
ام و با اشتغالزایی مستقیم برای 8 نفر که 
جملگی متاهل بوده و چند نفر اعضای 
دارند  تکفل  تحت  را  هایشان  خانواده 
سفره ای با لطف پروردگار برای ارتزاق 
و امرار معاش بیش از 30 نفر به صورت 
مستقیم و غیر مستقیم گسترانده ایم و 
در نظر داریم با افزایش ظرفیت کاری 
برای تعداد بیشتری فرصت شغلی ایجاد 

کنیم.

فعالیتهای  توسعه  دنبال  به    *
شغلی خود هستم

داد:  توضیح  زمینه  همین  در  وی 
سنگ  با  رابطه  در  ها  فعالیت  توسعه 
کف و سنگ های آنتیک و دیگر ظرایف 
مربوط به این حرفه برای خود اشتغال و 
درآمدزایی بانوان خانه دار از جمله اهداف 
طرح توسعه این مجموعه به شمار می 
رود که متأسفانه به دلیل برخی مشکلات 
تاکنون موفق به اجرایی کردن این هدف 

نشده ایم.
و  ترین  مهم  افزود:  زینعلی  حسین 
اصلی ترین مشکل ما استیجاری بودن و 
محدودیت فضای کاری است که اکنون 

مدت اعتبار مکان کارگاه نیز در حال اتمام 
است و از مسوولان ذیربط انتظار داریم 
قطعه زمینی مناسب در متراژ کافی با 
شرایط پرداخت اقساطی به ما واگذار کنند 
تا بتوانیم طرح توسعه این واحد را محقق و 
برای چندین نفراشتغالزایی داشته باشیم.

* اساتید و فعالان کار آزموده ای 
درصنعت سنگ  حضور دارند 

وی همچنین عدم برخورداری از گاز و 
آب را از دیگر مشکلات بر شمرد و گفت: 
آب مورد نیاز واحد را خریداری و با تانکر 
به کارگاه انتقال می دهیم. همچنین برای 
تأمین حرارت فضای کاری و از سوخت 
نفت و گازوییل استفاده می کنیم که 
تهیه این مواد سوختنی نیز با مشکلات و 

دشوارهایی همراه است.
مدیر واحد ابزار زنی سنگ توسل در 
ادامه با اشاره به اینکه ایرانی ها در همه 
زمینه ها سرآمد ملل دیگر ) شماری از 
برجسته ترین دانشمندان جهان را ایرانی 
های تشکیل می دهند( هستند؛ افزود: 
در صنعت سنگ نیز اساتید و فعالان کار 
آزموده ای حضور دارند و نیز از پتانسیل 
های بالقوه ای در زمینه نیروی انسانی در 
این صنعت برخوردار هستیم اما همانطور 
که قبلا هم اشاره کردم به علت دشواری و 
سختی این حرفه، هموطنان ایرانی کمتر 

تمایل به آن نشان می دهند.
حسین زینعلی افزایش قیمت مواد 
اولیه مانند رزین، چسب پوست و نظایرآن 
را بخشی دیگر از مشکلات صنعت سنگ 
عنوان کرد و درپایان گفت: از پیشکسوتان  
صنعت سنگ که تاکنون با ما همکاری 
داشته اند و همچنین از اعضای خانواده و 
همسر وفرزندانم که با درک شرایط سخت 
کاری غیبت طولانی من در محیط خانه را 
صبورانه تحمل کرده و همواره با پشتیبانی 
و حمایت های خود من را در ادامه ی این 
مسیر دلگرم ساخته اند تشکر و قدردانی 

می کنیم.

در گفت و گو با مدیرعامل شرکت ره آب تیسفون مطرح شد

ره آب تیسفون شرکتی با سابقه درخشان 
دراجرای پروژه های عمرانی استان قم

در گفت و گو با حسین زینعلی  مطرح شد

استفاده از خلاقیت هنری  درابزار زنی 
سنگ توسل درجاده کاشان



ی
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جهان در آستانه 
گذر از یکجانبه گرایی 

عملکرد کشورهای اروپایی در قبال برجام و تامین منافع 
اقتصادی ایران از این توافق برغم کارشکنی های آمریکا، 
آزمونی از تعهد آنها برای گذر از یکجانبه گرایی و حرکت 
مستقل به منظور تامین منافع ملت های جهان محسوب 

می شود.یکجانبه گرایی واشنگتن و بدعهدی این کشور با خروج از برجام اعتبار قوانین و 
سازمان های بین المللی را در معرض تهدید و تخریب قرار داده و زمینه ساز بروز بحران 
جهانی شده است، به گونه ای که حتی کشورهای اروپای به عنوان همپیمانان سنتی این 
کشور، تصمیم به مقابله با این روند گرفته اند که این نشان می دهد در صورت به نتیجه 
رسیدن این حرکت جهان شرایط جدیدی را تجربه خواهد کرد.خروج آمریکا از برجام و 
تلاش برای اعمال تحریم علیه ایران و فشار بر کشورها برای پذیرش این رویه خصمانه 
علیه ملت ایران، مصداق بارزی از سیاست های یکجانبه گرایانه کاخ سفید است که اتخاذ 
آن تا کنون بحران های بسیاری را برای کشورهای جهان ایجاد کرده است.مخالفت جهانی 
با تصمیم نابخردانه ترامپ رییس جمهوری آمریکا به جز تعداد معدودی از کشورها، نشان 
می دهد که کاخ سفید مانند سابق یا توان به نتیجه رساندن سیاست های یکجانبه گرایانه 
خود را ندارد و یا پیگیری این سیاست ها هزینه های گزافی را به این کشور تحمیل خواهد 
کرد.ادامه مذاکرات ایران و اروپا برغم مخالفت آمریکا و فشارهای این کشور برای به بن 
بست کشاندن این فرآیند، تنها گام نخست از روند گذر از یکجانبه گرایی است و مهم 
تر این است که اروپا و کشورهایی نظیر چین و روسیه بتوانند بر خلاف میل واشنگتن 
تضمین های اجرایی برای تحقق برجام ارائه کنند که نتیجه این اقدام تامین منافع همه 
کشورهای منطقه و جهان و خروج از بن بستی خواهد بود که کاخ سفید همواره جهان 
را در آن گرفتار می سازد.نگاهی به اظهار نظر مقامات کشورها در مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد درباره برجام و انتقاد آشکار از نحوه برخورد آمریکا با این معاهده بین المللی، 
نشان می دهد که عزم و اراده برای حل و فصل موضوعات بین المللی از طریق تعامل و 
مذاکره وجود دارد و کشورها می توانند این موضوعات را در قالب یافتن منافع مشترک 
رفع کنند که این اقدام خود مقابله با جبهه مقابل به سرکردگی آمریکا و رژیم صهیونیستی 
است که آرامش جهان و گسترش فرهنگ تعامل و حل و فصل مسایل بدون درگیری و 
تهدید و فشار را بر نمی تابند.مخالفت کشورها با سیاست های یکجانبه گرایانه آمریکا در 
نشست این دوره مجمع عمومی سازمان ملل متحد بیش از پیش آشکار و موضوع ایران و 
برجام نیز به محملی برای آشکارتر شدن این خواست جهانی مبدل شد، مقامات بسیاری 
از کشورها خواست ترامپ رییس جمهوری آمریکا از جامعه جهانی درباره اعمال فشار بر 
ایران را مصداق آشکاری از اتخاذ سیاست یکجانبه گرایی دانسته و با آن مخالفت کردند.

در این بین موضع گیری کشورهای همپیمان آمریکا نظیر کشورهای اروپایی جلوه های 
بارزتری از مخالفت با تک روی در عرصه بین الملل و تلاش برای تحمیل خواسته ها به 
کشورها به نمایش گذاشت. مقامات فرانسه، انگلیس و آلمان به عنوان اصلی ترین متحدان 
آمریکا در بین کشورهای اروپایی با تاکید بر ضرورت حفظ برجام به عنوان یک دستاورد 
بزرگ در عرصه دیپلماسی جهانی و لزوم حفظ و گسترش روابط تجاری و اقتصادی با 
تهران در حقیقت مخالفت خود را با سیاست های آمریکا در این خصوص بیان کردند.

اتخاذ سیاست های متناقض از سوی دولت آمریکا پس از روی کار آمدن ترامپ و سرشاخ 
شدن این کشور با شرکای تجاری خود نظیر اروپایی ها و چین به ویژه در زمینه تعرفه 
های جهان نیز نوعی از رویکردهای یکجانبه گرایانه کاخ سفید است که امروز بیش از هر 
زمان دیگر ثبات جهانی را به مخاطره انداخته است.درخواست برخی از کشورها نظیر 
آلمان در جریان نشست مجمع عمومی سازمان ملل مبنی بر ضرورت اعمال تغییرات در 
شورای امنیت در حقیقت ترویج چندجانبه گرایانه در مقابل اعمال سیاست دولت آمریکا 
و فشار بر کشورها برای پذیرش این سیاست ها از سوی کشورهای عضو شورای امنیت 
است.کشورهایی نظیر چین نیز با تاکید بر اینکه برجام یک توافق چندجانبه، مورد اجماع 
بین المللی و حمایت شورای امنیت سازمان ملل است، تاکید دارند که خدشه بر این توافق 
جهانی در حقیقت اعتبار و نقش شورای امنیت را زیر سوال برده و صلح و ثبات منطقه و 
جهان را تضعیف خواهد کرد.اظهارات وزیر خارجه چین در خصوص مقابله با آمریکا در 
زمینه جنگ تجاری که مقامات این کشور علیه کشورها به راه انداخته اند نیز خود گواه این 
مطلب است که کشورهای جهان بر ضرورت تغییر رفتارها و نگاه ها تاکید دارند و همه ما 
در آستانه تحولی بزرگ و چندجانبه گرایی مبتنی بر احترام متقابل به منافع یکدیگر قرار 
داریم.کشورهای جهان امروز برغم گسترش تعاملات و مناسبات خود با یکدیگر اتخاذ رویه 
مستقل در سیاستگذاری ها به ویژه در عرصه بین المللی را یک اصل تلقی کرده و اجازه 
این را نمی دهند که کشوری نظیر آمریکا منافع خود را بالاتر از دیگر کشورها تشخیص 
داده و با اقدامات یکجانبه به آنها ضربه وارد سازند.جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک 
طرف معاهده بین المللی برجام به طورکامل و در عمل پایبندی خود را به آن اثبات و 
بارها اعلام کرده که آماده مذاکره و تعامل با کشورها در این خصوص است و اکنون طرف 
مقابل کشورهای اروپایی و دیگر کشورهای جهان قرار دارند که در مقابل یک آزمون بزرگ 
هستند تا بتوانند جهان را به سوی خروج از یکجانبه گرایی و دیکتاتوری کاخ سفید در 

روابط بین الملل حرکت دهند.

اثرات حرف های بدون پشتوانه
چندی پیش حسین راغفر یکی از کارشناسان اقتصادی 
کشور در یکی از برنامه های تلویزیونی گفت »بانک های 
خصوصی کشور با مشکلات جدی مالی روبه رو بودند و 
دولت و مجلس با هماهنگی یکدیگر روی به افزایش نرخ 
ارز آوردند تا منابع کافی برای جبران خطاهای بانک داری 

خصوصی تامین شود. همین صحبت ها کافی بود تا افکار عمومی انگشت اتهام را به سمت 
دولت و بهارستانی ها نشانه روند«.معتقدم در شرایط فعلی کشور، بیان این صحبت ها که 
دولت و مجلس با هماهنگی هم و برای جلوگیری از بحرانی که موسسات مالی و اعتباری 
به آن دچار شدند و اینکه آن ها بتوانند بدهی خود را به بانک مرکزی پرداخت کنند روی 
به افزایش نرخ ارز آوردند، قابل قبول نیست مگر آن که اسناد و مدارک محکمی در این 
رابطه برای اثبات این حرف ها ارائه شود.زمانی حرف، خریدار دارد که ثابت شده باشد. 
وقتی این ادعا بر همگان روشن شد خیلی خوب است که افرادی که در این امر دخیل 
بودند را شناسایی تا با آن ها برخورد لازم صورت گیرد. حال فرقی نمی کند که مقصرین 
چه کسانی بوده اند، چه این افراد در دولت حضور داشتند و چه در مجلس، باید با آن ها 
برخورد قانونی کرد و حتی سمت های این افراد از آن ها سلب شود که در آینده شاهد 
چنین اتفاقاتی نباشیم. اما این در شرایطی است که ادعا ثابت شده باشد اگر قرار باشد این 
صحبت ها فقط بر اساس تحلیل عده ای خاص باشد نمی توان این حرف ها را به این 
راحتی و آن هم در رسانه ملی که مخاطبان زیادی دارد بیان کرد.همه باید عادت کنیم 
که اگر حرفی می زنیم برای آن، مدارک لازم و اثبات شده را داشته باشیم زیرا اگر غیر 
از این باشد هر فردی به خود اجازه می دهد که هر سخنی را به زبان بیاورد و هر اتهامی 
را متوجه فرد یا گروهی کند که بی تردید در این شرایط، شاهد اختلافات روز افزونی در 
کشور خواهیم بود.من معتقدم اگر فردی حرف بدون پشتوانه ای را مطرح کرد و روی 
اذهان کشور تاثیر منفی گذاشت باید با او هم برخورد شود. گاهی یک حرف و تحلیل 
اشتباه می تواند جامعه را نسبت به گروهی بد بین کند که این موضوع باعث بی اعتمادی 
و از بین رفتن سرمایه اجتماعی کشور که همانا اعتماد مردم است می شود.امیدوارم که 
همه مردم و مخصوصاً مسئولان به این نکته توجه داشته باشند که بیان هر حرفی باید 
مستند باشد زیرا در بسیاری از مواقع، اخبار نا امید کننده به گوش می رسد و نباید به 
صورت کاذب به این فضا دامن زد. امروز کشور در شرایطی است که مردم منتظر خبرهای 
امیدوار کننده و اصلاح بسیاری از امور هستند که این موضوع تنها در سایه وحدت و 

همدلی رخ خواهد داد.

میرزایی عضوفراکسیون امید: 

جریان پیچیده ای پشت 
پیامک های تهدیدآمیز است

 عضوفراکسیون امید مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ارسال پیامک ها و تهدید 
نمایندگان مشکوک به نظر می رسد، گفت: به اعتقاد من یک جریان پیچیده ای پشت 

تلاش برای به تصویب نرسیدن این لوایح وجود دارد.
جلال میرزایی نماینده مردم ایلام از نمایندگانی است که عنوان می کند پیامک 
های زیادی درباره تصویب نکردن لایحه CFT دریافت کرده است. او نیز مانند بسیاری 
از نمایندگان می گوید شاید در یک روز بیشتر از 200 پیامک با مضمون های تهدید و 
توهین به او ارسال شده است.میرزایی درباره این پیامک ها به خبرآنلاین گفت: پیامک 
های فراوانی در این مدت برای نمایندگان ارسال شده است که شباهت زیادی به بحث 
قراردادن شرط معدل در کنکور دارد. در آن زمان عده ای وابسته به موسسات کنکور داد 
و فغان برآوردند که این مسئله به زیان بچه ها و خانواده ها تمام می شود و باید مقابل آن 
ایستاد، درحالی که این مسئله تنها می توانست منافع موسسات را تحت پوشش قرار دهد.

 FATF هم چیزی جدا از آن بحث نیست گفت: در بحث FATF او با بیان اینکه موضوع
هم من نمی دانم چه نیازی به این پیامک ها،نفرین ها و توهین هاست؟ برای مثال پیامکی 
آمده بود که روح امام از این تصویب ناراضی خواهد بود. این چه حرفی است؟ به نظر من 
این پیامک ها کاملا سازماندهی شده است و به نظرم تصویب نشدن این لوایح دغدغه 
گروهی دیگر است و نه مردم چراکه مردم معمولا عنوان می کنند مجلس باید برای 
تصویب یک طرح هزینه و فایده کند و تصمیم درست را بر اساس منافع ملی اتخاذ کند.

سخنگوی وزارت کشور:

گزارشی جامع از حمله تروریستی اهواز 
به مجلس ارائه می شود

سخنگوی وزارت کشور گفت: گزارشی جامع از حمله تروریستی اهواز پس از بررسی در 
شورای امنیت کشور جمع بندی و در اولین فرصت به مجلس شورای اسلامی ارائه می شود.

مجلس شورای اسلامی صبح  روز سه شنبه - برای بررسی حمله تروریستی اهواز 
جلسه غیرعلنی سه ساعته با حضور مسئولان ذیربط برگزار کرد. »سیدسلمان سامانی« 
قائم مقام وزیر در امور مجلس و هماهنگی استان ها در گفت و گویی با اشاره به حضور 
عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور در جلسه غیرعلنی مجلس شورای اسلامی، افزود: در 
جلسه غیرعلنی مجلس شورای اسلامی مقرر شد وزیر کشور گزارش حادثه تروریستی 
اهواز را جمع بندی و به مجلس ارائه کند. قائم مقام وزیر در امور مجلس و هماهنگی استان 
ها توضیح داد: در جلسه دیروز مجلس گزارشی از سوی وزیر کشور و دیگر مسئولان 
دستگاه های متولی موضوع حادثه اهواز به نمایندگان ارائه شد.سخنگوی وزارت کشور 
افزود: پس از بررسی گزارش های ارائه شده، مقرر شد وزارت کشور با بررسی گزارشات 
دستگاه های متولی موضوع، گزارش جامعی از اقداماتی را که توسط دستگاه ها، قبل و 
حین حادثه تروریستی اهواز انجام شده، تهیه و تدوین کند.قائم مقام وزیر در امور مجلس 
و هماهنگی استان ها تصریح کرد: این گزارش پس از تدوین، در شورای امنیت کشور 
جمع بندی و در اولین فرصت به مجلس شورای اسلامی ارائه خواهد شد.سامانی با 
محکوم کردن اقدام تروریستی اهواز و ابراز همدردی با خانواده شهدای این حادثه تاسف 
بار خاطرنشان کرد: وقوع چنین حوادثی نمی تواند در وحدت و انسجام ملت شریف 
ایران خللی ایجاد کند.سخنگوی وزارت کشور گفت: مسئولان وزارت کشور، استانداری 
خوزستان، نمایندگان مجلس، نیروهای نظامی و انتظامی و تمام مردم ایران یکدل و 
همراه در کنار مردم خوزستان ایستاده اند و نخواهند گذاشت خواب دشمن برای هر گونه 
آسیب به امنیت شهروندان تعبیر شود.  گفتنی است در حمله تروریستی اهواز که شنبه 
هفته گذشته در رژه نیروهای مسلح رخ داد، جمعی از هموطنان شهید و زخمی شدند.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

مقامات فرانسوی در قبال ایران واقع بین باشند
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره دست های شومی که درصدد تخریب روابط 

دیرپای ایران و فرانسه و دیگر کشور های موثر اروپایی هستند هشدار داد.
 بهرام قاسمی روز سه شنبه در واکنش به بیانیه سه وزیر دولت فرانسه در خصوص 
اتهام ناروا و واهی به یکی از دیپلمات های کشورمان که به دخالت در عملیات خرابکاری 
در تجمع یک گروهک تروریستی در پاریس متهم و دستگیر شده است، اظهار داشت: 
بار دیگر با رد اتهامات و ادعاهای مطرح شده مراتب اعتراض شدید جمهوری اسلامی 
ایران نسبت به دستگیری دیپلمات ایرانی را اعلام و خواستار آزادی فوری وی هستیم. 
قاسمی تمام ماجرا را سناریو و توطئه ای برای تخریب روابط خوب و رو به گسترش ایران 
و اروپا دانست که در راستای اهداف آمریکا و رژیم صهیونیستی و با صحنه گردانی یک 
گروهک تروریستی و ضد مردمی مقیم فرانسه انجام می پذیرد.سخنگوی وزارت امور 
خارجه با اشاره به سیاست های اصولی جمهوری اسلامی ایران در محکومیت هرگونه 
اقدام تروریستی، تأکید کرد: با توجه به اسناد و مدارک موجود نقش معاندان، بدخواهان 
و عوامل مخرب شناخته شده در طراحی این نمایش مضحک روشن است. قاسمی بیان 
کرد: بنابراین خواهان واقع بینی مقامات فرانسوی در قبال جمهوری اسلامی ایران هستیم 
و مجددا نسبت به دست های شوم بداندیشان که در صدد تخریب روابط کهن و دیرپای 

ایران و فرانسه و دیگر کشورهای موثر اروپایی هستند هشدار می دهیم.

تمام اهداف موردنظر نابود شده اند؛

هلاکت۴۰ نفر از سران داعش در عملیات سپاه
فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت : با اطلاعی که تا دیشب به دست ما رسیده حدود 
۴0 نفر از سران داعش و نیز فرمانده بخش موصل که یک عراقی بود در این عملیات 

کشته شدند.
سردار امیرعلی حاجی زاده طی سخنانی در گردهمایی پیشکسوتان جهاد و شهادت 
در مسجد، ولی عصر )عج( تهران در خصوص حمله اخیر موشکی و پهپادی سپاه علیه 
داعش در سوریه اظهار داشت: یکی از نقاط درخشان این عملیات کار اطلاعاتی بود که از 
طریق نیروی قدس سپاه در اختیار ما قرار گرفت و این مانند اقدامی بود که نیروی زمینی 
در حمله اخیر علیه تروریست های حزب دموکرات انجام داد.فرمانده نیروی هوافضای سپاه 
با اشاره به حمله موشکی و پهپادی سپاه به تروریست ها در شرق فرات در سوریه گفت: با 
اطلاعی که تا دیشب به دست ما رسیده حدود ۴0 نفر از سران داعش و نیز فرمانده بخش 
موصل که یک عراقی بود در این عملیات کشته شدند.حاجی زاده گفت: به دلیل اینکه 
منطقه هدف ما در عملیات اخیر در شرق فرات تحت حمایت آمریکایی ها بود نتوانستیم 
از پهپاد های مراقبتی استفاده کنیم، چون عملیات لو می رفت.وی خاطرنشان کرد: این 
منطقه پیچیدگی های جغرافیایی خاصی داشت که کار را سخت تر می کرد و ما هم به 
دنبال غافلگیری بودیم و دیدیم که آمریکایی ها هم به این عملیات اشاره کردند.حاجی زاده 
خاطرنشان کرد: ما در این عملیات به صورت ترکیبی یعنی استفاده از پهپاد در کنار 
موشک استفاده کردیم و طبق تصاویری که داشتیم همه اهداف نابود شدند و به نیرو های 
ائتلاف هم آسیبی نرسید.فرمانده نیروی هوا فضای سپاه گفت: با اطلاعی که تا دیشب به 
دست ما رسیده حدود ۴0 نفر از سران داعش و نیز فرمانده بخش موصل که یک عراقی 
بود در این عملیات کشته شدند، اما هنوز بقیه اجساد زیر آوار هستند.وی خاطرنشان کرد: 
امنیت ملت ایران خط قرمز مسئولان ما است و کشور های حامی تروریسم باید بدانند که 

تروریست پروری یقه آن ها را می گیرد.

رحیمی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

هیچ فشاری نمی تواند 
این لایحه را از دستور کار مجلس خارج کند

یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: هیچ فشاری اعم 
از داخلی یا بیرونی نمی تواند لایحه CFT را از دستور کار مجلس خارج کند چرا که این 

لایحه روند قانونی خود را طی می کند.
علیرضا رحیمی در تشریح روند پیگیری لایحه CFT در مجلس شورای اسلامی گفت: 
روز یکشنبه توانستیم لایحه را در کمیسیون امنیت ملی به تصویب برسانیم و امیدواریم با 
پایان رسیدگی به دستور کار فعلی صحن، بتوانیم این لایحه را روز چهارشنبه در دستور 
 CFT کار صحن قرار دهیم.رحیمی در پاسخ به این سوال که آیا تجمعات و مخالفت ها با
می تواند در روند پیگیری و تصویب این موضوع اخلال ایجاد کند، گفت: هیچ فشاری اعم 
از داخلی یا بیرونی نمی تواند این لایحه را از دستور کار مجلس خارج کند چرا که این 
لایحه روند قانونی خود را طی می کند و قطعا هرچه انتقادها در چهارچوب منطق و قوانین 
باشد تاثیرگذارتر خواهد بود. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه 
داد: وقتی مخالفت ها ازسطح کارشناسی خارج شده و به کف خیابان می رسد قطعا تاثیر 
منفی خواهد داشت. می دانیم مخالفان نیز دغدغه نظام و منافع ملی را دارند اما آنها هم 

باید بدانند انتقادها تنها با نگاه کارشناسی موثر خواهد بود. 

نعمتی : مقصرین به دادگاه معرفی شدند

قصور در حادثه تروریستی اهواز قطعی است
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با اشاره به جلسه غیرعلنی مجلس 
با حضور وزرای مربوطه و مسئولین امنیتی گفت که قصور در حادثه تروریستی اهواز 
قطعی است و در این راستا با تعدادی از مقصرین برخورد شده و تعدادی دیگر به دادگاه 
معرفی شدند.بهروز نعمتی اظهار کرد: جلسه غیرعلنی صبح دیروزمجلس با حضور سردار 
آشتیانی مسئول حفاظت ستاد کل فرماندهی کل قوا، وزرای اطلاعات و کشور، مدیرکل 
اطلاعات خوزستان و استاندار خوزستان برگزار و گزارشی به نمایندگان ارائه شد.همچنین 
نمایندگان و برخی نمایندگان خوزستان نیز به قید قرعه مسائل خود را مطرح کردند.وی 
افزود: با توجه به فضایی که وجود داشته قصور در این حادثه قطعی است در همین راستا 
با تعدادی از مقصرین حادثه برخورد شده و تعدادی از مقصرین به دادگاه معرفی شدند. 

دوستانی که گزارش دادند از قصوری که اتفاق افتاده عذرخواهی کردند.

برای بار سوم ؛

عارف در ریاست فراکسیون امید مجلس ابقا شد
محمدرضا عارف نماینده مردم تهران، ری، اسلام شهر و شمیرانات برای بار سوم به 

عنوان رییس فراکسیون امید مجلس دهم شورای اسلامی انتخاب شد.
جلسه مجمع عمومی فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی عصر امروز برگزار شد. 
در این جلسه انتخابات هیات رئیسه این فراکسیون با حضور اعضا برگزار و ترکیب هیات 
رئیسه برای سومین سال مجلس دهم مشخص شد.محمدرصا عارف به اتفاق آراء برای 
سومین بار به عنوان رییس فراکسیون امید مجلس دهم انتخاب شد، در این نشست 
اعضای جدید هیات رئیسه فراکسیون امید شامل محمدرضا تابش، مصطفی کواکبیان، 
فاطمه سعیدی، محمد فیضی، عبدالکریم حسین زاده، رضا انصاری، الیاس حضرتی و 
غلامرضا تاج گردون انتخاب شدند. بهرام پارسایی، علی نجفی و علیرضا رحیمی که پیش 
از این عضو هیات رئیسه فراکسیون امید بودند در این انتخابات نامزد نشدند.قرار است 

ارکان هیات رئیسه فراکسیون امید در نخستین جلسه امروز )چهارشنبه( انتخاب شوند.

سرمقـاله

یادداشت

خبــر

اول رییس جمهـوری گفت:می دانیم 
شـرایط کشـور دشـوار اسـت، مـردم بـا 
فشـار زیادی روبرو هسـتند و با سـختی 
زیادی دسـت و پنجه نـرم می کنند، اگر 
فرهیختگان، شـخصیت ها و جریان های 
سیاسـی و همـه ملت فعالانه وارد شـوند 
از این دوره سـخت سـرافرازانه و در کوتاه 

تریـن زمـان خارج می شـویم.
»اسـحاق جهانگیری« روز سـه شنبه 
در آییـن بهـره بـرداری همزمـان از یـک 
هـزار و 700 فضای آموزشـی، ورزشـی و 
پرورشـی در سراسـر کشـور که از طریق 
ویدئو کنفرانس انجام شـد، در سـخنانی، 
شـرایط ایـران را خطیـر توصیف کـرد و 
افـزود: ایـن وضعیت به معنای بن بسـت 
نیسـت اما کشـور زورگویی مثـل آمریکا 
فشـار جـدی از نظر اقتصادی، سیاسـی ، 
رسـانه ای و روانـی بـه مـا تحمیـل کرده 
اسـت. وی نشست امسال مجمع عمومی 
سـازمان ملـل را یـک نمونـه از مصـاف 
بیـن ایـران و آمریـکا ذکر کـرد و یـادآور 
شـد: رییـس جمهـوری آمریـکا از تمـام 
ابزارهایـی که می توانسـت اعم از رسـانه، 
سـازمان ملل و شـورای امنیت اسـتفاده 
کـرد تـا علیـه ایـران بـا زبـان قلـدری و 
بـی ادبانـه مطالبـی بگویـد و نظـر افکار 
عمومـی جهـان را به خـود معطوف کند 
امـا نتیجـه برعکـس شـد. معـاون اول 
رییس جمهـوری ادامه داد: دکتر روحانی 
در نیویـورک تـلاش کـرد کـه بـا توجـه 
بـه تمـدن و سـابقه فرهنگـی ملـت بـه 
شـرایطی که ترامپ سـاخته، پاسخ دهد 
و از ایران یک کشـور با منطق، اسـتدلال 
و توانمنـد بـه نمایـش بگـذارد کـه افکار 
عمومی بـر آن قضاوت کنـد. جهانگیری 
همچنین گفـت: اجلاس شـورای امنیت 
که 15 کشـور حضور داشـتند بـاز هم به 

نمایشـی از مظلومیت ایران و بی منطقی 
آمریـکا تبدیـل شـد، 1۴ عضو این شـورا 
در سـخنرانی هـای خـود از منطـق و 
قانونمنـدی ایـران در مقابـل بی منطقی 
و بـی تعهـدی آمریـکا سـخن گفتنـد. 
وی افـزود: فکـر می کنـم همین صحنه 
کفایـت مـی کند که نشـان دهـد در چه 

جایـگاه منطقی قـرار گرفتـه ایم. 
* به خاطر فشـارها و کمبودها از 

مردم عذرخواهـی می کنم
معـاون اول رییس جمهـوری تصریح 
کـرد: مـی دانیـم شـرایط کشـور دشـوار 
اسـت و مـردم بـا فشـار زیـادی روبـرو 
هسـتند و با سختی زیادی دست و پنجه 
نرم می کنند که بخشـی از این فشـارها 
و سـختی هـا داخلـی و بخشـی نتیجـه 
تحریـم هـای آمریـکا اسـت. جهانگیری 
همچنیـن گفـت: مهـم ایـن اسـت کـه 
ایران ظرفیت زیادی از نظر منابع انسـانی 
دارد و همانطور که امروز شـاهد هسـتیم 
نخبـگان و فرهیختـگان در هـر نقطه ای 
که احساس کنند کشـور نیاز به آنها دارد 
به سـهم خود وارد عرصه می شـوند. وی 
تاکید کـرد: اگـر نخبـگان، فرهیختگان، 

شـخصیت هـاو جریـان های سیاسـی و 
همـه ملـت در این مسـیر قـرار گیرند از 
ایـن دوره سـخت سـرافرازانه بیـرون می 
آییـم و حتـی مـی تـوان گفـت کـه در 
کوتـاه ترین مقطع حتی چند مـاه آینده 
از ایـن شـرایط خـارج مـی شـویم. وی 
اضافـه کرد: بخشـی از این فشـارها روانی 
اسـت کـه عـده ای مـی خواهنـد از ایـن 
شـرایط سوءاسـتفاده کنند، شاهدیم که 
با فضـای روانی مـدام این شـرایط تغییر 
مـی کند. معـاون اول رییس جمهوری با 
عذرخواهـی از مـردم به خاطر فشـارها و 
کمبودهـا، تصریـح کـرد: با برنامـه ریزی 
موفق خواهیم شـد و اطمینـان می دهم 
مدیریـت کشـور و رهبـری نظـام در این 
جهـت تـلاش مـی کننـد تـا فشـارها از 

دوش ملت برداشـته شـود. 
* آمـوزش و پرورش نقطه کانونی 

و اصلی تعلیم و تربیت اسـت
از  دیگـری  بخـش  در  جهانگیـری 
سـخنان خـود بـه جایـگاه ویـژه تعلیم و 
تربیـت اشـاره کـرد و گفـت: اگـر از نگاه 
توسـعه ای به کشـور بنگریم، آمـوزش و 
پـرورش و مدرسـه نقطه کانونـی و اصلی 

تعلیـم و تربیـت اسـت.وی افـزود: اگـر 
فـردی بـه دنبال سـرمایه گـذاری بـوده، 
ضـروری تریـن و موثرترین نقطـه از نظر 
اقتصـادی و پربازده بودن، تعلیم و تربیت 
اسـت.وی ادامـه داد: بایـد بـه مدرسـه به 
عنـوان مهم ترین کانون توسـعه کشـور 
نـگاه کـرد، امکانـات فیزیکـی مـورد نیاز 
بـرای دانـش آمـوزان کـه مـی خواهنـد 
تعلیـم ببیننـد و خـلاق باشـند از پیش 
نیازهـای اصلـی اسـت.معاون اول رییس 
جمهـوری اظهـار داشـت: بـرای ایـن که 
آمـوزش و پرورش خلاق داشـته باشـیم 
کـه آینـده کشـور را تضمین کنـد و افق 
هـای روشـنی پیـش روی کشـور قـرار 
دهـد، حتمـا بایـد بـه خلاقیت بـه طور 
جـدی بپردازیم و این راهکاری اسـت که 
از سیاسـت گذاری تا مدیریت و معلمین 
سـرلوحه کار خود قرار دهند.جهانگیری، 
سـال تحصیلـی جدید را به ملـت ایران و 
بویـژه دانـش آموزان تبریک گفـت و ابراز 
امیـدواری کـرد در ایـن سـال تحصیلـی 
شـاهد تحولات بیشـتر در بخش آموزش 

و پرورش باشـیم. 
وی افـزود: به دلیل فراگیـری آموزش 
و پـرورش کسـی بـا آن بیگانـه نیسـت، 
البتـه ایـن حـوزه بـا محدودیـت هایـی 
هـم روبرو اسـت کـه معلمیـن و امکانات 
آموزشـی و پرورشـی را شـامل می شـود 
کـه بخشـی بـه دلیـل شـرایط کشـور و 
بخشـی هـم شـاید بـی دقتـی دربرنامه 
ریزی اسـت و آنطور که شایسـته بوده در 

تقسـیم اعتبارات توجه نشـده باشـد. 
جمهـوری  رییـس  اول  معـاون 
ایـن  همـه  باوجـود  کـرد:  خاطرنشـان 
محدودیت ها در سـال تحصیلی گذشته 
و جدیـد بودجـه آمـوزش و پـرورش در 
بخـش های عمرانی و جاری تامین شـد. 

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به نظرات کارشناسان 
و مسوولان ذی ربط درباره CFT در مجلس، گفت: مردم باید بدانند که پیوستن ایران به 

FATF چیست و نپیوستن به آن چه آثار زیان باری برای کشور دارد.
حشمت الله  فلاحت پیشه در خصوص اظهارات و انتظارات مسئولانی که در مورد 
لوایح چهارگانه FATF به مجلس مراجعه کرده اند، گفت: بانک مرکزی اعلام کرد که 
اگر ما مناسبات ما با FATF به هم بخورد بانک های کشور دچار ورشکستگی می شوند.

وی همچنین با اشاره به مباحث مطرح شده در جلسه با مسئولان وزارت امور خارجه 
گفت: امروز تعداد همکاران با گروه ویژه اقدام مالی بیش از اعضای سازمان ملل متحد در 
جهان است و این موضوع باعث می شود که حداقل چهار میلیون ایرانی در خارج از کشور 
نتوانند به اسم ایرانی کار کنند و به ناچار باید تابعیت کشورهای دیگر را بگیرند که در بین 
آن ها از نخبه تا تاجر حضور دارند و ضمن اینکه سفارت خانه های ما هیچ گونه کار مالی 

را نمی توانند صورت دهند و تجارت های بزرگ انجام نمی گیرد.
فلاحت پیشه ادامه داد: گزارش شده که بانک های طرف های مختلف مثل چین ایران 
را در لیست سیاه قرار داده اند که همین باعث شده که تجارت با ایران با هزینه و ریسک 
بالایی صورت بگیرد؛ پیش از این هم گفته ام که جلسات بررسی این لایحه باید به صورت 

مستقیم از صداو سیما پخش شود و همه اعم از مسوولان دولتی، کارشناسان و نمایندگان 
در آن نظرات خود را اظهار کنند که مشخص باشد چه تصمیماتی اتخاذ می شود.

نماینده مردم اسلام آباد غرب تصریح کرد: وزارت اطلاعات هم در جلسه رسما اعلام 
کرد که بنابر گزارش های اطلاعاتی دشمنان به دنبال قطع همکاری ایران با گروه ویژه 
اقدام مالی هستند و این بحث های کارشناسی است که در جلسات مجلس با کارشناسان 
و دستگاه های ذی ربط انجام می شود و معتقدیم این بحث ها باید در صحن علنی 
مطرح باشد.رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه در میان 
کنوانسیون های چهارگانه FATF، کنوانسیون مبارزه با تامین مالی تروریسم از معدود 
کنوانسیون هایی است که در مجمع عمومی سازمان ملل متحد طراحی شده است، خاطر 
نشان کرد: این کنوانسیون را کشورهایی مثل ایران طراحی کردند و شورای امنیتی نیست 
و حساسیت های موجود نیز به این خاطر ایجاد شده که CFT آخرین کنوانسیونی است 

که توصیه های FATF در آن مطرح شد.
فلاحت پیشه تصریح کرد: هر روز پیام های بسیاری اعم از تطمیع، تهدید و غیره به 
نمایندگان درباره این لایحه ارسال می شود، کسانی که در این باره با شفافیت بیشتر 

سخن می گویند بیشتر در معرض توهین و تهدید قرار می گیرند.

اخبــار

رئیس کمیته امداد خمینی)ره( به 
متفرقه  صدقات  های  صندوق  نصب 
و  کرد  اشاره  امداد  کمیته  کنار  در 
این  و موجودی  پول  گفت: سرنوشت 
گونه صندوق ها که برخی از آنها از نام 
ائمه اطهار نیز سوءاستفاده می کنند، 

نامشخص است.
پرویز فتاح مشاهده شده که بعضی 
افراد و موسسات با نام ائمه )ع(، از یک 
امر خیر سوء  یا یک  مرکز نیکوکاری 
استفاده کرده اند. مردم ایران اهل کارخیر 
بوده و هستند و زمانی که نام مبارکی را 
می بینند با خلوص نیت و احترام به نام 
ائمه )ع( و حس نیکوکاری می روند و با 
جان و دل پول و مال خود را انفاق و اعطا 
می کنند اما بر بسیاری از این صندوق ها 

نظارتی نیست.
قرآنی  کلمه  یک  را  »صدقه«  وی 
تاکید  و  عنوان  شرعی  حرمت  دارای 

کرد: نهاد کمیته امداد یک نهاد رسمی 
محسوب شده و قانون جمهوری اسلامی 
ایران بر روی آن حاکم و ناظر است. اما 
نظارتی بر صندوق های متفرقه نیست 
از این رو دولت و مجلس باید بر نظارت 
که  چرا  باشند  واقف  موضوع  این  به 

مسئولیت سنگینی برعهده نظام است
اظهار  کشور  امداد  کمیته  رئیس 
داشت: این نهاد با شهرداری ها درباره 
محل نصب صندوق های صدقات قرارداد 
هر  برای  آن  دنبال  به  و  کرده  منعقد 
صندوق حسابرسی انجام شده و موظف 

به پاسخگویی هستیم.
فتاح در پاسخ به این سوال که بعضا 
مشاهده می شود در کنار صندوق های 
صدقات کمیته امداد چندین صندوق 
دیگر با نام موسسات مختلف و دیگر 
مراکزنصب شده آیا مشخص هست که 
وجوه و موجودی آنها کجا هزینه می 

شوند؟ تاکید کرد: ما مسئول پاسخگویی 
به صندوق های صدقات کمیته امداد 

هستیم و لاغیر.
وی تصریح کرد: جالب است بدانید 
که این سوال ما نیز از مجموعه دولت 
هست. سازمان های صادرکننده مجوز 
این صندوق ها بهزیستی، نیروی انتظامی 
و شاید هم وزارت کشور هستند، اما چه 
کسی به این سازمان ها مجوز داده، واقعا 
برای ما هم محل سوال است؟ چرا که 
معتقدیم دستگاهی که مجوز صادر می 
کند باید کنترل و نظارت لازم را نیز 

داشته باشد.
)ره(  خمینی  امداد  کمیته  رئیس 
چنین  این  کشوری  هیچ  در  گفت: 
اجازه نصب صندوق هایی را به هرفرد و 
موسسه ای نمی دهد و واقعا از سرنوشت 
در  اطلاعی  ها  صندوق  این  وجوه 
دست نیست و نمی دانیم پول و وجوه 

صدوقهای متفرقه کجا و چگونه مصرف 
و هزینه می شود.وی افزود: کمیته امداد 
کشور یک نهاد پاسخگو است، اما آیا 
سایر موسسات و دستگاه ها هم در این 

زمینه پاسخگو هستند؟
رئیس کمیته امداد کشور در بخش 
دیگری از سخنان خود به قوانین موجود 
درباره نصب، نحوه جمع آوری و هزینه 
صندوق  در  شده  ریخته  وجوه  کرد 
افزود:  و  کرد  اشاره  کشور  صدقات 
متاسفانه قوانین کشور ما در خصوص 
آوری  متفرقه جمع  دیگر صندوقهای 
به اصطلاع صدقات دارای نقص است 
اندازی  راه  با  برخی  علت  همین  به 
موسسه ای خصوصی با نام ائمه اطهار 
کمک  و  صدقات  آوری  جمع  به  )ع( 
به  یاری رسانی  با هدف  های مردمی 
مستمندان و مستضعفان اقدام می کنند 
که این عمل خلاف مقررات کشور است.

رئیس کمیته امداد خمینی)ره(:

برخی صندوق های متفرقه از نام ائمه سوءاستفاده می کنند

اسحاق جهانگیری:

سرافرازانه از دوره سخت خارج می شویم

حشمت الله فلاحت پیشه: 

نپیوستن به FATF آثار زیانباری برای کشور دارد

معاون فرهنگی قوه قضاییه با اشاره به افزایش قیمت 
به دادگاه ها  توانند  سکه گفت: بدهکاران مهریه می 
مراجعه و درخواست تعدیل احکام مهریه را بدهند و اظهار 
ناتوانی خود را از پرداخت اعلام کنند. قضات هم باید 
سریع رسیدگی کنند و نگذارند کسی به خاطر عجز از 

پرداخت مهریه زندانی شود.
حجت الاسلام والمسلمین صادقی در جمع کارکنان 
ستادی قوه قضاییه با اشاره به گرانی های اخیر به ویژه 
افزایش نرخ سکه بیان داشت: به عنوان نمونه خانمی از 
شوهرش بابت مهریه طلبکار و از دادگاه نیز حکم گرفته 

است، اما همسر وی به خاطر افزایش نرخ سکه نمی تواند 
مانند قبل سکه ها را پرداخت کند؛ بنابراین این حکم باید 
تعدیل شود.وی افزود: علاوه بر اینکه انتظار داریم بانوان در 
این خصوص قدری کوتاه بیایند، دادگاه ها هم باید در این 
زمینه مساعدت کنند که این یکی از احکام لازم الاجرا 
است. دادگاه ها باید در حد توان بدهکاران مهریه، حکم 
صادر کند. کسی که حقوق ماهیانه اش 2 میلیون تومان 
است چطور می تواند هر سه ماه یک سکه بپردازد. نباید 
این اشخاص را به خاطر عجز از پرداخت مهریه زندانی 
کرد. قضات باید در این زمینه کمک کنند تا بتوانیم در 

جهت رفع گرفتاری های مردم گام برداریم.وی  در ادامه 
یکی از مصادیق بارز خوبی ها را کمک مردم به یکدیگر 
دانست و گفت: امروز با توجه به التهابات اخیر بازار و از 
طرفی تحریک دشمنان برای ضربه زدن به منافع ملی 
کشور، مردم باید خرید خود را کمتر کنند و از خرید هر 
چیزی که ضروری نیست بپرهیزند. به عبارتی اگر خرید 
بیشتری صورت بگیرد، باعث می شود تا کمبود کالا برای 
شخصی دیگر که به آن کالا نیاز دارد به وجود بیاید و این 
در واقع همان تعدی به حقوق آن شخص و از نظر اخلاقی 

بسیار زشت و ناپسند است.

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: نسل کنونی این 
فرصت را دارد که با شکست آخرین نسل امریکایی شرور 

حاکم بر امریکا، خود را به قدرتی بلامنازع تبدیل کند.
علی شمخانی در سخنانی در همایش پیشکسوتان 
عرصه جبهه و شهادت افزود : نسل ما این شانس را داشت 
که با قلدرترین عرب منطقه یعنی صدام فرصت هماوردی 
پید ا کرد و بینی او را به خاک مالید.وی اضافه کرد: ما 
بینی امریکا را در پیروزی انقلاب، شکست صدام و پیگیری 
۴0 ساله انقلاب به خاک مالیدیم و نسل امروز با توجه 
به حاکمیت امروز شرورترین افراد ممکن بر امریکا این 
فرصت را دارد که با شکست این آخرین نسل امریکایی 
شرور از خود قدرتی بلامنازع بسازد و این امکان پذیر است 
.شمخانی گفت : ترامپ برای اهداف سیاسی اقدامی را 
به اسم جنگ اقتصادی با ابزار تحریم و چاشنی عملیات 
روانی در بستر آسیب پذیری ایران طراحی کرده است 
مجموع اقداماتی که در کنار آن، اقدامات نیمه سختی 
همانند عملیات تروریستی اخیر اهواز را نیز سامان داده 
است .دبیر شورای عالی امنیت ملی تسلیم ، تغییر رفتار 
و تغییر نظام را سه هدف راهبردی ترامپ از این اقدمات 
برشمرد و تصریح کرد : ترامپ در هفده ماه گذشته با 
اظهاراتی پرطمطراق، مدام در سخنان خود جمهوری 
اسلامی ایران را هدف قرار داد و اقدامات خود را طراحی 
کرد .شمخانی اضافه کرد : آیا برای چنین جنگی که در 

آن بوی باروت نیست، صفیر گلوله نیست، تشییع جنازه 
آشکار نیست و خونی آشکارا به زمین ریخته نمی شود 
خود را آماده کرده ایم؟ آیا اصولا قبول داریم که جنگی 
علیه ما شروع شده است و متناسب با این جنگ خود را 
آرایش داده ایم ؟ وی گفت : آیا زمانی که ترامپ اعلام کرد 
مسئله اصلی و فوری او ایران است و از برجام خارج می 
شود و برهمین اساس تیم هم فکر خود را چید و اعلام 
کرد من شدیدترین تحریم ها را برضد ایران اعمال خواهم 
کرد ، ما بعد از این اقدامات، تعطیلات تابستانی و نوروزی 
خود را لغو کردیم و آرایش جنگی گرفتیم؟شمخانی 
گریزی به اهداف صدام در تحمیل جنگ به ایران هم زد 
و یادآور شد : صدام هم در آن زمان با این تصور که ایران 
بعد از انقلاب حاکمیت سیاسی محکمی ندارد و ارتش آن 
تضعیف شده است و طی یک هفته خوزستان را اشغال 
خواهد کرد از بصره حمله خود را آغاز کرد.وی گفت: 
صدام اهداف سیاسی خود را در سه سطح تعریف کرد در 
حداقل پاره کردن قرارداد 1975، در سطح وسط اشغال 
خوزستان و در نهایت اگر شد ساقط کردن نظام جمهوری 
اسلامی و در همین راستا نیروهای هوایی زمینی و دریایی 
خود را طراحی کرد .شمخانی تصریح کرد : صدام قدرت 
زمینی خود را با هدف جلوگیری از تمرکز قوای ایرانی در 
خوزستان برای اشغال آن، در غرب با هدف دورسازی و در 
شمال غرب برای درگیرسازی فعال و تلاش کرد اهداف 

سیاسی خود را با ابزار نظامی محقق کند.
* اشرار امریکایی را در جنگ اقتصادی شکست 

می دهیم 
دبیر شورای عالی امنیت ملی خطاب به مقامات امریکایی 
تاکید کرد: به طور قطع شما اشرار امریکایی و هیأت حاکمه 
فعلی امریکا را در اقتصاد شکست خواهیم داد. امیر دریابان 
شمخانی در ادامه سخنانش در همایش پیشکسوتان جهاد 
و شهادت با اشاره به اینکه ما در جنگ اقتصادی سخنان 
امریکایی ها را جدی گرفته ایم گفت: سردار حاجی زاده 
هم سخن شما امریکایی ها را جدی گرفت و به همین علت 
موشک ها را در سه مایلی شما پیاده کرد جایی که داعش 
بود و سوال اینجاست که داعش در سه مایلی شما چه کار 
می کند. وی با بیان اینکه در جنگ اقتصادی امریکایی 
ها بیماران، مسافران هواپیما، انرژی، ریال و در یک کلام، 
مردم را هدف گرفته اند گفت: آنها می خواهند به اقتصاد، 
امنیت و جایگاه منطقه ای ایران ضربه بزنند که در این زمینه 
تمرکزشان هدف در داخل کشور است اما ما این تهدیدها را 
یک فرصت تلقی می کنیم و غنیمتی برای عبور از اقتصاد 
نفتی می دانیم. شمخانی خاطرنشان کرد: مشکلات ما به 
دو بخش ناکارآمدی داخل و همچنین اقدامات دشمن و 
جنگ روانی آنان مرتبط است اما ما کسانی را که جنگ علیه 
کشورمان را در اقتصاد آغاز کرده اند مطمئناً ناکام خواهیم 

گذاشت و این تهدید را به فرصت تبدیل خواهیم کرد.

معاون قوه قضاییه:

کسی نباید به خاطر عجز از پرداخت مهریه زندانی شود

علی شمخانی:

فرصت شکست شرورترین حاکمان امریکا مهیاست

داریوش غفاری 

سیده حمیده زرآبادی
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یک جفت لاستیک وارداتی خودروی سنگین 170 دلار است

افزایشبیمنطققیمتتایردربازارسیاه!

گزارش :سمیه عرب

التهابات اخیر بازار تایر کشور موجب شد تا برخی ازکامیون دارانکشور به شرایط 
موجود اعتراض کنند.قیمت تایر در بازار و کمبود میزان تایر را می توان اصلی ترین 
مشکل کامیون داران کشور دانست این در حالی است که رئیس انجمن صنفی صنعت 
تایر در اظهار نظری جالب، درباره تفاوت های فاحشی برای قیمت تایر در خارج و 

داخل کشور اعلام کرد قیمت تایر تنها 9 درصد افزایش داشته است.
قیمت تایر داخلی تنها 9 درصد گران شده است

محمد رضا گنجی رئیس انجمن صنفی صنعت تایر با اشاره به اینکه توزیع کنندگان 
باعث افزایش قیمت در این حوزه شدند،اظهار کرد: تولیدکنندگان تایر، ارز دولتی 
می گیرند بنابراین هیچ کدام قیمت های خود را بالا نبردند. حتی طی ۵ سال گذشته 
قیمت ها کلًا 9 درصد گران شده است. وی افزود:در کشور ۲۵0 هزار تن تولید لاستیک 
سواری داریم و این عدد تأمین کننده نیاز کشور است. هیچ کدام از تولیدکنندگان 
قیمت های خود را بالا نبردند.  گنجی تصریح کرد:اکنون بهترین و با کیفیت ترین حلقه 
لاستیک پراید 90 هزار تومان و پژو بین 10۵ تا 110 هزار تومان است. هرچند در 
چند روز آینده قیمت لاستیک مورد آنالیز قرار می گیرد و شاید درصدی بسیار کمی 
رشد قیمت داشته باشیم.  رئیس انجمن صنفی صنعت تایر اظهار کرد: اکنون  ۴ حلقه 
تایر پراید ۴۲0 هزار تومان و پژو ۵1۵ هزار تومان است. همچنین یک جفت لاستیک 
خودروی سنگین بین 1۵0 تا 1۶0 دلار است اما چرا در ایران لاستیک خودروهای 

سنگین 9 میلیون تومان شده است. این امر بدون شک،تخلف محسوب می شود.
افزایش ۲ برابری تقاضای ارزی برای واردات لاستیک

محمد شریعتمداری وزیر صنعت، معدن و تجارت در واکنش به اتفاقات اخیر در 
رابطه با تغییر قیمت تایر خودرو گفته است: با توجه بهنوسانات ارزی،صرفه و صلاح 
این گونه انتقال و واردات کم شد و به همین دلیل میزان عرضه و تقاضا از قبل عدم 
واردات غیر تجاری این کالا هم لطمه پذیرفت که میزان ارز مورد نیاز برای واردات را 
به بیش از دو برابر یعنی حدود 700 میلیون دلار رساند. در حالی که در گذشته حدود 
۳00 میلیون دلار ارز برای واردات لاستیک اختصاص پیدا می کرد. وی افزود: به غیر 
از ۲00 میلیون دلاری که قرار بود در مهرماه برای واردات لاستیک اختصاص پیدا 
کند مقرر شد به صورت منظم ماهانه حدود ۸0 میلیون دلار ارز در اختیار واردکنندگان 

لاستیک قرار بگیرد و در شبکه های تعریف شده این کالا تأمین و وارد شود.
قیمت تایر وارداتی بین 170 تا 300 دلار است

احمدرضا متقی نایب رییس هیئت مدیره انجمن واردکنندگان خودرو،در گفت و گو با 
خبرنگار صنعت تجارت و کشاورزی باشگاه خبرنگاران جواناظهار کرد:اکنون ذخایر تایر 
کشور کاهش پیدا کرده و توزیع تایر گاهی دچار برخی سفته بازی ها شده است. اما 
تایرهای وارداتی با قیمت مصوب سازمان حمایت توزیع می شود و بدون حواله سازمان 
راهداری حتی یک حلقه هم به فروش نمی رسد و کلیه واردکنندگان ملزم به ثبت 
رویدادهای خود در سامانه جامع تجارت هستند. وی افزود:به زودی با تمهیداتی که 
اندیشیده شده تایر به اندازه کافی وارد می شود و ذخایر کشور و نیاز مصرف کنندگان 
تامین و به اینگونه تخلفات خاتمه داده خواهد شد. متقی ابراز کرد:قیمت تایر بسته 

به نوع برند و کیفیت و کشور تولیدکننده از 170 دلار الی ۳00 دلار متغیر است.  
تغییری در میزان تایر عرضه شده به بازار رخ نداده است

مصطفی تنها سخنگوی انجمن تولیدکنندگان تایر در گفت وگو با خبرنگار صنعت، 
تجارت، کشاورزی باشگاه خبرنگاران جوان؛ اظهار کرد: با توجه به آمار، تولید تایر تمام 
سیمی رادیال در ۵ ماه ابتدایی سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 10 
هزار حلقه افزایش داشته است. وی افزود: واردات تایر تمام سیمی رادیال از خارج از 
کشور در ۵ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 11 هزار حلقه کاهش 
داشته است و زمانی که این اعداد را از یکدیگر کسر کنیم متوجه می شویم که کل 
عرضه در کشور 1۴00 حلقه به نسبت ۵ ماهه اول سال گذشته کاهش داشته است.

تنها در پاسخ به این پرسش که عامل اصلی ایجاد بحران کنونی در صنعت تایر 
چیست، گفت: افزایش تولید در سال جاری در صنعت تایر مشهود است و نباید 

مشکلات کنونی در حوزه بازار و عرضه تایر به وجود می آمد.
سخنگوی انجمن تولیدکنندگان تایر افزود: اصلی ترین مشکل برای پدیدار شدن 
بحران در صنعت تایر، مشکلات اقتصادی کشور است و از زمانی که اقتصاد کشور بهم 
ریخت، انتظارات بر این اساس است که قیمت تمام کالاها به سمت ارز آزاد پیش رود 

و احتکار تایر با قیمت ارزان تر موجب شد تا بحران های کنونی در بازار ایجاد شود.
وی با اشاره به وجود مشکلات زیربنایی در ساختار اقتصادی کشور گفت: زمانی که 
آمار تولید تایر در کشور را با سال گذشته مقایسه می کنیم، متوجه می شویم که هیچ 
کمبودی در این حوزه در کشور وجود ندارد، اما شاهدیم که کامیون داران با کمبود 

عرضه و افزایش قیمت ناگهانی در حوزه تایرهای مصرفی مواجه اند.
تنها اظهار کرد: توزیع تایرهای سنگین به صورت کامل زیر نظر ستاد تنظیم بازار 
و راهداری های کشور صورت می پذیرد و تولیدکنندگان تایر در زمینه توزیع تایر 
هیچ نقشی ندارند و حتی یک حلقه تایر توسط نمایندگان تولیدکنندگان به صورت 
مستقیم به فروش نمی رسد. وی با تاکید بر کنترل شدید تولیدکنندگان تایر توسط 
مراجع ذیربط گفت: در صورتیکه برای واردات تایر ارز دولتی اختصاص داده نشود، 
می بایست ساختار اقتصادی جدیدی در کشور وجود داشته باشد. سخنگوی انجمن 
تولیدکنندگان تایر اذعان کرد: ممکن است در میان تولیدکنندگان تایر نیز افراد 
سودجو و متخلفی وجود داشته باشند اما مسئله مهم آن است که نهادهای نظارتی در 

این زمینه به وظایف خود به درستی عمل کنند.
تنها ابراز کرد: تولید کارخانه های تایر سازی با دقت شمارش شده و در سامانه  ثبت 
می شود، همچنین در حوزه فروش نیز تنها کسانی می توانند از سازمان راهداری تایر 
بگیرند که حواله داشته باشد، بنابراین به طور منطقی اگر فسادی هم وجود داشته 

باشد نمی تواند از سمت کارخانه های تایر سازی صورت بگیرد.
وی اذعان کرد: دولت در تصمیم گیری های اخیر دچار شتاب زدگی شد هرچند که 
معتقدند نظام توزیع و ساختار اقتصادی باید تغییرات بنیادی داشته باشد تا بتوان در 

حوزه تولید و فروش تایر در کشور نظام قانون مندی ایجاد کرد.
واردکنندگان تایر تخلفی انجام نداده اند

رد  با  گفت وگویی؛  در  نیز  تایر  واردکنندگان  انجمن  دبیر  عابدینی  میر  محمد 
صحبت های رئیس انجمن صنفی صنعت تایر اظهار کرد: قیمت تایر در رده  های 
مختلفی ارائه می شود و از قیمت های پایین تر از 170دلار تا بالاتر از این عدد می توان 
در بازارهای خارجی تایر خرید. وی افزود: بر اساس قانون واردکنندگانی که تایر به 
کشور وارد کرده اند، حق فروش آن در بازار را ندارند. میر عابدینی اضافه کرد: تایرهای 
وارداتی به نمایندگی ها تحویل داده شده و آنها نیز موظفند بر اساس قیمت های 
مصوب سازمان حمایت از مصرف کنندگان و وزارت صمت بر تایرها قیمت گذاری 

انجام دهند.
وی تاکید کرد: هیچکدام از نمایندگان واردکنندگان تایر حق فروش به غیر را ندارند 
و تنها راننده کامیون ها و اتوبوس هایی می توانند تایر دریافت کنند که از سازمان حمل 
ونقل جاده ای حواله داشته باشند. دبیر انجمن واردکنندگان تایر با رد این موضوع که 
واردکنندگان تایر بتوانند با هر قیمتی که بخواهند تایر را در بازار ارائه کنند گفت: 
لیست تمام شرکت های واردکنندگان تایر مشخص است و تحت رصد دولت قرار 
دارد و هیچ کدام از این شرکت ها تخلفی در حوزه دریافت ارز دولتی و فروشی با ارز 

آزاد ندارند.
وی تشریح کرد: تخلف های مختلفی در بازار صورت گرفته است، از جمله اینکه برخی 
رانندگان حواله خود را به افرادی می فروشند. میر عابدینی مدعی شد: تمامی مدارک 

و اسناد مبنی بر عدم تخلف واردکنندگان تایر موجود است.
وی تصریح کرد: تولیدکنندگان همیشه مدعی هستند که تخلفی در زمینه تعیین 
قیمت تایر ندارند در حالی که تایر داخلی با قیمت یک میلیون و ۸00 هزار تومان 

اکنون در بازار با قیمت ۴ میلیون تومان به فروش می رسد.
دبیر انجمن واردکنندگان تایر دلیل اصلی مشکلات بازار تایر را کمبود عرضه دانست 
و گفت: عدم تخصیص ارز دولتی برای واردات تایر موجب بهم ریختن بازار و افزایش 

سرسام آور قیمت ها می شود.
وی با اشاره به اعتراضات کامیون داران در روزهای اخیر گفت: به جرات، ۸0درصد 
بازار تایر دارای مشکلی نیست و شاید بتوان گفت تنها ۲0 درصد از این بازار با 
معضلاتی روبرو شده است و در صورتیکه ارز دولتی به این حوزه اختصاص به طور 
حتم تمام این بازار دچار تشنج خواهد شد. میر عابدینی در رد صحبت های رئیس 
انجمن صنفی صنعت تایر گفت: برای مثال قیمت یک نوع تایر بدون هزینه حمل و 
مسائل دیگر در کشور مبدا 170 دلار بوده است و قیمت فروش همین محصول در 

بازار ایران ۲ میلیون و ۴00 هزار تومان است.

گزارش از لیلا جودی

بازار ارز و صرافی ها در شهرهای بزرگ از ظهر روز  دوشنبه در حالی شاهد هجوم 
مردم برای فروش ارزهای خانگی بوده که نمی توان نقش بانک مرکزی را به عنوان 

بازارساز نادیده گرفت.
بانک مرکزی از ابتدای این هفته از شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا اختیارات 
تام گرفت تا با دست باز، بازار ارز را مدیریت کند و سپس اعلام کرد که 11 بانک 

عامل را برای فروش ارز خدماتی در نظر گرفته است. 
هرچند ناظران و فعالان بازار ارز از تدوین آیین نامه هایی در بانک مرکزی خبر می 
دهند که در صورت اجرایی شدن، معاملات ارزی را تسهیل و تسریع می کند، اما تا 
همین جای کار نیز آثار روانی این تصمیم ها در بازار مشهود است؛ در این تصمیم 
ها، گمانه زنی های دیگری همچون باز شدن کانال مراودات مالی ایران و اروپا در 
قالب بیانیه گروه 1+۴ که در نیویورک علنی شد و نیز قوت گرفتن تصویب لایحه 
الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه با تامین مالی تروریسم بر دامنه نگرانی آنهایی که در 
ماه های اخیر بازار ارز را مامن سرمایه گذاری خود انتخاب کرده بودند، افزوده است. 
مجموع این دل نگرانی ها سبب شده تا از ظهر نهم مهرماه مردمی که ارز در خانه 
نگهداری می کردند، از ترس ریزش بیشتر قیمت ها به صرافی ها هجوم بیاورند؛ این 
داستان مختص تهران نیست و در شهرهای دیگری چون اهواز، مشهد، تبریز، ارومیه 

و قم نیز عده ای دلار به دست به دنبال خریدار آن هم با قیمت منصفانه هستند. 
هجوم مردم برای فروش ؛ امتناع صرافان و مردم از خرید

دیروز چهارراه استانبول جایی که از ازدحام جمعیت در پیاده رو حدفاصل میدان 
فردوسی تا چهارراه جمهوری جای سوزن انداختن نبود؛ دلارفروشان سرپایی و 
دلالان موبایل به دست، در گوش عابران نرخ های جدید را زمزمه می کردند و 
رهگذران که در بین آنها می شد به راحتی نماینده ای از اقشار مختلف یافت، گوش 

تیز می کردند که ببینند قیمت ها تا چه حدودی پیشنهاد می شود.
حوالی ساعت 1۲ ظهر دلالان برای خرید هر دلار 1۲ هزار و ۵00 تومان و برای 
فروش آن 1۴ هزار تومان پیشنهاد می کردند و برای هر یورو نیز این فاصله قیمتی 
حفظ می شد و دلالان حاضر نبودند که بیش از 1۵ هزار تومان برای هر یورو 

بپردازند.
در مقابل، آنهایی که تا هفته های پیش دلار را 19 هزار تومان و یورو را ۲1 هزار 
تومان از همین دلالان خریده بودند، حاضر نبودند که به همین راحتی به نرخ های 
پیشنهادی تن دهند و به همین دلیل به گفته خود دلار فروشان معاملات در حداقل 

ممکن قرار داشت.
البته در این میان برخی از شهروندان که خواهان تهیه دلار بودند نیز در گوشه 
و کنار خیابان منتظر بودند تا فروشنده ای پیدا کرده و ارز بخرند؛ یکی از آنها 

پیرمرد میانسالی بود که در کنار دو دلارفروش زیر آفتاب مقابل مرکز تجارت جهانی 
فردوسی نشسته بود و می گفت که می خواهد برای پسرش که در یونان دانشجو 

است ارز بخرد.
وقتی با این پرسش روبرو شد که از کجا معلوم که شما هم دلار فروش نیستید، 
پاسخ داد »اگر مجبور نبودم، در این هوای گرم با کت و شلوار از اداره مرخصی نمی 

گرفتم که بیایم اینجا و منتظر باشم کسی به من یورو بدهد«.
اغلب صرافی های مستقر در این محدوده از شهر، دیروز تابلوهای خود را خاموش 
کرده بودند و به همه مراجعه کنندگان می گفتند که امروز کار نمی کنیم؛ به ندرت 
می شد یک صرافی با تابلوی روشن و مشغول به کار یافت؛ یکی از اینها، صرافی بود 
که در گذشته عامل توزیع ارز دولتی در بازار بود و حوالی ساعت 1۳ ظهر تابلوی 
خود را روشن کرد که در آن قیمت خرید هر دلار 1۳ هزار تومان و بهای فروش آن 
1۳ هزار و 1۵0 تومان قیمت؛ قیمت خرید هر یورو 1۵ هزار تومان و نرخ فروش آن 

1۵ هزار و ۲00 تومان ثبت شده بود.
با اعلام این نرخ ها، قیمت دلالان هم برای خرید ارزهای عمده شکست و نرخ 

خرید هر دلار به 1۲ هزار تومان رسید.
علت این کاهش ساده بود؛ آن سوی خیابان، صرافی ملی ایران و صرافی بانک ملت 
تابلوی فروش ارز خود را روشن کرده بودند؛ بهای خرید دلار در این دو صرافی 10 
هزار و ۵00 تومان و نرخ خرید هر یورو 11 هزار و 900 تومان بود و در مقابل به 
کسانی که مدارک مورد نیاز ارز خدماتی را داشتند، هر یورو را 1۲ هزار و 990 تومان 

و هر دلار را 11 هزار و ۲00 تومان عرضه می کردند.
یعنی با این اوصاف بهای ارز خدماتی در صرافی های بانکی حتی از صرافی های 

مجاز سطح شهر نیز حدود ۲ هزار تومان کمتر بود.
این اختلاف قیمت، اثر خود را در نرخ گذاری دلالان نیز گذاشت؛ در حوالی ساعت 
1۳ و ۳0 دقیقه، دلالان حاضر بودند بابت خرید هر دلار 11 هزار و ۸00 تومان و 

بابت فروش آن 1۳ هزار و ۸00 تومان بپردازند.
یکی از این فروشندگان ارز سرپایی در پاسخ به این پرسش خبرنگار ایرنا که آیا 
خرید و فروشی نیز انجام می دهید، گفت: از هر 10 نفر یک نفر حاضر است که ارز 

خود را بفروشد؛ از صبح امروز فقط از یک نفر ۳۶00 دلار خریده ام.
البته او هم تاکید داشت که در ساعات پایانی روز، نرخ ها بیشتر کاهش می یابد 
و افراد بیشتری برای فروش به بازار می آیند؛ او می گفت که عصرها اغلب زنان 

کارمندی به بازار می آیند که درآمد خود را دلار خریده و خانه نگه داشته اند.
هیچکس در راسته خیابان فردوسی منکر نقش بانک مرکزی به عنوان بازارساز 
نبود؛ همچنان که آمار ثبت شده در سامانه نظارت ارز )سنا( طی دو روز گذشته ، 

گویای همین واقعیت است.
نگاهی به آمارهای سنا نشان می دهد که در بازه زمانی 1۳ تا 1۴ ظهر، به یکباره 

نرخ ها در بازار ریزش کرده است؛ برای نمونه دیروز نرخ یورو در سنا حدود 1۸ 
هزار تومان بوده اما به یکباره در بازه زمانی یاد شده به 11 هزار تومان کاهش یافته، 

موضوعی که دیروز نیز در همین سامانه تکرار شده است.
»رضا ترکاشوند« دبیرکل کانون صرافان ایرانیان نیز در گفت و گو با ایرنا، مدیریت 
بانک مرکزی در بازار ارز را تایید کرد و گفت: »ورود ارزهای خانگی و برنامه بانک 

مرکزی برای مدیریت بازار نرخ ها را در بازار کاهش داده است.«
ورود بیشتر بانک مرکزی به بازار غیررسمی ارز با اینکه تنها سه درصد از حجم 
بازار ارزی کشور را در بر می گیرد، به دلیل اثر روانی آن بر جامعه و سایر بخش های 
اقتصادی کشور موضوعی است که اقتصاددانان نیز در جلسه دیروز خود با عبدالناصر 
همتی رئیس کل بانک مرکزی بر آن تاکید داشتند و خواستار تداوم تدبیرهای جاری 
برای مدیریت شبکه عرضه ارز با هدف جلوگیری از التهابات مقطعی و ضرورت ریزش 

نرخ ارز غیر رسمی شدند.
آمادگی شعب ارزی بانک ها برای خرید ارز مردم

بانک مرکزی ظهر دیروز در اطلاعیه ای با اشاره به تمایل مردم به فروش ارزهای 
خود و امتناع دلالان ارز و برخی از صرافی ها برای خرید ارز، از مردم خواست با 
مراجعه به شعب ارزی بانک های دارای مجوز عملیات ارزی نسبت به فروش ارزهای 
خود به قیمت اعلامی اقدام کنند.این نهاد، از همه بانک هایی که مجاز به عملیات 
ارزی هستند نیز درخواست کرده نسبت به خرید ارز از مردم اقدام کنند. بر این 
اساس شعب بانکی هر دلار را از مردم 10۵00 تومان خریداری کرده و بابت مصارف 

خدماتی مطابق با دستورالعمل های پیشین، 11۲00 تومان می فروشند.
سیر نزولی نرخ ارز و سکه ادامه دارد

رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور از موفقیت برنامه های شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا برای کنترل تلاطم غیر واقعی بازار ارز و سکه 
خبرداد و گفت: با تصمیمات مناسبی که در این شورا اتخاذ شد، شاهد سامان یابی 

وضعیت بازار و سیر نزولی قیمت ارز و سکه خواهیم بود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، جلسه مقدماتی ستاد اطلاع رسانی 
و تبلیغات اقتصادی کشور به منظور تبیین و ایجاد هماهنگی برای برگزاری اولین 
نشست این ستاد به ریاست عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور و با حضور تمامی 
اعضا برگزار شد.رحمانی فضلی در این جلسه با تاکید بر تبیین و تشریح وظیفه این 
ستاد بر هم افزایی اطلاع رسانی به مردم و اقناع افکار عمومی از طریق انتقال دقیق، 
صحیح و سریع اخبار و اطلاعات تاکید کرد.وی از تمامی رسانه ها و صاحبان تریبون 
خواست در انتشار مطالب و بیان مواضع اقتصادی منافع ملی و حقوق مردم را به طور 
جدی رعایت کنند.رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور به تلاطم 
غیر واقعی بازار ارز و سکه اشاره و تصریح کرد: با تصمیمات مناسبی که در جلسه 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گرفته شد، شاهد سامان یابی وضعیت بازار 
و سیر نزولی قیمت ارز و سکه خواهیم بود و لازم است تمامی رسانه ها و صاحبان 
تریبون مصالح عمومی را در نظر داشته باشند و همسو با سیاست های شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا اقدام کنند.در این جلسه مقرر شد اولین نشست 
ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور به زودی با حضور تمام نمایندگان 

دستگاه های عضو برگزار شود.
نرخ واقعی دلار چند است؟

یک استاد دانشگاه با اشاره به تحولات پیش آمده در بازار ارز، قیمت  اقتصادی و 
واقعی دلار را در حدود 9 تا 1۲ هزار تومان ارزیابی کرد.مهدی باغجری در گفت وگو 
با ایسنا، با اشاره به تحولات نرخ ارز در چند روز گذشته اظهار کرد: همانطور که پیش 
از این گفته بودیم، قیمت واقعی دلار بین 9 تا 1۲ هزار تومان است و این روال ادامه 
خواهد داشت.وی گفت: واقعیت این است که اتفاقات اخیر در بازار ارز و جهش آن 
به خاطر متغیرهای اقتصادی نبود، بلکه رفتارها و اخبار سیاسی و بین المللی روی آن 
اثرگذار بوده است.باغجری پیش از این هم در گفت وگو با ایسنا با بیان این که علت 
جهش قیمت دلار از گستره مسائل اقتصادی بیرون است، گفته بود که واقعیت این 
است که این مسائل سیاسی هستند که به قیمت ارز جهت می دهند. بخشی از علل 

افزایش قیمت دلار به خاطر مسائل روانی است.

وقتی »بازارساز« وارد میدان ارز می شود

سقوط دلار 

آگهی ابلاغ 
آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیات موضوع قانون تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی املاک و ساختمان فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/09/20

و   97  /  5  /  20 مورخ   139760301057003028 شماره  رای  برابر 
139760301057004193 مورخ 1397/06/18 صادره از هیات رسیدگی به اسناد 
عادی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب 20 / 9 / 1390 تصرفات مالکانه آقای علیرضا قیسری بادی فرزند 
محمدعلی به صورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 500 
متر مربع قسمتی از پلاک 650 فرعی از 12 اصلی واقع در شهریار محرز گردیده و 
برابر محتویات پرونده ثبتی و دفتر املاک مربوطه سند مالکیت پانصد متر مربع مشاع 
از ششدانگ پلاک مذکور ذیل ثبت صفحه 391 دفتر 1445 بنام آقای علیرضا قیسری 
بادی ثبت و سند مالکیت صادر و تسلیم شده و لذا هیات مقرر نموده با اعمال ماده 3 
قانون مذکور و نیز ماده 13 آیین نامه اجرایی آن مصوب 25 / 4 / 91 نسبت به صدور 
سند مالکیت بنام متصرف فوق الذکر اقدام شود و بدینوسلیه مفاد رای صادره به مالک 
و نیز اشخاص ذینفع جهت اطلاع آگهی تا چنانچه به مفاد رای صادره اعتراض دارند 
اعتراض خود را ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت اسناد و 
املاک شهریار تسلیم و رسید آن را دریافت دارند بدیهی است در صورت عدم اعتراض 
ظرف مهلت مقرر این اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابر مقررات اقدام خواهد نمود 

ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
 نوبت اول : 27 /5 / 1397 __ نوبت دوم : 11 / 7 / 1397
م الف : 2161         
   رئیس ثبت اسناد و املاک شهریار سید مرتضی موسوی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 961014  شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریار موضوع شکایت مسعود طاهری علیه حسام میرزابیگلو به اتهام ضرب و 
جرح عمدی تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به 
علت مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود 
در راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم دادیاری شهریار حاضر شوید 

در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1145
دادیار شعبه 2 دادیاری  دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا 
فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 961525  شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریار موضوع شکایت عباس محمدی علیه رضا علی ممقانی به اتهام سرقت 
تعزیری تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به علت 
مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود در 
راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم دادیاری شهریار حاضر شوید 

در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1146
دادیار شعبه 2 دادیاری  دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا 
فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 961842  شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 

انقلاب شهریار موضوع شکایت مرتضی محمد سعیدی علیه شهرام محمدی به اتهام 
خیانت در امانت تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به 
علت مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود 
در راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم دادیاری شهریار حاضر شوید 

در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1147
دادیار شعبه 2 دادیاری  دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا 
فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان آرمین رضایی 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 961460  شعبه سوم بازپرسی دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریار موضوع شکایت رضا شاملو احمد آبادی علیه شما دائر به ضرب وجرح 
با قمه تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به علت 
مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود در 
راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه سوم بازپرسی دادسرای شهریار 

حاضر شوید در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1148
بازپرس  شعبه سوم  دادسرای عمومی و انقلاب شهریار-امیر مهدوی نیا

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 970304 شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریاردر خصوص متهم امیررضا فرید به اتهام ضرب و جرح عمدی و خیانت 
در امانت تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به علت 
مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود در 
راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم  دادیاری شهریار حاضر 

شوید در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1149
دادیار  شعبه 2 دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا 
فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 970175 شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریاردر خصوص متهم اسماعیل خزائی فرزند علی به اتهام نگهداری مواد 
مخدرتحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به علت 
مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله به متهم ابلاغ میشود در 
راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 1 ماه از تاریخ نشر آگهی 
جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم دادیاری دادسرای شهریار 

حاضر شوید در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد آمد.م الف1150
دادیار  شعبه 2 دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا 
فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی احضار متهم مجهول المکان 

با سلام    
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 960948 شعبه دوم دادیاری دادسرای عمومی و 
انقلاب شهریارموضوع شکایت میر عادل موسوی علیه عزیز پرنیان فرزند اصلان به اتهام 
جعل و استفاده از سند مجعول تحت رسیدگی میباشد با توجه به محتویات پرونده و 
اظهارات شاکی به علت مجهول المکان بودن متهم و عدم  دسترسی فلذا بدینوسیله 

به متهم ابلاغ میشود در راستای ماده 115 قانون آیین دادرسی کیفری ظرف مدت 
1 ماه از تاریخ نشر آگهی جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه دوم 
دادیاری دادسرای شهریار حاضر شوید در غیر اینصورت اقدام مقتضی به عمل خواهد 

آمد.م الف1152
دادیار  شعبه 2 دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار-ثریا فاطمی

.....................................................................................................................................
آگهی ابلاغ مجهول المکان محمد آزمون

با سلام 
نظر به اینکه در پرونده کلاسه 9609982643300437  شعبه 105 دادگاه کیفری 
دو شهریار موضوع شکایت آقای پرویز کیائی درونگلا علیه محمد آزمون دائر بر مشارکت 
در کلاهبرداری از طریق ارائه چکهای جعلی و بدون اعتبار به تاریخ 1397/12/05 
ساعت 9/30 وقت رسیدگی تعیین شده با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی 
بعلت مجهول المکان بودن دسترسی به شما مقدور نبوده فلذا بدینوسیله به شما ابلاغ 
می شود در وقت مذکور جهت دفاع از اتهام خود در شعبه 105 دادگاه کیفری دو 

شهریار حاضر شوید در غیر اینصورت اقدام مقتضی بعمل خواهد آمد.م الف 1153
دفتر شعبه 105 دادگاه کیفری دو شهریار

.....................................................................................................................................
اگهی ابلاغ وقت رسیدگی 

اگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به آقای محمدرضا شهاب فرزند اکبر 
خواهان سودابه شهاب دادخواستی به طرفیت خوانده محمدرضا شهاب فرزند اکبر  به 
خواسته انتشار تهمت-افترا-فحش و الفاظ رکیک یا نسبتهای توهین آمیز و ... مطرح 
که به این شعبه ارجاع وبه شماره پرونده کلاسه 9709982644200457  شعبه 106 
دادگاه دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ثبت ووقت رسیدگی مورخ 1398/01/21 
ساعت 09:00 تعین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده  73 قانون آئین دادرسی 
مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده ودرخواست خواهان مراتب یک نوبت دریکی 
ازجراید کثیرالانتشار آگهی می شودتاخوانده ظرف یک ماه پس ازتاریخ انتشار آگهی به 
دفتر دادگاه مراجعه وضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه ثانی دادخواست وضمائم را 

دریافت ودر وقت مقرر فوق جهت رسیدگی دردادگاه حاضر گردد.م الف 1151  
منشی شعبه 106 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار –الهه سبزواریان     

.....................................................................................................................................
وقت رسیدگی ظرف یک ماه پس از انتشار آگهی 

نظر به اینکه پرونده کلاسه 970800 شعبه سوم دادیاری دادسرای عمومی و اقلاب 
شهریار موضوع شکایت خانم سیده نرگس حسینی علیه سید علی حسینی مبنی بر 
ضرب و جرح عمدی-ترک انفاق تحت رسیدگی می باشد با توجه به محتویات پرونده 
و اظهارات شاکی به علت مجهوا المکان بودن و عدم دسترسی به شما بدینوسیله به 
شما ابلاغ میگردد تا در اجرای ماده 174 قانون آیین دادرسی کیفری مصوب 1392 
ظرف یک ماه از تاریخ انتشار آگهی جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در 
شعبه سوم  بازپرسی دادسرای شهریار حاضر در غیر اینصورت تصمیم مقتضی اتخاذ 

خواهد شد.م الف 1144
 شعبه سوم  دادسرای عمومی و انقلاب   شهریار

.....................................................................................................................................
وقت رسیدگی ظرف یک ماه پس از انتشار آگهی 

نظر به اینکه پرونده کلاسه 970486 شعبه سوم دادیاری دادسرای عمومی و اقلاب 
شهریار موضوع شکایت عصمت حاجیان علیه امیر کوچکی مبنی بر توهین تهدید 
مزاحمت تحت رسیدگی می باشد با توجه به محتویات پرونده و اظهارات شاکی به 
علت مجهوا المکان بودن و عدم دسترسی به شما بدینوسیله به شما ابلاغ میگردد تا 
در اجرای ماده 174 قانون آیین دادرسی کیفری مصوب 1392 ظرف یک ماه از تاریخ 
انتشار آگهی جهت رسیدگی به پرونده و دفاع از اتهام خود در شعبه سوم  دادیاری 
دادسرای شهریار حاضر در غیر اینصورت تصمیم مقتضی اتخاذ خواهد شد.م الف 1143
 شعبه سوم  دادسرای عمومی و انقلاب   شهریار

برنامه و بودجه گفت: هیچ طرح و پروژه  رئیس سازمان 
براساس  بلکه  شد،  نخواهد  سال 1۳9۸ حذف  در  عمرانی 

شرایط خاص کشور پیگیری می شود.
»محمدباقر نوبخت« در هشتمین جلسه ستاد تهیه و تدوین 
لایحه بودجه 9۸ افزود: با توجه به تصمیم سران قوا که امکان 
تغییر کاربری پروژه های عمرانی را به دولت داده است، می توان 
امیدوار بود که روند واگذاری طرح ها و پروژه های عمرانی در 

سال 1۳9۸ شتاب و سرعت قابل توجهی داشته باشد.
وی گفت: بی تردید یکی از وظایف اصلی مدیران استانی 
سازمان برنامه و بودجه، پی گیری مجدانه امر خطیر واگذاری 
ها است و می خواهیم که با قدرت و قوت و نیز قاطعیت 
قانونی و با تمام اختیار و نیرو این امر را به سامان و فرجام 

مناسبی برسانند.

بر عملکرد در  بودجه ریزی مبتنی  تاثیر  نوبخت در مورد 
بودجه سال آینده بیان کرد: با توجه به محدود شدن منابع در 
بودجه سال 1۳9۸ کل کشور، می توان از طریق بودجه ریزی 
مبتنی بر عملکرد، میزان قابل اعتنایی از صرفه جویی را در 
منابع محقق کرده و در هزینه های پرسنلی هم سامان مناسبی 

ایجاد کرد.
 76 هزار طرح و پروژه عمرانی نیمه تمام داریم 

خانلو  »مژگان  جلسه  این  در  گزارش،  این  براساس 
ساوجبلاغی« رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع 
سازمان برنامه و بودجه کشور، گفت: 7۶ هزار طرح و پروژه 
عمرانی نیمه تمام داریم و برای تکمیل آنها ۵00 هزار میلیارد 

تومان اعتبار نیاز است. 
وی افزود: برای اتمام این پروژه ها 10 تا 1۳ سال زمان 

و  به ظرفیت های بخش خصوصی  توجه  با  نیاز است که 
امتیازات و اجازه های قانونی اعطا شده در قالب تبصره 19 و 
مصوبات سران قوه، مشارکت عمومی - خصوصی در تکمیل و 

بهره برداری از این طرح ها بهترین گزینه پیش رو است. 
این مقام مسئول اضافه کرد: عملکرد مشارکت عمومی - 
خصوصی در سال 1۳9۶ در مجموع یک هزار و 9۵7 پروژه و 
در ۶ ماهه اول امسال یک هزار و ۴۶۳ پروژه بود که در ۶ ماهه 
دوم با تمهیدات اتخاذ شده روند رو به رشدی خواهیم داشت. 
همچنین اصلاحات موردنیاز در این زمینه برای درج در لایحه 

بودجه سال 1۳9۸ کل کشور ارایه شد.
به گزارش ایرنا، هشتمین جلسه ستاد تهیه و تدوین لایحه 
بودجه سال 1۳9۸ کل کشور به ریاست »محمدباقر نوبخت« 
معاون رییس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور و 

با حضور معاونان و مدیران این سازمان و نمایندگان از بخش 
خصوصی و دستگاه های ستادی در محل این سازمان برگزار 

شد.
طبق قانون، دولت باید لایحه بودجه سال آینده را تا 1۵ آذر 

ماه تقدیم مجلس شورای اسلامی کند.

نوبخت:

پروژههایعمرانیسال98حذفنمیشود
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لاریجانی تاکید کرد

ثمربخش بودن تحقیق و تفحص از سرخابی ها 
رییس کمیته تحقیق و تفحص از باشگاه های فرهنگی ورزشی وزارت ورزش و جوانان 
با اشاره به برگزاری نشست این کمیته با رییس مجلس، گفت: در این نشست گزارشی از 
عملکرد کمیته تحقیق و تفحص به لاریجانی ارائه شد و رییس مجلس نیز بر ثمربخشی کار 

کمیته تحقیق و تفحص تأکید کرد.
سیدصادق طباطبایی نژاد با اشاره به نشست امروز سه شنبه کمیته تحقیق و تفحص 
از باشگاه های فرهنگی ورزشی وزارت ورزش و جوانان با علی لاریجانی رییس مجلس 
شورای اسلامی، اظهار داشت: در این نشست گزارشی از عملکرد هیأت تحقیق و تفحص 
که دو ماه از فعالیتش با حکم رییس مجلس می گذرد، ارائه شد و رییس مجلس نیز در 
جهت بهبود عملکرد کمیته رهنموردهایی را به اعضا عنوان کردند. نماینده مردم اردستان 
در مجلس شورای اسلامی افزود: گزارشی از روند تشکیل هیأت رییسه کمیته تحقیق 
و تفحص و نشست کمیته با وزیر ورزش و جوانان در این مدت ارائه شد. وی ادامه داد: 
همچنین درخصوص اقدامات کمیته تحقیق و تفحص در زمینه بررسی اسناد و صورت های 
مالی دو باشگاه و در جهت اهداف تحقیق و تفحص که شامل میزان مصارف و هزینه های 
شرکت های فرهنگی ورزشی وابسته به وزارت ورزش و جوانان علی الخصوص تیم های 
تحت پوشش و محل هزینه کرد آن، میزان جریمه های ملی و بین المللی، ساز وکار نظارتی 
و راهبری، تغییرات سازمانی و انتصابات ستادی شرکت های فرهنگی ورزشی وابسته به 
وزارت ورزش و جوانان در ۱۰ سال اخیر می شود، گزارشی به رییس مجلس ارائه شد. 
طباطبایی نژاد اضافه کرد: حدود دو هفته است که مدارک مورد نیاز درخصوص انجام این 
تحقیق و تفحص در اختیار کمیته و کارشناسان کمیته قرار گرفته است و کار به صورت 
جدی تری پیگیری می شود و در این باره نیز گزارش های لازم به رییس مجلس عنوان شد.

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس یادآور شد: لاریجانی نیز بر ثمربخش بودن این تحقیق 
و تفحص و وجود حساسیت های اجتماعی در این باره تأکید کرد و خواستار دقت بالای 
نمایندگان در نحوه انجام مسئولیت های خود در این پرونده شد. وی ادامه داد: رییس 
مجلس توصیه کرد که بیان اطلاعات و اخبار این تفحص به گونه  ای نباشد که به دو تیم 
استقلال و پرسپولیس لطمه وارد کند و روند کار به نحوی باشد که پس از بسته شدن 
این پرونده، دو باشگاه به لحاظ ساختاری تقویت شوند. به گزارش خانه ملت، رییس کمیته 
تحقیق و تفحص از باشگاه های فرهنگی ورزشی وزارت ورزش و جوانان در ۱۰ سال اخیر، 
اضافه کرد: این پرونده نیاز به بررسی های مالی، حقوقی و مدیریتی دارد که تأکید لاریجانی 

بر این بود که در این حوزه از کارشناسان دیوان محاسبات نیز کمک گرفته شود.
 

مشاور بین الملل فدراسیون فوتبال  مطرح کرد

نظر مثبت فیفا درباره مطالبات ایران
»حمیدرضا آصفی« مشاور بین الملل فدراسیون فوتبال گفت: رئیس فدراسیون جهانی 
فوتبال )فیفا( نظر مثبت خود را در خصوص پرداخت بخشی از معوقات فدراسیون فوتبال 

ایران اعلام کرد.
آصفی در خصوص ملاقات روز دوشنبه »مهدی تاج« رییس فدراسیون فوتبال با »جیانی 
اینفانتینو« رئیس فدراسیون جهانی فوتبال، اظهار داشت: در پایان جام جهانی 2۰۱8 از 
فیفا درخواست کردیم که بخشی از درآمدهای معوقه فدراسیون فوتبال ایران را پرداخت 
کند تا بتوانیم به منابع لازم دسترسی داشته باشیم. وی افزود: همچنین موضوع میزبانی 
از مسابقات جام جهانی فوتسال 2۰2۰ از دیگر مسائل حائز اهمیت بود که دنبال می شد. 
بر همین اساس حدود یک ماه پیش درخواست ملاقات با رئیس فدراسیون جهانی فوتبال 
را ارائه دادیم که خوشبختانه ملاقات رییس فدراسیون فوتبال ایران و من با اینفانتینو 
صورت پذیرفت. آصفی در تشریح دستاوردهای این نشست، گفت: خوشبختانه با نظر موافق 
اینفانتینو مقرر شد بخشی از اعتبارات موجود ما برای مصارف جاری مثل مسابقات تدارکاتی 
و موارد دیگر مورد استفاده قرار گیرد. پیش از این فیفا در پرداخت مطالبات کی روش کمک 
های مشابهی از طریق اعتباراتی که داشتیم انجام داده بود و خوشبختانه باز هم شاهد 
همکاری فدراسیون جهانی فوتبال در این زمینه هستیم.مشاور بین الملل فدراسیون فوتبال 
با اشاره به جایگاه فوتسال ایران در جهان و امکانات موجود، گفت: معتقدیم جمهوری 
اسلامی ایران شایستگی میزبانی مسابقات 2۰2۰ فوتسال را دارد. البته ایران رقبایی خواهد 
داشت و شرایط تمامی کشورهایی که درخواست میزبانی دارند در این نشست مطرح شد، 
اما هیچ گونه تصمیم گیری صورت نگرفت و پاسخ مثبتی یا منفی اعلام نشد. وی افزود: 
فیفا اعلام کرد در جلسات بعدی در مورد میزبانی جام جهانی فوتسال 2۰2۰ تصمیم 
گیری می کند و کارشناسان در حال بررسی شرایط کلیه کشورهای درخواست کننده 

برای میزبانی هستند.

افتخاری: بازیکنان استقلال را نفرین نکردم؛

شفر چگونه روبرتو کارلوس و زنگا را کنار زد؟
مدیرعامل سابق استقلال می گوید هر چند بازیکنان سابق این تیم را نفرین نکرده اما 

خدا از حق او نمی گذرد.
۱۰ مهرماه سالگرد اولین حضور وینفرد شفر در تهران است؛ سرمربی که در یک سال 
گذشته چهره ای جذاب در فوتبال ایران بوده و با نتایج، صحبت های و رفتارهای خود 
تبدیل به یکی از چهره های ماندگار لیگ برتر ایران شده است. سرمربی آلمانی و کهنه کار 
در دوران مدیریت سید رضا افتخاری کار خود در استقلال را آغاز کرد. مدیرعامل پیشین 
استقلال در گفت و گو با ورزش سه درباره استخدام شفر و البته دیگر مسائل استقلال 

صحبت هایی را مطرح کرده که مشروح صحبت های او در ادامه می آید:
 *چه اتفاقی رخ داد که از تریم، به شفر رسیدید؟

ما ابتدا به دنبال جذب فاتح تریم بودیم. نماینده ما حتی به منزل او نیز رفت اما پیشنهاد 
تریم به ما 5 میلیون یورو بود که بعد از چندین ساعت مذاکره، در نهایت پیشنهاد او به 4 
میلیون یورو رسید. رقمی که در توان باشگاه نبود و نمی توانستیم آن را پرداخت کنیم زیرا 

باشگاه هزینه های دیگری نیز داشت که باید آن را در نظر می گرفتیم.
 *بعد از تریم به سراغ گزینه های دیگر رفتید.

بله. بسیاری از مربی های فعال و بدون تیم را به ما از طریق اینترنت و البته از طریق 
برخی از دوستان معرفی کردند. در این میان روبرتو کارلوس بازیکن برزیلی رئال مادرید و 
والتر زنگا نیز حضور داشتند و ما کارنامه آنها را نیز بررسی کردیم. در نهایت ما به وینفرد 
شفر رسیدیم زیرا او در آسیا و خاورمیانه کار کرده بود و گزینه مناسب تری از دیگران بود.

 *در دوران حضور در فدراسیون فوتبال نیز با شفر مذاکره کردید.
در گذشته نیز با او مذاکره کرده بودم اما مذاکرات  نیمه کاره ماند. آن زمان تغییراتی 
در فدراسیون داشتیم و به همین دلیل مذاکرات نیمه کاره رها شد و نتوانستیم او را به 

تهران بیاوریم.
 *و به مذاکره با شفر رسیدید.

با آقای سلطانی فر نیز کارنامه شفر را مطرح کردیم و ایشان نیز نظر مثبتی داشتند. شفر 
آن زمان در آلمان بود و قرار ملاقات ما در شهر دبی انجام شد تا مشکل روادید نداشته 
باشیم و زمان را از دست ندهیم. در اولین مذاکرات خیلی وارد جزییات و رقم قرارداد 

نشدیم و البته شفر آن زمان مانند پایان فصل در موضوع رقم قرارداد سختگیر نبود.
در مذاکرات بیشتر درباره خواسته های خود صحبت کردیم. به او گفتیم استقلال تیم 
بزرگی است و ما نیاز به یک مربی بزرگ برای تیم داریم. شفر نیز در این جلسات گفت 
که دو پیشنهاد از چین و تونس دارد اما علاقه او این است در تیمی کار کند که هواداران 
زیادی دارد و پر طرفدار است. در نهایت در دبی مذاکرات را نهایی کردیم و با یکدیگر دست 

دادیم و قرار گذاشتیم در تهران قرارداد را امضا کنیم.
 *شفر از استقلال شناخت داشت؟

شفر تجربه حضور در آسیا و خاورمیانه را داشت و استقلال را نیز می شناخت. حضور او 

در آسیا یک امتیاز مثبت بود.
 *درباره تجربه کار کردن با یک سرمربی آلمانی بگویید.

شفر یک مربی حرفه ای بود و ما باید با او حرفه ای رفتار می کردیم. من تلاش کردم 
به او کمک کنم و در ابتدای حضور در تهران، ما تقریبا هر شب درباره تیم جلسه داشتیم 
و این جلسات تا مدت زیادی ادامه داشت تا شفر بتواند تیم را درک کند و بازیکنان را 

بشناسد.
در کنار یکدیگر فیلم بازی ها را دیدیم و نتیجه آن این شد که لیست ورود و خروج را 
مشخص کردیم و تیمی در نیم فصل دوم بسته شد که خود شما بهتر از کیفیت آن با 

خبر هستید.
*اما در پایان فصل شرایط خیلی خوب نبود.

نرخ بازیکنانی که در استقلال پیشرفت کرده بودند، بالا رفت و شرایط مالی باشگاه 
به شکلی بود که با آنها به توافق نرسیدیم. بعضی ها نیز دوست داشتند به اروپا بروند و 
پیشرفت کنند. برخی نیز در جام جهانی بازی کرده بودند و ما مجبور به انجام تغییراتی 

شدیم.
*شفر می تواند دوباره با استقلال نتیجه بگیرد؟

قطعا می تواند. متاسفانه استقلال بی دلیل به حاشیه رفت و فکر سرمربی درگیر مسائلی 
شد که برای تیم خوب نبود. از پرسپولیس نیز 5 بازیکن رفتند اما دیدید که واکنش 
هواداران آنها چگونه بود. یک بازیکن از تیم ما رفت اما به ما حمله کردند در شرایطی که 
ما خیلی سریع بازیکن جانشین آنها کردیم. متاسفانه هواداران تحریک شدند و شرایط 
به شکلی پیش رفت که سرمربی نتوانست تیم را خوب آماده کند. استقلال 6 بازیکن 
ملی پوش دارد. تیم هایی مانند پدیده و سپاهان که بالا نشین هستند چند ستاره دارند؟ 
همچنین بازیکنان جوان خوبی در استقلال هستند و با این سرمایه ای که در استقلال 
وجود دارد، اگر هواداران صبور باشند و به شفر اجازه دهند کار خود را بکند، تیم نتیجه 

می گیرد.
*زمانی که رفتید از بازیکنان سابق گله داشتید. حالا همه آنها وضعیت خوبی 

ندارند.
به خاطر بازیکنانی که از استقلال رفتند، به من توهین شد. 2 سال در استقلال زحمت 
کشیدم و تیم را درست کردم. آنها باید می ماندند. به آنها گفتم بمانید و ستاره سوم را 
بگیریم زیرا معتقد بودم این کار شدنی بود. ولی فوتبال همین است و بازیکنان به دنبال 
مسائل شخصی و مالی هستند. نفرین؟ من از خودم گذشتم اما خدا نخواهد گذشت زیرا 
دید که ما استقلال سیزدهم جدول را به چه تیمی تبدیل کردیم. فصل اول نایب قهرمان 
شدیم، فصل دوم قهرمان حذفی شدیم و در لیگ سوم شدیم. برنده دو دربی بودیم و در 
آسیا نیز در گروه مرگ، سرگروه بودیم. با رفتن بازیکنان ولی خط دادند تا من را بزنند و 
همه چیز سر من خراب شد. مگر من می توانستم بازیکنان را به زور نگه دارم؟ باید مرزها 

را می بستم و آنها را ممنوع الخروج می کردم؟ آذری، صیادمنش، باقری و چند چهره 
دیگر که هم اکنون موفق هستند را من جذب کردم و اگر هماهنگ شوند، تیم نتیجه 
خواهد گرفت. باز هم می گویم، من از حق خودم گذشتم و آنها را نفرین نمی کنم. در 
دوران کاری من برای اولین مرتبه همه تیم بالای 8۰ درصد دریافتی داشت و برخی نیز 
صد در صد دریافتی داشتند. با گذشته مقایسه کنید که 3۰ یا 5۰ درصد پرداخت کردند. 
هیچکس موقع رفتن نگفت من رفتم زیرا طلبکار هستم. آذری بازیکن جوانی بود که 
استقلال را دوست داشت و با یک قرارداد کم به استقلال پیوست و اصلا بحث پول نکرد؛ 

این بازیکنان ارزش دارند. 
*و حرف آخر.

استقلال 6 ملی پوش و مجموعه ای از بازیکنان جوان را دارد. اجازه بدهید شفر تیم را 
آماده کند. این تیم همان تیمی است که به تراکتورسازی سه گل زد و تیم خوبی است. 
یک سری ضعف نیز وجود دارد که نمی خواهم به آن اشاره کنم اما مطمئنا اگر قرار باشد 

برخی صحبت ها علیه من ادامه پیدا کند، درباره آن حرف خواهم زد.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: اگر استقلال نتیجه 
تیم  این  سرمربی  شفر«  »وینفرد  حتما  گیرد  نمی  خوبی 
نقایصی داشته، همان طور که پارسال نتایج خوب استقلال 

به پای او نوشته شد.
»رضا عنایتی« با تاکید بر این نکته که شهرآورد 88 یکی از 
بدترین شهرآوردهای چند دهه اخیر فوتبال ایران بود، اظهار 
داشت: یک فوتبال کسل کننده و سرد را از دو تیم شاهد 
بودیم، فوتبالی که هیچ کس از تماشای آن راضی نبود و لذت 

نبرد.
او ادامه داد: شهرآورد بحث فنی نداشت که درباره اش حرف 
بزنیم، توپ یا روی هوا بود یا به اوت می رفت و این اتفاقات 9۰ 

دقیقه در زمین رخ داد.
پنجم  این که چرا شهرآورد  درباره  استقلال  پیشکسوت 

مهر کیفیت لازم را نداشت؟ گفت: 2 تیم برای نباختن به 
زمین آمده بودند و می خواستند به تساوی برسند. اگر داور به 
استقلال و پرسپولیسی ها می گفت سوت پایان بازی در دقیقه 

2 به صدا در می آید هیچ کدام مخالفتی نمی کردند.
وی افزود: استقلال در این فصل نتایج خوبی کسب نکرده 
و این موضوع ناراحت و نگران کننده است. از دست دادن 
امتیازات در هفته های ابتدایی لیگ برتر می تواند در پایان 
فصل عواقب بدی داشته باشد و اعضای این تیم باید قدر این 
امتیازات را بدانند چرا که پشیمانی در آینده سودی نخواهد 

داشت.
عنایتی در پاسخ به این پرسش که نقش شفر در ناکامی 
های اخیر استقلال چقدر است؟ گفت: وقتی برای یک کَشتی 
مشکلی به وجود بیاید ناخدا مقصر است، اگر استقلال نتیجه 

نمی گیرد حتما او نقایصی داشته همان طور که پارسال نتایج 
خوب استقلال به پای شفر نوشته شد.

بهترین گلزن تاریخ لیگ برتر ایران درباره مشکلات خط 
حمله استقلال خاطرنشان کرد: از چند هفته قبل گفته ام 
مشکل گلزنی استقلال به نداشتن یک مهاج نوک کلاسیک 
بر می گردد، استقلال مهاجمی می خواهد که حداقل از دو یا 
سه موقعیت، یکی را گل کند. نفراتی که در خط حمله این تیم 

بازی می کنند مهاجم سایه هستند.
عنایتی به مربیان استقلال پیشنهاد می دهد که اولین خرید 
آن ها مهاجم نوک باشد. او در این باره می گوید: به خدمت 
گیری یک مهاجم با خصوصیات مامه تیام از نان شب برای 
استقلال واجب تر است و شفر در اولین گام باید جذب فوروارد 
گلزن را در دستور کار قرار دهد هرچند در برخی دیگر از 

پست ها نظیر هافبک بازی ساز نیز کمبود بازیکن در استقلال 
احساس می شود.

او افزود: با تمام انتقاداتی که به شفر وارد است باید قبول 
کنیم استقلال در ابتدای فصل بازیکنان زیادی را از دست 
داد که اسم های کوچکی نبودند. رفتن امید ابراهیمی، سرور 
چباروف، مامه تیام، امید نورافکن و سید مجید حسینی به 

استقلال ضربه زد.
عنایتی اعلام کرد: کیفیت بازیکنان خارجی استقلال بالا 
نیست و به جز طارق همام، سایر بازیکنان نشان داده اند در 

حد و اندازه تیم بزرگ استقلال نیستند.
وی در پایان گفت: نگرانی هواداران استقلال طبیعی است، 
آنها نگران تیم خود هستند و دوست ندارند تیم محبوبشان در 

جایگاه یازدهم باشد.

 رضا عنایتی مهاجم پیشین استقلال:

شفر مقصر نتایج استقلال است
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این افراد انار نخورند!
این خبر ممکن است برای دوست داران انار سخت باشد اما واقعیت این است که 
افرادی وجود دارند که خوردن انار برایشان به شدت مضر است و توصیه می شود این 

افراد انار نخورند!
شاید یکی از دوست داشتنی ترین میوه ها انار باشد که طرفدارانش با رسیدن فصل 
پاییز برای خریدن و خوردن انار روز شماری میکنند. انار سرشار از خاصیت است و 
کمتر کسی یافت می شود که انار برایش ضرر داشته باشد. ولی دراین بین هستند 

افرادی که متخصصین طب سنتی تاکید دارند که این افراد انار نخورند!
این افراد انار نخورند!

یک محقق و پژوهشگر طب سنتی گفت: آن دسته از افرادی که از اضافه وزن رنج 
می برند باید در مصرف انار احتیاط کنند. به نقل از باشگاه خبرنگاران، حیدر عظمایی 
محقق و پژوهشگر طب سنتی بیان کرد: انار ترش طبعی سر و خشک و انار شیرین 
مزاجی سرد و معتدل دارد و این میوه حاوی ویتامین هایی مانند A، E، C و اسید 
فولیک است.  وی با اشاره به اینکه انار آنتی اکسیدانی بسیار قوی است؛ اظهار داشت: 
طبق بررسی های انجام شده، خاصیت آنتی اکسیدانی انار ۳ برابر چای سبز است و 
آب انار از تجمع پلاکت ها در عروق خونی جلوگیری می کند. این پژوهشگر عنوان 
کرد: مصرف انار سبب تصفیه خون و دفع سموم بدن می شود، همچنین این میوه با 
از بین بردن اسید های چرب نقش موثری در کاهش چربی های اطراف شکم دارد. 
عظمایی با عنوان اینکه انار تاثیر بسزایی در کاهش فشار و قند خون دارد؛ یادآور شد: 
مصرف این میوه برای افرادی که دچار خارش بدن هستند و طبع گرمی دارند توصیه 
می شود، همچنین رب انار خاصیت چاق کنندگی دارد بنابراین مصرف آن برای افراد 
لاغر مفید است. وی ابراز کرد:مصرف انار در دوران بارداری موجب زیبایی چهره نوزاد 
می شود و مصرف رب انار نیز از ویار حاملگی جلوگیری می کند. استفاده از آب انار 
در زمان بارداری مانع از آسیب رسیدن به مغز جنین می شود. این پژوهشگر توصیه 
کرد: مصرف انار همراه با گلپر از ایجاد دل درد جلوگیری می کند و از طرفی سبب 
جذب بهتر آن می شود. بهترین زمان مصرف این میوه صبح ناشتا همراه با مقداری 
گلپر است. عظمایی تصریح کرد: آب انار حاوی ترکیباتی مانند کلاژن و الاستین است 
بنابراین مصرف آن نقش چشمگیری در از بین بردن ترک های پوستی دارد و سبب 
حفظ جوانی و شادابی پوست می شود. وی عنوان کرد: مبتلایان به زخم معده باید از 
مصرف انار ترش اجتناب کنند زیرا استفاده از این میوه سبب تشدید زخم معده می 
شود. همچنین استفاده از انار شیرین در افراد سردمزاج توصیه می شود همچنین این 
افراد باید پس از خوردن این میوه مقداری نبات و زنجبیل مصرف کند. گفتنی است؛ 
مصرف بیش از حد انار و رب انار سبب یبوست می شود بنابراین مصرف انار همراه با 
هسته های آن در مبتلایان به اسهال مفید است همچنین زیاده روی در مصرف انار 

ترش سبب کاهش هورمون های مردانه می شود.

یک متخصص تغذیه  مطرح  کرد

دانه ای فوق العاده علیه خستگی
یک متخصص تغذیه گفت: مصرف کنجد به دلیل داشتن آهن برای رفع خستگی 
بسیار مفید است. سید ضیاءالدین مظهری اظهار داشت: کنجد یکی از بهترین  دانه های 
روغنی است؛ دانه های کنجد به رنگ های سفید، خاکستری و سیاه هستند که نوع 
سفید این دانه ها از همه مرغوب تر است. وی گفت: کنجد منبع غنی از پروتئین است 
و ارزش غذایی بالایی دارد. هر قاشق غذاخوری کنجد تأمین کننده 14 درصد از نیاز 
روزانه به کلسیم بدن است؛ مصرف 50 گرم از کنجد، 25 درصد از نیاز روزانه به اسید 
فولیک را بر طرف می کند.  این متخصص تغذیه افزود: این دانه منبع آهن گیاهی 
است که برای رفع خستگی مفید است همچنین مصرف این دانه گیاهی برای افرادی 
که مبتلا به کم خونی فقر آهن هستند می تواند بسیار مؤثر باشد. مظهری بیان داشت: 
دانه کنجد دارای 20 تا 25 درصد پروتئین، 50 درصد چربی و به نسبت مساوی 
اسیدلینولئیک و اولئیک است. کنجد یکی از منابع بسیار مفید برای جذب آهن، روی 
و کلسیم به شمار می آید. وی ادامه داد: کسانی که شیر دوست ندارند می توانند از 
کنجد برای تأمین کلسیم، روی و آهن خود که از مواد معدنی مهم به شمار می آید، 
استفاده کنند.  این متخصص تغذیه اضافه کرد: جایگزین کردن کنجد و بیسکویت های 
کنجدی به عنوان میان وعده های بسیار مهم است و مصرف ۳0 گرم از این دانه 
بسیار مفید است. مظهری گفت: مصرف یک قاشق غذاخوری کنجد معادل یک واحد 
چربی است و 45 کیلوکالری انرژی دارد همچنین کنجد موجب افزایش چربی خون 

نمی شود بلکه کلسترول بد خون را نیز کاهش می دهد.

مقابله با بی خوابی با 10 نکته مهم و اساسی
بی خوابی یک مشکل شبانه است که منجر به بروز استرس و مشکلات روحی دیگر می شود، 
در ادامه به چند راه حل مهم و ساده برای درمان بی خوابی اشاره می شود. اگر شما از بی خوابی 
رنج می برید، روش های زیادی وجود دارند که از طریق آنها می توانید رفتار و سبک زندگی 

خود را تغییر داده و به خواب خود کمک کنید. در این وقاله به این روش ها اشاره می کنیم:
1. هر روز راس یک ساعت خاص از خواب بیدار شوید

طبیعی است که آخر هفته وسوسه می شوید که خواب بیشتری داشته باشید، به ویژه 
اگر در طول هفته خواب مطلوبی نداشته باشید. به هر حال اگر دچار بی خوابی هستید، 
باید هر روز راس یک ساعت از خواب بیدار شوید تا به بدن خود آموزش دهید که در یک 

زمان ثابت بیدار شده و در یک زمان ثابت نیز بخوابد.
2. حذف الکل و محرک هایی مانند نیکوتین و کافئین

اثرات نیکوتین و کافئین ممکن است تا چندین ساعت، معمولا تا 24 ساعت، در بدن 
باقی بماند؛ بنابراین تاثیر آن بر روی خواب قابل ملاحظه خواهد بود. کافئین نه تنها 
خشروع خواب را با مشکل روبرو می کند، بلکه باعث بیداری های مکرر نیز خواهد شد. 
الکل نیز برای چند ساعت اول اثر آرام بخش خواهد داشت، اما پس از آن باعث بیدار شدن 
های مکرر و مختل شدن خواب خواهد شد. اگر از داروهایی مانند ضداحتقان و یا اسپری 
آسم استفاده می کنید، در مورد زمان مناسب مصرف آنها که حداقل تاثیر را روی خواب 

داشته باشند، با پزشک خود مشورت کنید.
3. کم کردن خواب های طول روز برای درمان بیخوابی

گاهی به نظر می رسد که چرت زدن در طول روز کم خوابی شبانه را جبران می کند، اما 
همیشه هم اینطور نیست. مهم است که یک الگوی منظم برای خواب خود داشته باشید و 
بدن خود را با شرایطی مانند تاریکی و ساعت خاص برای خوابیدن سازگار کنید. به هرحال 

گاهی چرت زدن ها خواب شبانه را تحت تاثیر قرار می دهند.
4. ورزش منظم

ورزش می تواند کیفیت خواب و مدت زمان آن را بهبود بخشد. با این حال ورزش قبل از 
خواب اثر محرک بر روی بدن دارد و باید از آن اجتناب شود. سعی کنید ورزش را حداقل 

سه ساعت قبل از خواب تمام کنید.
5. محدود کردن فعالیت ها در تخت

تخت برای خوابیدن و داشتن رابطه جنسی با همسرتان است. اگر دچار بی خوابی 
هستید، از انجام مطالعه، تماس های تلفنی، تماشای تلویزیون و گوش دادن به رادیو 
و فعالیت هایی از این قبیل در تخت خوتب خود اجتناب کنید. همه این فعالیت ها 

هوشیاری را بالا می برند و خوابیدن را دشوار می کنند.
6. قبل از رفتن به تخت از خوردن و آشامیدن اجتناب کنید

خوردن یا آشامیدن قبل از خواب باعث فعال شدن دستگاه گوارش می شود و خوابیدن 
را سخت می کند. اگر شما دچار رفلکس معده به مری )GERD( یا سوزش سر دل می 
شوید، خوردن و خوابیدن قبل از خواب علائم این مشکل را بدتر می سازد. به علاوه 
نوشیدن مایعات قبل از خواب باعث پر شدن مثانه می شود و در طول شب نیازمند 

استفاده از دستشویی خواهید بود که خواب شما مختل می شود.
7. محیط خواب راحتی برای خود فراهم کنید

دما، روشنایی و سرو صدای محیط خوابتان باید کنترل شوند تا اتلق خواب به محیطی 
برای راحت خوابیدن تبدیل شود. اگر حیوان خانگی داید، بهتر است حیوان را در محیط 
دیگری بخوابانید، چرا که معمولا نیمه شب سر وصدا تولید می کند که باز عامل دیگری 

در ایجاد اختلال خواب می باشد.
8. قبل از رفتن به تخت تمام نگرانی های خود را فراموش کنید

اگر در تخت دراز کشیده اید و به مشکلات فردا فکر می کنید، بهتر است زمانی را 
اختصاص دهید  معمولا بعد از شام  و در آن زمان به تمام مشغله های خود فکر کنید و 
برنامه ریزی های خود را انجام دهید، بنابراین قبل از خواب به پرداختن این موارد اجتناب 

کنید. می توانید لیستی از کارهای خود نیز تهیه کنید.
9. رفع بیخوابی با کاهش استرس

روش هایی برای کاهش استرس و استراحت بدن وجود دارد که قبل از رفتن به تخت 
می توان به کار گرفت. به عنوان مثال آرامش پیشرونده عضلانی، تکنیک های تنفس 

عمیق، مدیتیشن و بیوفیدبک.
10. شرکت در روش درمان شناختی برای درمان بی خوابی

این روش به افراد مبتلا به بی خوابی کمک می کند تا افکار نامناسب و اعتقاداتی که 
منجر به بی خوابی می شوند را از خود دور کنند. به علاوه روش درمان شناختی می تواند 
به فرد اطلاعات مناسب در مورد هنجارهای خواب و تغییرات سنی خواب ارائه دهد و 

اهداف خواب مناسب را در میان مسائل دیگر تعیین می کند.

اگر احساس می کنید که بیش از حد معمول دچار 
فراموشی می شوید، باید این موضوع را جدی و به عنوان 
یک هشدار در نظر بگیرید. اما جای نگرانی نیست چون 
راه های متعددی برای تمرین و تقویت مغز و حافظه 
وجود دارد که می توان از آن ها استفاده کرد، با ما همراه 

باشید...
می کند.  فکر  کامپیوتر  یک  مثل  اغلب  انسان  مغز 
بنابراین زمانی که مغز به درستی کار می کند فرد را 
قادر می سازد تا توابع شناختی و فعالیتی را بهتر، نرم تر و 
روان تر انجام دهد.متأسفانه قدرت مغز انسان ها با افزایش 
سن به سمت کاهش میل می کند و همچنین، همان طور 
که از مشاهده گزارشات و اخبار رسانه ها می توان متوجه 
شد، از دست دادن حافظه و زوال عقل امروزه به یک 
است؛  شده  تبدیل  انسان ها  برای  رشد  به  رو  نگرانی 
بنابراین اگر احساس می کنید که بیش از حد معمول 
دچار فراموشی می شوید، باید این موضوع را جدی و 
به عنوان یک هشدار در نظر بگیرید. اما جای نگرانی 
نیست چون راه های متعددی برای تمرین و تقویت مغز 

و حافظه وجود دارد که می توان از آن ها استفاده کرد.
در  در سال 2015  منتشر شده  تحقیق  یک  طبق 
یک مجله نورولوژی )عصب شناسی( افراد بزرگسالی 
پیاده روی  مثل  بدنی  فعالیت  یک  منظم  به طور  که 
معرض  در  کمتر  می دهند،  انجام  دوچرخه سواری  یا 
بیماری هایی هستند که حافظه و تحرک را تحت الشعاع 
قرار می دهند و نکته جالب تر اینکه، افرادی که مشخصاً 
انجام  خود  ذهن  و  مغز  روی  بر  هدفمند  تمرینات 
می دهند، مغزی سالم تر و تواناتر دارند که باعث کاهش 
نقص حافظه می شود.نکته جالب دیگر این است که انجام 
تمرینات مغزی تأثیر بسیار خوبی روی میزان خلاقیت 
افراد می گذارد. ما امروز می خواهیم به چند نمونه از این 
تمرین ها اشاره کنیم که شاید ساده به نظر برسند اما 

باید باور داشته باشید که بسیار مؤثر و کارآمد هستند.
انتخاب  خانه  به  برگشت  برای  راه جدیدی   -1

کنید
می شود  پیشنهاد  که  روش هایی  ساده ترین  از  یکی 
این است که برای برگشت به خانه یک مسیر جدید 

را انتخاب کنید. این کار باعث تحریک مغز و حواس 
می شود و ذهن را تحت فشار قرار می دهد تا مسیرهای 
اطراف خود را بشناسد. همان طور که پیداست این روش 
مغز انسان را هنگام رفتن به خانه یا محل کار در حالت 
هوشیار نگه می دارد. پروفسور ایگلمن )عصب شناس و 
نویسنده( می گوید: دوری کردن از رفتار عادات گونه 
مثل رفتن به خانه از یک مسیر همیشگی که تبدیل 
به عادت شده است، در قوی نگه داشتن مغز بسیار حائز 

اهمیت است.
2- بلند تکرار کردن

چیزهایی که خوانده اید یا شنیده اید و می خواهید آن ها 
را به حافظه بسپارید با صدای بلند تکرار کنید. برای 
مثال، نام شخصی که به تازگی با وی آشنا شده اید و 
می خواهید اسمش را به خاطر بسپارید را با صدای بلند 

تکرار کنید.
دوری کردن از رفتار عادات گونه مثل رفتن به خانه از 
یک مسیر همیشگی که تبدیل به عادت شده است، در 

قوی نگه داشتن مغز بسیار حائز اهمیت است
3- گوش کنید وقتی که می خوانید

به 1۳7  ریکو،  پورتو  دانشگاه  در  تحقیق  یک  طی 
دانشجوی اسپانیایی زبان کتابی انگلیسی برای مطالعه 
داده شد و سپس امتحانی از آن کتاب از دانشجویان به 
عمل آمد. نتیجه به دست آمده به این شکل بود: آن گروه 
از دانشجویان که هم زمان با خواندن کتاب به یک نسخه 
صوتی کتاب انگلیسی گوش کرده بودند، از گروهی که 
فقط کتاب را خوانده بودند نتایج بهتری کسب کردند. 
بنابراین باید بدانیم که گوش کردن به صدای چیزی 
که می خوانیم یا نگاه می کنیم )به طور همزمان( باعث 
مشغول کردن حواس بیشتری از ما خواهد شد که باعث 

تحریک بیشتر مغز و رشد حافظه می شود.
4- جدول کلمات حل کنید

جدول کلمات متقاطع یا سایر بازی های فکری کلماتی 
تغییر حروف،  و  با جابه جا کردن  آن می توان  در  که 
کلمات دیگری ساخت بسیار مؤثر هستند. این بازی ها 
باعث تحریک مغز و ارتقای حافظه می شوند. این روش 
نیز یکی از ساده ترین روش هاست که جنبه تفریح و بازی 

هم دارد.
5- شطرنج بازی کنید

از  بسیاری  اشاره شد؛  قبلی  همان طور که در مورد 
بازی ها می توانند به ارتقای توان مغز و ذهن کمک کنند. 
بازی های استراتژیک مثل شطرنج از انواع این بازی ها 
هستند. بازی های شماره ای منطق محور مثل سودوکو 

نیز می توانند مغز را آماده و سرحال نگه دارند.
6- ترسیم نقشه از روی حافظه

فرض کنید به مکانی مثل یک نمایشگاه، یک گالری، 
از  بعد  رفته اید.  دیگر  جای  هر  یا  فروشگاه  کتابخانه، 
برگشتن به خانه می توانید فضای آن مکان را از روی 
به طور مثال سعی کنید  حافظه خود ترسیم کنید. 
ردیف های فروشگاه، قفسه ها، ردیف خوراکی ها و از این 
قبیل موارد را از روی حافظه خود روی کاغذ رسم کنید. 
این کار را در مورد محله و خیابان خود نیز می توانید 
انجام دهید و نقشه خانه های همسایه های خود، کوچه ها 
و فروشگاه های محل خود را از روی حافظه ترسیم کنید. 

این تمرین بسیار مؤثر و کاربردی است.
7- شماره تلفن ها را حفظ کنید

سعی کنید شماره تلفن و نام افراد را حفظ کنید. با 
این عمل اتصال بین سلول های مغز تقویت می شود که 
می تواند تغییر بسیار بزرگ و خوبی برای حافظه افراد 
باشد. برای حفظ کردن اعداد سعی کنید ارقام را به 
بخش های کوچک تر تقسیم کنید. به طور مثال عدد 
و  بنویسید  به شکل 1۳ 775 901  را   9017751۳

حفظ کنید.
راه های بسیاری برای تقویت حافظه وجود دارد که در 
بالا به چند نمونه از آن ها اشاره کردیم. همان طور که 
پیداست این راه ها بسیار ساده و بی هزینه هستند و گاهی 
شکل تفریح و بازی نیز به خود می گیرند. البته نباید 
این روش های ساده را ساده انگاشت چراکه تأثیر بسیار 
مثبتی روی عملکرد مغز و حافظه خواهند گذاشت. 
بنابراین خوب است به یاد داشته باشیم که تمریناتی 
که مغز و حافظه را به چالش های نوآورانه و پیچیده 
می کشند، برای جلوگیری از زوال حافظه و مغز بسیار 

ضروری هستند.

 

نانوذرات  حاوی  آنتی باکتریال  آکریلیک  رنگ 
توسط محققان در یک شرکت دانش بنیان تولید 

شد.
بررسی محصولات نانو و ارائه تاییدیه نانو مقیاس 
توسعه  ستاد  مهم  های  فعالیت  جمله  از  آنها  به 
فناوری نانو از 4 سال گذشته بوده است. در واقع 
در  و عرضه شده  تولید  و محصولات  مواد  بررسی 
حوزه فناوری نانو، سبب شفافیت بازار محصولات نانو 
شده و به  ارتقای کیفی این محصولات و افزایش 

اعتماد مصرف کنندگان کمک می کند.
توسط یک شرکت  این محصولات که  از  یکی 
آکریلیک  رنگ  رسیده،  تولید  به  بنیان  دانش 

آنتی باکتریال حاوی نانوذرات است.
سطوح داخلی ساختمان ها می تواند مکان مناسبی 

برای رشد میکروب ها و باکتری ها باشد. در شرایطی 
که رطوبت بالا و مواد مغذی در این مکان ها وجود 
دارد؛ میکروارگانیسم های متعددی شامل گونه های 
کاشی ها،  قبیل  از  ساختمانی  مواد  در  بیماری زا 
بتنی  سطوح  و  دیوارها  پلاسترها،  سرامیک ها، 

مشاهده می شود.
انواع مختلفی از سطوح را به منظور جلوگیری از 
رشد باکتری می توان به وسیله رنگ آنتی باکتریال 
طیف  برای  نقره  ترکیبات  و  یون ها  داد.  پوشش 
وسیعی از باکتری ها مضر بوده؛ درحالی که سمیت 
کمی را برای سلول های بدن انسان نشان می دهند؛ 
به گونه ای که استفاده از نقره در اشکال مختلف یک 

روش مرسوم برای حفاظت آنتی باکتریال است.
افزودن نانوذرات نقره به رنگ باعث می شود که 

رنگ فعالیت ضدباکتریایی از خود نشان دهد. این 
محصول توسط ستاد توسعه فناوری نانو مورد تایید 

قرار گرفته است.

افزایش کیفیت مواد غذایی با فناوری های زیستیرنگ اکریلیک نانویی با خاصیت آنتی باکتریالی تولید شد
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی گفت: یکی از مزیت های استفاده از 

فناوری های زیستی در صنعت مواد غذایی، افزایش کیفیت این مواد است.
مصطفی قانعی در خصوص مزایای استفاده از فناوری های زیستی در صنعت غذایی 
کشور، بیان کرد: اگر از فناوری های زیستی در تولید مواد غذایی استفاده کنیم باعث کاهش 

مخاطرات و افزایش کیفیت و کمیت مواد غذایی افزایش می شود.
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری افزود: در 
روش های سنتی ارزش غذایی و میزان محصول نهایی کاهش یافته و خطرات حین کار 
نیز بیشتر می شود به همین دلیل، ضروری است که استفاده از فناوری های زیستی در 

این صنعت را افزایش دهیم.
به گفته قانعی، ابزارهای در دسترس برای فرآوری مواد غذایی به کمک زیست فناوری 
شامل نانوبیوتکنولوژی، زیست شناسی مولکولی، آنزیم ها، تخمیر، مغذی کردن مواد غذایی 
و غیره می شود که سالها است در دیگر کشورها در صنعت غذایی مورد استفاده قرار می 

گیرد.
وی بیان کرد: امیدواریم هر چه زودتر شرایط برای استفاده از ابزارهای زیستی در صنعت 

غذایی کشور فراهم شود و با کمک همه دستگاه های مرتبط این طرح را اجرایی کنیم.

تولید کلاه ایمنی دوچرخه سواری
 با چاپگر سه بعدی

این روزها کلاه های ایمنی دوچرخه سواری از مواد مختلفی اعم از چوب و فوم و کاغذ 
و پلاستیک تولید می شوند، اما به تازگی بدین منظور از چاپگرهای سه بعدی و ترکیباتی 

متفاوت استفاده شده است.
کلاه ایمنی تازه که kupol نام دارد از امنیت و راحتی بیشتری در مقایسه با نمونه های 

رقیب برخوردار است.
این کلاه که توسط گابریل بوتین طراح کانادایی عرضه شده، از سه لایه مختلف با 
جزئیات متفاوت تشکیل شده است. پوسته این کلاه ایمنی از جنس پلیمر است و در زیر  
آن از مجموعه ای از قطعات پلاستیکی کوچک ضربه گیر استفاده شده که از هوا پر شده 
اند و در صورت برخورد با زمین مانع از انتقال ضربه و فشار به سر دوچرخه سوار می شوند.

لایه سوم و چسبیده به سر هم از صفحات منعطف پلاستیکی تشکیل شده که قطعات 
کوچک ضربه گیر بر روی آنها نصب می شود. این کلاه ایمنی مانعی برای مشاهده محیط 

اطراف ایجاد نمی کند و قرار است به قیمت حدود ۳50 دلار روانه بازار شود.

خداحافظ فراموشی!

7 تمرین برای تقویت حافظه

اصلاحیه در آگهی پرونده کلاسه 970536 شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان 
شهرکرد، تاریخ وقت رسیدگی 97/7/30 ساعت 9 صبح صحیح می باشد که بدین وسیله 

اصلاح می گردد.
مهدی عسگری- رئیس شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان شهرکرد

.....................................................................................................................................
متن آگهی 

در پرونده کلاسه 960739 شعبه سوم بازپرسی دادسرای شهرکرد متهم آقای میلاد 
مشهدی فراهانی به اتهام دو فقره تحصیل مال از طریق نامشروع به مبالغ 453/921/247 
ریال و 121/900/29 ریال تحت تعقیب می باشد لذا باتوجه به مجهول المکان بودن نامبرده 
طبق ماده 174 قانون آیین دادرسی کیفری به ایشان ابلاغ می گردد جهت تفهیم اتهام 
ظرف مهلت یک ماه از تاریخ انتشار آگهی در این شعبه حاظر گردد در صورت عدم حضور 
جلب خواهد شد. در ضمن نامبرده در راستای ماده 190 قانون آیین دادرسی کیفری حق 

همراه داشتن یک نفر وکیل دادگستری را دارد.
 احمد نیکبخت – بازپرس شعبه سوم دادسرای عمومی و انقلاب شهرکرد

.....................................................................................................................................
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی به متهم حسب محتویات پرونده کلاسه 970646ک 102 در 
اجرای ماده 344 قانون آیین دادرسی دادگاه عمومی و انقلاب در امور کیفری به آقای  1- 
امید احمدی 2- امین احمدی فرزندان علیداد مجهول المکان ابلاغ می شود که در خصوص 
شکایت آقای محمد بنی طالبی فرزند فرامرز علیه شما به اتهام ایراد جرح عمدی با قداره 
جهت دفاع در مورد اتهامات وارده در تاریخ 1397/8/5 ساعت10 صبح در شعبه 102 دادگاه 

کیفری دو شهرکرد حاضر شوید در صورت عدم حضور تصمیم قانونی اتخاذ خواهد شد.
دفتر شعبه یکصدودو دادگاه کیفری به شهرکرد

.....................................................................................................................................
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011001741/1
بدینوسیله به آقای محمد اسماعیلی تلخاب، نام پدر : عینعلی تاریخ تولد: 1346/07/01 
شماره ملی: 0382292790 شماره شناسنامه : 471 از قم بدهکار سند ازدواج شماره 
11824 مورخ 1368/03/08 دفتر ازدواج 2 قم ابلاغ می گردد که خانم اعظم سعادتی نام پدر: 
ابوالفضل ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان مبلغ 3/000/000 ریال که وفق 
تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 364/285/714 ریال مقوم گردیده 
است مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه  139704030011001741/1 
)با شماره بایگانی 9701838( در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون نشانی شما 
مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا 
حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در 
روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  
اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی 
تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در 

صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )16576( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

.....................................................................................................................................
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011001205/1
تولد:  تاریخ  ابوالقاسم  سید   : پدر  نام  چراغچی،  امیرعباس  سید  آقای  به  بدینوسیله 
1344/03/10 شماره ملی: 00037207520 شماره شناسنامه : 2416  از قم بدهکار 
سند ازدواج شماره 2939 مورخ 1367/04/10 دفتر ازدواج 66 قم ابلاغ می گردد که 

خانم بتول رزاقی نام پدر: رضا ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان مبلغ 
مبلغ  به  روز  نرخ  به  مدنی  قانون  ماده 1082  تبصره یک  وفق  که  13/000/000ریال 
1/851/233/767 ریال مقوم گردیده است مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه 139704030011001205/1 )با شماره بایگانی 9701281( در شعبه اجرای ثبت 
قم  در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار 
نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه 
اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 
روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین 
نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد 

 )16578( .
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

.....................................................................................................................................
آگهی مزایده اتومبیل 

آگهی مزایده یک دستگاه سواری مگان مربوط به پرونده کلاسه 139604004110000758 
بموجب پرونده اجرائی کلاسه  139604004110000758 )کلاسه بایگانی 9601273 
( له: خانم معصومه کریمی ، بر علیه سید حسین موسوی الملکی یک دستگاه سواری 
مگان به شماره شهربانی 412 ژ 51 ایران 16 متعلق به نامبرده با مشخصات ذیل واقع در 

قم – سعدی از رطیق مزایده به فروش می رسد: 
مشخصات فنی خودرو: سواری مگان  CC L84F4R-A2000  مدل : 1388  رنگ : 

سفید نوع سوخت : بنزین دنده اتوماتیک 
 E  050  NAPLM  : شاسی  شماره   ،  F4R1771C112355  : موتور  شناره 

97520791002705
بیمه شخص ثالث: مقتضی شده است )تا مورخه 1397/5/27 بیمه داشته است( 

بیمه : ندارد.
ارزیابی خودرو مورد مزایده : 

شیشه جلو شکسته – چراغ های جلو آفتاب خورده شیشه ها مات شده- سپر جلو 
خوردگی دارد – گلگیر جلو چپ و راست رنگ شدگی دارد- گلگیر عقب راست خوردگی 

دارد نیاز به صافکاری دارد بدون رنگ – 
ارزش خودرو 550/000/000 ریال معادل پانصد و پنجاه میلیون ریال ارزیابی گردیده 

است. 
مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 الی 12 روز یکشنبه مورخه 1397/8/13 در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – طبقه فوقانی 

اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 550/000/000 ریال معادل پانصد و پنجاه میلیون 
ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر 
دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود . و کلیه هزینه های قانونی و 
بدهیهای خودرو مورد مزایده بر عهده برنده مزایده است. خریداران می بایست مبلغ پایه را 
به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی و یا چک تضمین شده همراه خود 
به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل 
و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م 

الف 16577( 
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

پرونده کلاسه 9609982644200696 شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار 
)101 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641101161 

شاکی :
آقای محمد محمدی فرزند گل محمد به نشانی استان تهران شهریار شهر وحیدیه کمربندی 

شهید رجایی پ 138 
متهم :

آقای افشین عظیمی فرزند حاجی به نشانی مجهول المکان 
اتهام : 1- فروش مال غیر 2- کلاهبرداری 

رای دادگاه 
در خصوص اتهام آقای افشین عظیمی فرزند حاجی به شماره شناسنامه 12549 فاقد مشخصات 
هویتی دیگر و مجهول المکان دایر بر کلاهبرداری از طریق انتقال مال غیر )فروش شش دانگ یک 
باب مغازه متعلق به شاکی دروحیدیه موضوع شکایت آقای محمد محمدی و کیفر خواست بدون 
شماره دادستانی محترم عمومی و انقلاب شهرستان شهریار دادگاه با عنایت به ادله و قرائن موجود 
در پرونده شامل 1-شکایت شاکی خصوصی2-گزارش و نتیجه تحقیقات ضابطین3-کیفر خواست 
صادره4-احراز مالکیت شاکی بر ملک حسب بیع نامه عادی مورخ 1394/11/08 از طریق متهم آقای 
افشین عظیمی به شاکی پرونده منتقل شده است و از طریق متهم موصوف با علم به عدم مالکیت 
خود در تاریخ 1395/09/17 به تشخیص دیگری به نام آقای علی اکبر تهرانی نشاط منتقل گردیده 
است 6-شهادت شهود 7- عدم حضور متهم و نشر آگهی و سایر قرائن و امارات موجود در پرونده 
بزهکاری ایشان را محرز دانسته و به استناد ماده یک قانون راجع به مجازات انتقال مال غیر مصوب 
1308 و ماده یک قانون تشدید مجازات مرتکبین اختلاس ارتشا و کاهبرداری مصوب 1367 حکم 
به محکومیت ثمن معامله مندرج در مبایعه نامه و ردمال به شاکی صادر مینماید. رای صادره غیابی 
و ظرف مهلت بیست روز قابل واخواهی در این شعبه و سپس ظرف مدت بیست روز قابل تجدید در 

محاکم محترم تجدید نظر استان تهران میباشد .
م الف 1160 رئیس شعبه دادگاه 101 کیفری 2 شهریار - مهدی سلیمانی 

 .....................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9509982644500698 شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

101 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641101107 
شاکی : 

آقای رضا رئوفی فرزند ملک به نشانی ملارد سرآسیاب خ حافظ نبش کوچه چمران پ 681 
زنگ بالا 
متهم : 

آقای علی پاکدل به نشانی مجهول المکان 
اتهام : ایراد صدمه بدنی غیر عمدی بر اثر حوادث کار 

رای دادگاه 
در خصوص اتهام آقای علی پاکدل فاقد مشخصات مجهول المکان دائر بر عدم رعایت مقررات کار 
منجر به صدمه بدنی غیر عمدی به میزان 80 در صد نسبت به شاکی آقای رضا رئوفی فرزند ملک با 
میزان تقصیر هشتاد درصد موضوع کیفر خواست مورخ97/4/9 دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان 
شهریار با عنایت به شکایت شاکی ، گزارش ضابطان و نتیجه تحقیقات ایشان و گواهی پزشکی قانونی 
، نظریه بازرس اداره کار تعاون و رفاه اجتماعی شهرستان شهریار که مصون از اعتراض و ایراد باقی 
مانده است ، کیفر خواست صادره ، نشر آگهی و سایر قرائن و امارات موجود بزهکاری مشارالیه از 
نظر این دادگاه محرز و مسلم بوده و به لحاظ شرایط ارتکاب بزه ، میزان تقصیر مرتکب فقدان سابقه 
کیفری وی به استناد مواد 1 و2 و 3و 91 و95 و 176 از قانون کار و مواد 452-249-291-38-37-

454-462-488-492-558 و 559 از قانون مجازات اسلامی مصوب 1392 از حیث جنبه عمومی 
حکم ه محکومیت متهم به پرداخت 1- 5 میلیون ریال جزای نقدی در حق صندوق دولت و از 
حیث جنبه خصوصی بزه حکم به پرداخت چهار پنجم از یک سوم از یک دوم دیه کامل بابت خرد 
شدگی استخوان پاشنه پای راست که به طور مطلوب التیام یافته است  2- چهار پنجم از یک پنجم 
از یک دوم دیه کامل بابت شکستگی استخوان پاشنه پای چپ که به طور مطلوب التیام یافته است 
3- سیزده و سه دهم درصد دیه کامل بابت ارش خرد شدگی پاشنه پای راست 4- هشت درصد 
دیه کامل انسان بابت ارش شکستگی پاشنه پای چپ در حق شاکی آقای رضا رئوفی صادر و اعلام 
میگردد . رای صادره غیابی و ظرف مدت بیست روز قابل واخواهی در این شعبه و سپس ظرف مدت 
بیست روز قابل تجدید نظر خواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران میباشد .م الف 1159
رئیس شعبه دادگاه 101 کیفری 2 شهریار - مهدی سلیمانی

.....................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9509982643401156  شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

101 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641101064 
شاکی : 

خانم فاطمه جنگروی فرزند حسن به نشانی شهریار اندیشه فاز 3 خ ولیعصر مجتمع سروناز بلوک 
3 واحد 3 
متهم : 

آقای عباس آذری فرزند به نشانی مجهول المکان 
اتهام : 

ایراد ضرب و جرح عمدی 
رای دادگاه 

در خصوص اتهام آقای عباس اذری فرزند اکبر متولد 1361 شغل آزاد ساکن شهریار دائر بر 
ایراد ضزب و جرح عمدی موضوع شکایت خانم فاطمه جنگروی که به موجب کیفر خواست مورخ 
97/3/22 از دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار برای ایشان تقاضای کیفر شده است دادگاه 
به عنایت به شکایت شاکی ، گواهی پزشکی قانونی ،شهادت شهود ،جلسه مواجهه استعلام واصله 
از زندان و سایر قرائن و امارات موجود در پرونده  بزهکاری نامبرده را محرز دانسته ومستندا به مواد 
401-448 -449و 593 قانون مجازات اسلامی مصوب  و ماده 92 و ماده 614 قانون مجازات 
اسلامی 1375  از حیث جنبه عمومی بزه به تحمل دو سال حبس تعزیری و از حیث جنبه خصوصی 
به پرداخت یک درصد دیه کامل انسان بابت جراحت )حارصه(بینی 2-یک دهم دیه کامل بابت 
شکستگی بینی که به طور مطلوب التیام یافته است3- چهاردرصد دیه کامل بابت ارش بند سوم در 
حق شاکیه خانم فاطمه جنگ روی صادر و اعلام میدارد . رای صادره غیابی و ظرف مهلت بیست روز 
قابل واخواهی در این شعبه و سپس ظرف مدت بیست روز قابل تجدید در محاکم محترم تجدید نظر 

استان تهران میباشد .م الف 1156
رئیس شعبه 101 دادگاه کیفری 2 شهریار – مهدی سلیمانی  



چهار شنبه -یازدهم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64659

افزایش ولع خرید بخشی از مردم فراتر از حد نیاز است 

آرام بخشی جو روانی جامعه یک ضرورت انکار ناپذیر

افزایش ولع خرید بخشی از مردم آن هم فراتر از حد 
نیاز روزمره، ناشی از یک جو روانی است که ریشه یابی 
زمینه ها و انگیزه های آن در این شرایط خطیر اقتصادی 

مهم شمرده می شود.
بند همه گفت  ترجیع  به  تورم  و  گرانی  روزها  این 
وگوهای روزمره تبدیل شده است. این پدیده در همه 
لایه های زندگی اجتماعی گسترش یافته و همه اقشار 
جامعه از مرد و زن و کوچک و بزرگ را تحت تأثیر قرار 
داده است. کار به جایی رسیده است که حتی کودکان 
نیز با واژه هایی نظیر ارز، طلا و گرانی آشنا شده اند. 
وقتی چنین پدیده ای تا این حد گسترش می یابد و در 
عمق جامعه رسوخ می کند موجبات پیدایش نگرانی، 
ترس و احساس ناامنی روانی را فراهم می سازد.ممکن 
است این احساس عدم امنیت روانی صرفا یک احساس 
باشد و در عالم واقع امنیت اقتصادی شهروندان تا این 
حد در تهدید نباشند، با این وجود این مساله می تواند 
تبعات زیادی برای جامعه در پی داشته باشد. در چنین 
شرایطی مردم برای تأمین امنیت روانی شان ممکن 
است دست به هر اقدامی از جمله خرید بی ضابطه 
و احتکار خانگی بزنند. به ویژه اگر بر این باور باشند 
که نهادهای متولی امر نمی توانند برای حل مشکلات 
آنها گامی جدی و معنادار بردارند. از این رو بسیاری از 
رفتارهای مردم در روزها و هفته های اخیر را باید در پرتو 
همین احساس، مشاهده و بررسی کرد. در این صورت 
از اینکه امروزه بیش از هر زمان دیگری در فروشگاه ها و 
مغازه ها با برخی قفسه های خالی اجناس و کالاها روبه 

رو می شویم، متعجب نخواهیم شد.
در پیدایش این جو روانی و بروز رفتارهای متناسب 
با آن عوامل مختلفی دخیل اند. یکی از این موارد به 
طرح ها، سیاست ها و عملکرد دولتمردان باز می گردد. 
دولت در ماه های اخیر پس از خروج آمریکا از برجام و 

بروز اختلال در اقتصاد کشور به اجرای یک سری بسته 
های اقتصادی به ویژه در حوزه سیاست های ارزی دست 
زده است. همچنین اقدامات دیگری در راستای نظارت بر 
روند واردات، تولید، توزیع و رساندن کالا به دست مردم 
با قیمت واقعی صورت گرفته است. با این حال شواهد 
نشان می دهد که نتایج مطلوب مد نظر دولت بدلایل 
مختلف حاصل نشده و روند افزایش قیمت ها همچنان 
ادامه دارد.  شرایط در حالی زمینه را برای شکل گیری 
جوی روانی در جامعه فراهم کرده که تا حدودی زیادی از 
واقعیت های اقتصادی فاصله دارد. در واقع حتی اگر بعد 
از اعمال تحریم های آبان ماه، صادرات نفت ایران بسیار از 
آنچه که امروز هست کم تر شود باز هم ذخایر ارز و کالا 
جوابگوی نیاز جامعه، هست. آنچه که امروزه با آن روبه 
رو هستیم شکل گیری احساس ناامنی اقتصادی بوده و 
بنابر این پدیده ای بیشتر ذهنی است. رسانه های جمعی 
نیز از چند جهت در شکل گیری چنین امری تأثیر گذار 
بوده اند. از یک طرف شبکه های اجتماعی در فضای 
مجازی که بسیاری از آنها تحت هیچ کنترل و نظارتی 
قرار ندارند و حتی از خارج از کشور هدایت می شوند در 
دامن زدن به این جو روانی و بحرانی نشان دادن شرایط 
بسیار تأثیر گذار بوده اند. همچنین انواع شبکه ها و کانال 
های ماهواره ای معاند خارج از کشور در راستای چنین 
هدفی روزانه برنامه های زیادی تولید و پخش می کنند.

چرایی هجوم مردم برای خرید مازاد برنیاز
این در حالی است که دولت آنگونه که باید از توان 
رسانه ای زیادی جهت مقابله با این شرایط برخوردار 
نیست و رقبای مختلف دولت و رسانه های منتسب به 
آنها نیز می کوشند با معرفی دولت به عنوان مقصر اصلی 
وضعیت اقتصادی کشور، از شرایط کنونی برای انتخابات 
آتی بهره برداری کنند. در این میان فعالان و دلالان 
اصلی بازار ارز نیز به انحاء مختلف تلاش می کنند تا در 

این شرایط به نفع خود بر موج روانی به وجود آمده سوار 
شوند. در نتیجه برخی بی ثباتی ها و سوء استفاده های 
صورت گرفته در این میان، شاهد ناهنجاری های رفتاری 
مختلفی در حوزه اقتصاد بوده ایم. برخی وارد کنندگان 
برای واردات کالا، ارز 4200 تومانی دریافت کردند، اما 
در عمل یا کالایی وارد نکرده بودند و یا اگر هم وارداتی 
صورت گرفته بود بر مبنای نرخ رسمی ارز در بازار توزیع 
نمی شد. تولید کنندگان نیز به بهانه های مختلف هر 
روز بر قیمت کالاهای تولیدی افزودند به طوری که در 
حال حاضر از نرخ های شناور سخن گفته می شود. در 
کنار این موارد هر روز خبرهای مختلفی از سراسر کشور 
در رابطه با احتکار کالاهای گوناگون به گوش می رسد.

اثرات این جو روانی ابتدا به فعالان حوزه های مختلف 
اقتصادی از تولید کننده ها گرفته تا صادرکنندگان، وارد 
کنندگان و در نهایت توزیع کننده ها در سطوح مختلف 
منتقل شده و سپس موج نهایی آن به جامعه گسترده 

مصرف کننده ها نیز سرایت کرده است.
همه اینها دست به دست هم داد تا زمینه های بروز 
احساس ناامنی در جامعه فراهم شود. بنابر این، چنانچه 
اشاره شد اگر نقش رسانه ها به ویژه در فضای مجازی و 
رسانه های خارجی را نیز اضافه کنیم، پازل چرایی هجوم 

مردم برای خرید مازاد بر نیاز تکمیل خواهد شد. 
افزایش خرید مردم رفتار سوداگرانه نیست 

استاد  و  اقتصاددان  بغزیان«  »آلبرت  رابطه  این  در 
دانشگاه در گفت وگو با ایرنا می گوید: مردم در این 
شرایط تلاش دارند تا به انحاء مختلف قدرت خریدشان 
را حفظ کنند. قدرت خرید مردم روز به روز در حال 
کاهش است. قیمت ها پیوسته بالا می رود و دست کم 
تا زمانی که ثبات به بازار برگردد باید انتظار این رفتار 
را از مردم داشته باشیم. این رفتار سوداگرانه نیست. 
سوداگران با هدف کسب سود دست به خرید و فروش 
ارز و طلا یا حتی انواع کالا می کنند. اما مردم عادی با 

هدف حفظ ارزش پولشان این کار را می کنند. 
در واقع مردم نگران هستند. از آینده اقتصادی خود 
چندان مطمئن نیستند. به همین خاطر آنها در سطحی 
کوچک تر دست به خرید می زنند. دارایی های خود را 
به ارز و طلا تبدیل می کنند. با اینکه بانک مرکزی به آنها 
تضمین های لازم را داده است حاضر نیستند دلارهای 
خود را به بانک ها بسپارند. به گفته تحلیل گران، تنها راه 
حل در کوتاه مدت برای آرام بخشی جو روانی جامعه و 
بازگرداندن امنیت روانی، برخورد قاطعانه دولت و نظارت 
دقیق و قوی بر جریان تولید و توزیع کالاها و جلوگیری 

از هر نوع سوء استفاده است. 
جامعه  به  امنیت  احساس  برگرداندن  لازمه  پس 
اوضاع  بر  نظارت  و  کنترل  در  دولت  سریع  عملکرد 
کنونی از یک طرف و گفت وگوی روشن و شفاف با 
مردم جهت خنثی سازی اثر مخرب سیاست های ضد 

دولت و رسانه های معاند از طرف دیگر است.

اجتماعی

رئیس جهاد کشاورزی استان قم:

جایگاه دامپروری قم درسطح کشور ارتقا می یابد
رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم،گفت: جایگاه دامپروری استان با استفاده از راهبردهای 
تعیین شده درخصوص بهبود زیرساخت های این صنعت، همچون اصلاح نژاد و تغذیه 

مناسب دام، در سطح کشور ارتقا می یابد.
محمد رضا طلایی بیان کرد: قم در حوزه دامپروری دارای سابقه طولانی است و بهره 
برداران صاحب نامی در این استان مشغول پرورش دام هستند که برای حفظ این جایگاه باید 
سیاست های جدید برای افزایش ضریب تبدیل و سطح بهره وری این صنعت، اجرایی شود.

وی افزود: پرورش دام پرواری و شیری از گذشته های دور در قم صورت می پذیرد اما تکامل 
این صنعت در زمان حاضر متناسب با موقعیت استان در حوزه دامپروری، جلو نرفته است 
که این مساله با استفاده از نظر کارشناسان و بهره برداران در آینده نزدیک، برطرف می شود.

وی ادامه داد: امروز در همه دنیا برای تقویت صنعت دامپروری، طرح های تحقیقاتی فراوانی 
درخصوص تغذیه دام و اصلاح نژاد آن انجام می شود که باید از دستاوردهای آن برای ارتقا 
جایگاه صنعت دامپروری استان قم به نحو احسن استفاده کرد. طلایی با اشاره به ضرورت 
بومی سازی تحقیقات دامپروری گفت: تامین علوفه مورد نیاز دامپروری های قم از خود 
استان، یکی از برنامه های مورد توجه سازمان جهادکشاورزی است که با جایگزینی علوفه 
های کم آب بر به جای گیاهان آب بر مانند یونجه، انجام می شود. وی بیان کرد: استفاده از 
ظرفیت بخش خصوصی برای تکمیل زنجیره تولید و شکل گیری مجتمع های دامپروری 
نوین از دیگر برنامه های مورد توجه برای ارتقا جایگاه دامپروری استان است. وی با بیان لزوم 
حل مشکل های زیرساختی دامداران استان با به کار گیری روش های نوین، ادامه داد: قم 
یکی از قطب های مهم پرورش دام کشور است و به همین دلیل هرگونه دستاورد جدید در 
صنعت دامپروری آن می تواند در صنعت دام کشور تاثیر چشمگیری داشته باشد. رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: این استان در زمینه تولید گوشت قرمز و محصولات لبنی 
امتیازهای شاخصی دارد و ایجاد کارخانه های صنایع تبدیلی و تکمیلی دراین بخش نیز می 

تواند ارزش افزوده فعالیت اقتصادی دامداران استان را به نحوه قابل توجهی گسترش دهد.
طلایی همچنین با اشاره به فعالیت هشت شهرک دامی درقم گفت: در شهرک دامشهر که 
قطب دامپروری استان و کشور به شمار می آید، یک هزار و 600 واحد دامی قرار دارد که 6 
هزار تن درآن فعال هستند. شهرک دامشهر قم که در سال 1375 در 13 کیلومتری جاده 
قم - جعفریه احداث شد، با 30 کاروانسرای دام، سالانه شاهد ورود حدود 600 هزار راس دام 
از استان های کشور است. قم دارای 27 هزار راس گاو شیری و 115 هزار راس گاو و گوساله 
پرواری است که در دامداری های صنعتی پرورش می یابند؛ به طور میانگین هر ساله در این 

استان 320 هزار تن محصولات دامی تولید می شود.

معاون استاندار قم:

دولت نگاه ویژه ای به مددجویان کمیته امداد دارد
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: دولت دوازدهم با افزایش مستمری 

مددجویان کمیته امداد نشان داد نگاه ویژه ای به معیشت مددجویان این نهاد دارد.
سید محمدرضا هاشمی روز سه شنبه درآیین تجلیل از سالمندان افزود: در سال های 
گذشته، با تدبیر دولت یازدهم، اشتغال مددجویان کمیته امداد افزایش چشمگیری داشته 

است و در زمینه های مختلف به جامعه تحت پوشش خدمات ارائه شده است.
وی اضافه کرد: کار کردن در کمیته امداد از برکت و معنویت بالایی برخوردار است که 
نصیب پاک ترین افراد جامعه شده است. وی با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم به معنای واقعی 
خادم و خدمتگزار مددجویان به ویژه سالمندان باشیم، ادامه داد: به لطف خداوند جامعه ای 

پویا و جوان میان سالمندان شکل گرفته و این قشر از سلامت مناسبی برخوردارند.
هاشمی گفت: کمیته امداد یکی از دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی است که 
تاکنون تسهیلات ویژه ای به مددجویان ارائه نموده است. وی با اشاره به فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب در زمینه لزوم افزایش فرزندآوری، گفت: برای داشتن جامعه جوان باید توجه 
ویژه ای به نیازهای جوانان و افزایش زاد و ولد شود تا جامعه پویا و جوان را در نظام مقدس 
ایران که امروز الگویی برای جهانیان شده، آماده نماییم. آیین تجلیل از سالمندان استان های 
البرز، اصفهان، مرکزی، تهران، سمنان و قم در مجتمع فرهنگی تربیتی حضرت معصومه)س( 
امروز آغاز و تا سه روز ادامه دارد، برنامه های مختلفی برای سالمندان دعوت شده به این آیین 
در نظر گرفته شده است. در حال حاضر 20 هزار و 703 خانوار معادل 2.7 درصد جمعیت 
استان قم زیر پوشش کمیته امداد هستند که از این تعداد، 15 هزار و 60 خانوار معادل 1.9 
درصد جمعیت قم مستمری بگیر بوده و سایر خانوارها نیز از خدمات تک یا چند خدمتی 
امداد مثل درمان، فرهنگی و اشتغال بهره مند می شوند.  طبق آخرین سرشماری عمومی 

نفوس و مسکن سال 95، 99 هزار و 454 سالمند در قم زندگی می کنند. 
 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه  :

اشتغال مهمترین دغدغه معلولان است
ایمان : طیبه جباری/ مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با اشاره  به اینکه اشتغال 
مهمترین دغدغه معلولان است، گفت: سهمیه سه درصدی استخدام دستگاه های دولتی 
فرصتی برای ایجاد اشتغال این قشر مهم است و این در حالی است که بهزیستی از طریق 
توانمندسازی شغلی و پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به معلولان فرصت برابری برای آنها را 

در جامعه ایجاد کرده است
دکتر امید قادری مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه در برنامه تلویزیونی"خانه مهربانی" 
شبکه استانی زاگرس افزود: آمار معلولیت شنوایی در استان بالاست که در این راستا بهزیستی 
با داشتن 16 مرکز شنوایی سنجی کار غربال گری شنوایی نوزادان در بدو تولد را انجام که 
سال گذشته با غربال گری 29 هزار و 730 نوزاد، تعداد 2 هزار و 114 مورد مشکوک به 
اختلال شنوایی شناسایی و از معلولیت 630 نفر نیز جلوگیری شد. مدیرکل بهزیستی استان 
کرمانشاه به اعطای لوازم توانبخشی از جمله سمعک و خدمات درمانی کاشت حلزون برای 
ناشنوایان توسط بهزیستی اشاره کرد و بیان داشت: تهیه سمعک معمولی برای معلولان ناشنوا 
از سوی بهزیستی رایگان و برای سمعک های خاص که هزینه ای نزدیک به 16 میلیون 
تومان است با اهدای کمک هزینه از سوی بهزیستی همراه خواهد بود.وی ادامه داد : 6هزار 
و 727 معلول ناشنوا و کم شنوا تحت پوشش بهزیستی استان کرمانشاه هستند که بیشترین 
آمار معلولیت در این زمینه مربوط به اختلالات مادرزادی و ژنتیکی است.دکتر قادری از 
غربال گری شنوایی کودکان 3 تا 5 سال در مهدهای کودک تحت نظارت بهزیستی استان 
خبر داد و گفت: با این اقدام کودکانی که در بدو تولد غربال گری شنوایی نشده نیز غربال 
گری و در صورت شناسایی اختلالات شنوایی به مراکز درمانی ارجاع داده می شوند.وی با 
بیان اینکه کاشت حلزون نیز در آینده برای معلولان ناشنوا انجام می گیرد، خاطرنشان کرد: 
در حال حاضر چنانچه نوزادان دارای اختلال شنوایی شناسایی شوند، بهزیستی هزینه کاشت 
حلزون برای آنها را تا مبلغ 3 میلیون تومان بلاعوض برای مددجویان و افراد نیازمند مناطق 
محروم را پرداخت خواهد کرد.این مسئول با اشاره به اینکه اشتغال مهمترین دغدغه معلولان 
است، گفت: سهمیه سه درصدی استخدام دستگاه های دولتی فرصتی برای ایجاد اشتغال 
این قشر مهم است و این در حالی است که بهزیستی از طریق توانمندسازی شغلی و پرداخت 

تسهیلات اشتغال زایی به معلولان فرصت برابری برای آنها را در جامعه ایجاد کرده است.

در بیست و یکمین جلسه کارگروه ارتقاء درآمد شهرداری صورت گرفت؛

 موافقت با کلیات طرح یکپارچه سازی 
سامانه های مالی و شهرسازی شهرداری اصفهان 
بیست و یکمین جلسه کارگروه ارتقاء درآمد شهرداری با حضور معاونین مالی- اقتصادی و 
برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری اصفهان به همراه مدیرکل بازرسی، مشاورین 
شهر و مدیران ارشد حوزه های مالی، درآمد، شهرسازی، هماهنگی امور مناطق و سازمان 

ها و فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری در محل تالار شورای اسلامی شهر برگزار شد.
در این جلسه ضمن بحث و تبادل نظر درباره پیشنهاد اجرایی سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات به منظور یکپارچه سازی سامانه های شهرسازی و مالی شهرداری اصفهان، با 
کلیات این پیشنهاد موافقت و مقرر شد حوزه های مرتبط ظرف مدت یک هفته نظرات خود 
را جهت اصلاح و تصویب نهایی اعلام نمایند. بر اساس این گزارش سازمان فاوا شهرداری 
اصفهان با سازماندهی مجدد حوزه معاونت نرم افزار و حرکت به سمت چابک سازی با استفاده 
از توانمندی های داخلی- که در ماه های اخیر روی آن تمرکز شده است- در صدد است تا 
حتی الامکان ظرف مدت یکسال این طرح را در شهرداری اصفهان عملیاتی نماید. از نکات 
مهم بیست و یکمین جلسه، ابراز خرسندی اعضای حاضر از سرعت عمل سازمان فاوا در تهیه 
این طرح  بود که با بهره گیری از نظرات مدیران و کارشناسان مرتبط در  سایر حوزه های 
شهرداری، همچنین مدیران عامل شرکت های موفق کشور در جلسات مشترک  به صورت 
کاملًا فشرده و حرفه ای تدوین شده است. شایان ذکر است با اجرای عملیات یکپارچه سازی 
سامانه های معاونت های مالی و شهرسازی، ارتباط سیستم های مورد نیاز شهرداری در این 
حوزه ها به صورت بهنگام برقرار شده و ضمن افزایش بهره وری و سرعت خدمات رسانی با 
بهره گیری از تجمیع اطلاعات، از سوء استفاده های احتمالی در این حوزه ها پیشگیری به 

عمل خواهد آمد.
 

با سخنرانی آیت الله اراکی؛

۳ اثر جدید مرکز تحقیقات کامپیوتری 
علوم اسلامی رونمایی می شود

معاون پژوهش مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی )نور( گفت: سه اثر جدید این مرکز 
پنج شنبه 12 مهرماه با سخنرانی آیت الله اراکی رونمایی می شود.

حجت الاسلام محمدحسین بهرامی بعد از ظهر دوشنبه در نشست خبری با اشاره به 
رونمایی از سه نرم افزار جدید مرکز علوم کامپیوتری نور گفت: این سه اثر با عناوین دانشنامه 
فضایل اهل بیت)ع( از منابع اهل سنت، تاریخ تشیع و نسخه دوم نورالولایه با سخنرانی آیت 
الله اراکی پنج شنبه 12 مهرماه رونمایی می شود. وی در ادامه به نرم افزار دانشنامه فضایل 
اهل بیت)ع( از منابع اهل سنت اشاره و بیان کرد: برای تدوین این نرم افزار از متن ۸5 عنوان 
کتاب در قالب 227 جلد استفاده شده است که این کتاب ها مرتبط با فضایل و مناقب اهل 
بیت)ع( است. معاون پژوهش مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی )نور( با اشاره به بخش 
درختواره این نرم افزار عنوان کرد: در این بخش از مهم ترین منابع روایی و تفسیری اهل سنت 
استفاده شده است و در آن سرفصل هایی مانند مقامات اهل بیت)ع(، حقوق الهی اهل بیت)ع( 

و مناقب و مقامات اهل بیت)ع( قرار گرفته است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم اعلام کرد

قم در جایگاه نخست کمک به جشن عاطفه ها
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم با اشاره به اجرای طرح احسان احسن در 
استان قم گفت: این طرح برای نخستین بار در کشور اجرا شد و اجرای آن با همکاری ادارات 

و افراد خیر ادامه دارد.
اکبر میرشکار با اشاره به وضعیت دانش آموزان زیرپوشش کمیته امداد استان قم اظهار 
کرد: چهار هزار دانش آموز در استان قم زیرپوشش این کمیته قرار دارند و در سال جاری 
100 درصد رشد در میزان کمک های مردم استان به جشن عاطفه ها را شاهد بودیم، سال 
گذشته میزان کمک مردم قم به این جشن یک میلیارد و 300 میلیون تومان بود که امسال 
این عدد به سه میلیارد تومان رسید. وی ادامه داد: در آغاز سال تحصیلی به حساب دانش 
آموزان مددجوی کمیته امداد استان قم مبالغی بین 200 تا 250 هزار تومان کمک هزینه 
برای تحصیل واریز شد که از کمک های مردمی بود، همچنین هزار بسته کیف و لوازم التحریر 
و 20 هزار جلد دفتر در بین این دانش آموزان توزیع شد. مدیرکل کمیته امداد استان قم با 
بیان اینکه استان قم در جشن عاطفه ها جایگاه نخست را در کشور کسب کرد افزود: مرحله 
دوم جشن عاطفه ها در پانزدهم مهرماه برگزار خواهد شد، کلیه کمک های جمع آوری شده 

در این جشن از طریق آموزش و پرورش لیست و بین دانش آموزان نیازمند توزیع می شود.
میرشکار با اشاره به اجرای طرح احسان احسن در استان قم اظهار کرد: این طرح برای 
نخستین بار در کشور اجرا شد و اجرای آن با همکاری ادارات و افراد خیر ادامه دارد، تاکنون 
در طرح احسان احسن 100 میلیون تومان کمک در استان قم جمع آوری شده است و 
امیدوار هستیم که کمک بیشتری در ادامه این طرح جمع آوری کنیم. وی خاطرنشان کرد: 
میزان کمک مردم استان قم به کمیته امداد در بخش های مختلف از ابتدای سال جاری تا 15 
شهریورماه، 21 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشت، همچنین در این مدت 

شاهد رشد 1۸ درصدی پرداخت صدقه توسط مردم استان بودیم.

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

مشکل برق شهرک صنعتی محمود آباد تا 5 سال 
حل شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم از تامین کسری برق در شهرک صنعتی 
محمودآباد تا پنج سال آینده خبر داد و گفت: با این وجود نیاز به ایجاد پست برق در این 

شهرک داریم تا خیال سرمایه گذاران را در این زمینه مطمئن شود
امیر طیبی نژاد با اشاره به وضعیت شهرک صنعتی محمود آباد اظهار کرد: این شهرک به 
لحاظ امکانات زیرساختی و امکان توسعه، وضعیت خوبی دارد و در چند سال اخیر به دلیل قرار 
داشتن در کنار اتوبان قم - تهران به یکی قطب های سرمایه گذاری در استان قم تبدیل شده 
است. وی ادامه داد: کسری برق در شهرک صنعتی محمودآباد تا پنج سال آینده تامین شده 
است، اما با این وجود نیاز به ایجاد پست برق در این شهرک داریم تا خیال سرمایه گذاران را 
در این زمینه مطمئن شود. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم افزود: 10۸  واحد 
تولیدی در شهرک صنعتی محمودآباد با سرمایه گذاری حدود 352 میلیارد تومان به بهره 

برداری رسید است که در این واحدها دو هزار و ۸91 فرصت شغلی به وجود آمد.
طیبی نژاد تعداد واحدهای تولیدی به بهره برداری رسیده در شهرک صنعتی محمود آباد 
را 10۸ واحد دانست و تصریح کرد: از این تعداد 6۸ واحد فعال هستند و 40 واحد غیرفعال 
هم در شهرک صنعتی محمود آباد داریم که به دلیل ضعف تکنولوژی، اختلاف شرکا و مسائل 
قضایی فعالیت ندارند. وی خاطرنشان کرد: از جمله پروژه ها در شهرک صنعتی محمود آباد 
احداث شبکه انتقال و توزیع آب در شهرک صنعتی محمود آباد بود و به دنبال استفاده از 

پساب فاضلاب در این شهرک صنعتی هستیم.

مدیرکل ثبت احوال استان قم خبرداد

 کاهش نرخ رشد جمعیت در قم 
مدیرکل ثبت احوال استان قم با اشاره به میزان تولدهای ثبت شده در 6 ماهه نخست سال 

جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل از کاهش نرخ رشد جمعیت در استان قم خبر داد.
خلیل مرادی در خصوص آمار تولد ثبت شده در استان قم نسبت به مدت مشابه سال قبل 
اظهار کرد: بر اساس آمار ثبت شده 6 ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، 
954 مورد کمتر تولد ثبت شده وجودداشته است. وی ادامه داد: البته ثبت با وقوع تفاوت دارد 
و با وجود اینکه آمار ثبت اداره کل ثبت احوال در مهلت قانونی که 15 روز است تغییری نکرده 
است، زیرا همکاران ما در بیمارستان ها مستقر هستند و خیلی کم اتفاق می افتد که ولادتی 
ثبت نشود ولی با این وجود آمار ثبت شده از کاهش رشد میزان تولد خبر می دهد. مدیرکل 
ثبت احوال استان قم در خصوص آمار تولدهای نوزادان غیر ایرانی بیان کرد: در 6 ماهه گذشته 
474 مورد تولد از اتباع خارجی ثبت شده است که این اتباع دارای گذرنامه و اقامت رسمی در 
ایران بوده اند. وی افزود: از آنجایی که آمار تولد نوزادان غیرایرانی به صورت کلی و دستی ثبت 
می شود محل تولد پدر و مادر تفیک شده نیست. مرادی در خصوص میزان تولد چند قلوزایی 
در قم گفت: تا پایان شهریور ماه 153 دو قلو و 14مورد سه قلو ثبت شده است. امسال چهار 
قلوو پنج قلوزایی نداشته ایم. وی یادآور شد: آمار چند قلوزایی توجه قابل ملاحظه ای نسبت به 

سال قبل نداشته البته سال قبل چهار قلو و پنج قلوزایی داشته ایم.
مدیر کل ثبت احوال استان قم خاطرنشان کرد: در شهریور ماه 39 مورد چند قلوزایی در قم 

ثبت شده است که 35 مورد دو قلو و 4 مورد سه قلو بوده اند.
 

سارقان در پوشش کارگران شهرداری سرقت می کردند

انهدام باند سارقان حرفه ای ساختمان های 
نیمه کاره درقم

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان با اشاره به دستگیری و انهدام باند سارقان 
حرفه ای ساختمان های نیمه کاره در قم، گفت: این افراد در پوشش کارگران شهرداری به 

وسیله یک گاری و به بهانه 
اظهارداشت: در پی شکایت فردی در پلیس آگاهی استان قم مبنی بر این که در حال 
ساخت ساختمانی 5 طبقه بوده که با تکمیل طبقه پنجم و سکونت در آن متوجه سرقت های 
متعدد در ساعات پایانی شب از طبقات نیمه کاره ساختمان شده است، بنابراین موضوع در 
دستور کار مأموران قرار گرفت. وی افزود: شاکی بیان داشت صرفاً چندین بار فردی را که با 
گاری مشابه کارگران شهرداری در امر جمع آوری زباله بوده را مشاهده کرده که در ادامه طی 
تحقیقات مشخص شد، سرقت های دیگری نیز مشابه اظهارات مالباخته صورت گرفته است. 
سرهنگ کرمی گفت: سپس طی بررسی های انجام شده یک دستگاه خودرو سمند که به 
وسیله آن اموال مسروقه از محل خارج می شد شناسایی و با دستگیری راننده، 5 تن دیگر 
نیز در ارتباط با این پرونده دستگیر شدند. رئیس پلیس آگاهی استان قم با اشاره به اعتیاد این 
افراد، گفت: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضائی استان شدند.
دلالی ارز در پوشش مغازه چادر فروشی

رئیس پلیس آگاهی استان  همچنین از پلمپ یک مغازه چادرفروشی به دلیل خرید و فروش 
ارز در قم خبر داد و گفت: از متهم حدود 135 میلیون تومان ارز کشف شده است.

کرمی اظهار کرد: طرح تشدید برخورد با دلالان غیر مجاز ارز، با حضور عوامل اداره مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان قم در معیت معاون اجرایی تعزیرات حکومتی استان و 
کارکنان دبیرخانه کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز استانداری در قم اجرا شد.وی افزود:در 
این طرح طی اقدامات انجام شده، یک چادر فروشی به عنوان محل خرید و فروش ارز که 
دلالان سیار به آن تردد داشتند، شناسایی شد.رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: نهایتاً 
طی بازرسی از گاو صندوق مغازه مذکور، مبلغ 5912 دلار آمریکا، 2۸3 هزار و 500 روپیه 
پاکستان، ۸5 هزار دینار عراق، 6000 هزار روپیه هندی به ارزش قیمت آزاد حدود 135 

میلیون تومان کشف و در این رابطه پرونده قضائی تشکیل شد.

 فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

انهدام یک پاتوق استعمال مواد مخدر 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با اجرای طرح امنیت اجتماعی در حوزه استحفاظی 

کلانتری 13 و 17 قم، 26 معتاد متجاهر و 4 نفر سارق دستگیر شدند. 
سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهارداشت: طرح امنیت اجتماعی با هدف ارتقاء و افزایش 
انضباط و امنیت اجتماعی، پاکسازی نقاط آلوده و کسب رضایتمندی شهروندان در حوزه 
استحفاظی کلانتری 13 و 17 با نظارت جانشین فرمانده انتظامی استان قم و حضور نیروهای 

عملیاتی پلیس های تخصصی مواد مخدر، امنیت عمومی و آگاهی به مرحله اجرا در آمد.
وی افزود:در این رابطه با اخذ دستور از مقام قضائی استان مأموران وارد عمل شده و 26 
معتاد متجاهر و 4 نفر سارق را دستگیر کردند. سرهنگ جعفریان افزود: در این طرح با انهدام 
یک پاتوق استعمال مواد مخدر، مقادیری مواد افیونی کشف و 4 خرده فروش مواد مخدر 
دستگیر شدند، همچنین در طرح مذکور 4 نفر در ارتباط با نزاع خیابانی دستگیر و 5 دستگاه 
خودرو و 9 دستگاه موتورسیکلت توقیف شد. وی گفت:پس از اجرای ماموریت اهالی محله با 
توزیع شربت از زحمات نیروی انتظامی تشکر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم افزود:نهایتاً 
متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد

کشف 94 کیلو تریاک در بار خرما
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف بیش از 94 کیلوگرم 
تریاک در قم خبر داد.  سرهنگ غلام عباس بُلفکه اظهارداشت: در پیگیری پلیس مبارزه با 
مواد مخدر استان خراسان شمالی مشخص شد 2 نفر قصد دارند با کامیون، یک محموله مواد 
افیونی را در بار خرما از استان جنوبی و با عبور از حوزه استحفاظی قم به تهران منتقل کنند که 
در ادامه با اعلام به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، بلافاصله موضوع دردستور کار مأموران 
این پلیس قرار گرفت. وی گفت: سپس طی هماهنگی های قضائی مأموران به محل های مورد 
نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری سرانجام خودرو مذکور را شناسایی و متوقف 
کردند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم افزود:در ادامه طی بازرسی از کامیون 94 

کیلو و 500 گرم مواد مخدر از نوع تریاک کشف و راننده و سرنشین خودرو دستگیر شدند.
سرهنگ بلفکه گفت: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شدند.

پرونده کلاسه 9509982643600292 شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار 
)104 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641401056 

شکات :
 1- دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار به نشانی استان تهران –شهرستان شهریار شهرک 

شاهد نبش میدان امام خمینی 
  2- آقای رضا محمدی فرزند محسن با وکالت آقایان میثم سعادتمندی و مجتبی رضائی فرزند 
خورسند به نشانی تهران شهرستان رباط کریم شهر جدید پرند فاز صفرمجتمع کیسون بلوک 22 

واحد 2
متهم:علیرضا افشار فرزند مجید به نشانی شهریار بلوار آزادگان جنب ملت اتو گالری علیرضا

اتهام:صدور چک بلا محل
رای دادگاه   دادنامه

در خصوص اتهام آقای علیرضا افشار فرزند مجید متولد 1367/2/18 به شماره ملی 4911653582 
آزاد به علت عدم دسترسی وی دائر بر صدور یک فقره چک بلامحل به شماره 81094522-1554 
مورخ 95/2/12 به مبلغ 126/000/000 ریال عهده بانک ملت از جاری شماره 1530551542 
که در زمان ارائه به بانک منتهی به صدور گواهی عدم پرداخت گردیده موضوع شکایت آقای رضا 
محمدی فرزند محسن با وکالت آقایان مجتبی رضائی و میثم سعادتمندی موضوع کیفر خواست 
مورخ 96/7/25 داستانی محترم شهریار دادگاه با عنایت به اوراق و محتویات پرونده از جمله شکایت 
وکیل شاکی تصویر مصدق چک موضوع پرونده و گواهینامه عدم پرداخت صادره از بانک محال الیه و 
عدم حضورش در جلسه دادرسی و دفاع از اتهام با وصف ابلاغ قانونی اخطاریه و سایر قرائن و امارات 
موجود در پرونده ارتکاب بزه انتسابی توسط ایشان را مطابق با ماده 3 و با بند ج از ماده 7 و 22 قانون 
صدور چک و رای وحدت رویه شماره 669 مورخ 1383/7/21 منطبق با درجه شش از ماده 19 قانون 
مجازات اسلامی مصوب 92/2/1 محرز و مسلم تشخیص داده و مستندا به مواد قانونی صدرالبیان 
مشارالیه را علاوه بر ممنوعیت از داشتن دسته چک به مدت دو سال به تحمل دو سال حبس تعزیری 
با احتساب ایام بازداشت قبلی محکوم مینماید . رای صادره غیابی محسوب و ظرف بیست روز از تاریخ 
ابلاغ واقعی قابل واخواهی در دادگاه صادر کننده رای بدوی بوده و پس از آن ظرف بیست روز قابل 

تجدید نظر خواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران خواهد بود.م الف 1140
رئیس شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار –محمدرضا لهراسبی پور 

 ........................................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9509982643200728 شعبه 102 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

102 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641200871 
شاکی :

خانم زهرا جعفری فرزند حسن به نشانی چهارراه ملارد به سمت صفا دشت سر یوسف آباد قوام 
مسکن مهر لاله 25 قدس 1 بلوک 413 و 1 

متهم : 
آقای سعید قاسمی جمال به نشانی شهریار شهرک کاروان 14 متری حافظ غربی نبش حسینیه  

پ 62 و1 
اتهام ها : 

1-توهین به اشخاص عادی 2-تهدید 3- ضرب و جرح عمدی  
رای دادگاه 

اتهام سعید قاسمی جمال فاقد مشخصات دیگر آزاد به لحاظ عدم دسترسی به موجب کیفر خواست 
بدون شماره و با تاریخ 96/1/22 دادسرای عمومی انقلاب شهریار مبنی بر ضرب و جرح عمدی 
موضوع شکایت زهرا جعفری اعلام شده است . با توجه شکایت شاکیه ، تحقیق مقدماتی انجام شده 
در دادسرا اظهارات گواهان – گواهی پزشکی قانونی و عدم حضور متهم جهت اخذ دفاع از خود با 
وصف ابلاغ قانونی و سایر قرائن موجود در پرونده ارتکاب بزه های معنونه توسط مشارالیه محرز که 
دادگاه بنا به مراتب مذکور و با استناد مواد 448-462-714 قانون مجازات اسلامی مصوب 92 حکم 
به محکومیت متهم به پرداخت دوفقره یک و نیم هزارم دیه کامل انسان بابت کبودی پهلوی چپ و 
کبودی قدام سینه در حق زهرا جعفری را صادر و اعلام میدارد . رای صادره غیابی و ظرف بیست روز 
از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه و سپس با توجه به میزان دیه مورد محکومیت که کمتر از 

یک دهم دیه کامل میباشد قطعی میباشد. م الف 1154
                                       دادرس شعبه 102 دادگاه کیفری 2 شهریار-بیرامی 

 .........................................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9409982643200679 شعبه 102 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار 

)102 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641200993 
متهم : 

آقای مهدی محمودی فرزند – به نشانی شهریار وائین بین میلاد 6 و 8 
اتهام : شکستن یا محو کردن مهر یا پلمپ 

رای دادگاه 
اتهام مهدی محمودی فاقد مشخصات دیگر آزاد به لحاظ عدم دسترسی به موجب کیفر خواست 
مورخ 95/12/25 دادسرای عمومی و انقلاب شهریار فک پلمپ ) فک پلمپ به صورت غیر قانونی 
( اعلام شده است که با توجه به گزارش مرجع انتظامی و صورتجلسه تنظیمی ضمیمه آن – عدم 
حضور متهم جهت دفاع از خود بزه مذکور محرز که دادگاه بنا به مراتب معنونه و با استناد به ماده 
543 قانون تعزیرات مصوب 75 حکم به محکومیت متهم مذکور به تحمل شش ماه حبس تعزیری 
صادر و اعلام میدارد . رای صادره غیابی و ظرف 20 روز قابل واخواهی و اعتراض در این دادگاه و 
سپس ظرف بیست روز قابل اعتراض در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران میباشد . م الف 

1155
محمد جعفر بیرامی –دادرس شعبه 102 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار 

 ................................................................................................................................................. 
پرونده کلاسه 9609982645100785 شعبه 101 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

101 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641101120 
شاکی : 

آقای محمد باقر نیک زاد فرزند علی همت به نشانی شهریار شهر اندیشه فاز 3 خ مطهری خ 
سیمرغ پ 40 

متهم : 
آقای محمد نیک زاد فرزندغلامرضا به نشانی مجهول المکان 

اتهام : 
ایراد ضرب و جرح عمدی با چاقو 

رای دادگاه 
در خصوص اتهام آقای محمد نیک زاد فرزند غلامرضا فاقد مشخصات دیگر هویتی مجهول المکان 
دائر بر ایراد ضزب و جرح عمدی موضوع شکایت آقای محمد باقر نیک زاد به ولایت از پوریا نیک 
زاد که به موجب کیفر خواست مورخ 97/1/19 از دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار برای 
ایشان تقاضای کیفر شده است دادگاه به عنایت به شکایت شاکی ، گواهی پزشکی قانونی ،شهادت 
شهود ، ایتان سوگند در دادسرا و سایر محتویات پرونده و امارات وقرائن موجود در پرونده و عدم 
حضور متهم در دادگاه جهت دفاع از اتهام انتسابی علیرغم دعوت از طریق نشر آگهی بزهکاری نامبرده 

را محرز دانسته ومستندا به مواد 449-448 و 709 قانون مجازات اسلامی مصوب 1392 نامبرده را به 
پرداخت 1- دو درصد دیه کامل بابت جراحت ) دامیه ( طویل راست صورت با امتدادبه راست گردن 
2- سه درصد دیه کامل بابت جراحت )حارصه ( راست گردن ، قدام گردن و پشت گردن 3- دو درصد 
دیه کامل بابت جراحت بخیه شده آهیانه سر ) دامیه 9( 4- نیم در صد دیه کامل بابت خراشیدگی ) 
حارصه ( بازوی راست 5- سه در صد دیه کامل بابت ارش بند دوم در حق شاکی آقای پوریا نیک نژاد 
صادر و اعلام میدارد . رای صادره غیابی و ظرف مهلت بیست روز قابل واخواهی در این شعبه و سپس 
ظرف مدت بیست روز قابل تجدید در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران میباشد .م الف 1157
رئیس شعبه 101 دادگاه کیفری 2 شهریار – مهدی سلیمانی  

 ......................................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9409982644800942 شعبه 105 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

105 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641501552 
شاکی : 

اداره کل استاندارد استان تهران با نمایندگی آقای فرهاد زین العابدین زاده فرزند عباس به نشانی 
تهران پونک بلوار سردار جنگل خ  شهید مرادی پ 29 

متهم :
آقای محمد مرادی به نشانی 

اتهام : استفاده از نام و علایم استاندارد بدون داشتن مجوز رسمی 
رای دادگاه 

در خصوص اتهام محمد مرادی )فاقد مشخصات دیگر در پرونده ( دائر بر جعل نشان استاندارد 
تولید و فروش کالای غیر استاندارد موضوع کیفر خواست اصداری دادسرای عمومی و انقلاب شهریار 
و با عنایت به جمیع اوراق پرونده و جری تشریفات قانونی و توجها به اینکه حسب گزارش اداره کل 
استاندارد که متهم موصوف مبادرت به تهیه و تولید و فروش مایع ظرف شویی با مارک گل شو نموده 
است و از سوی دیگر علامت استاندارد را رعایت نکرده است و آن را جعل نموده لذا بزهکاری متهم 
موصوف از نظر این مرجع محرز و مسلم بوده و مستندا به مواد 9 و 11 قانون اصلاح قوانین و مقررات 
استاندارد و تحقیقات صنعتی ایران متهم موصوف را به نود و یک روز حبس و 50 میلیون ریال جزای 
نقدی و معدوم شدن محصولات مکشوفه و از بابت جعل به یک سال حبس و 50 میلیون ریال جزای 
نقدی ) در مقام اجرای مفاد ماده 134 قانون مجازات اسلامی مرعی خواهد بود ( محکوم مینماید . 
رای صادره غیابی و ظرف 20 روز قابل واخواهی در این مرجع وسپس ظرف بیست روز پس از ابلاغ 

قابل تجدید نظر در محاکم تجدید نظر استان تهران میباشد .1158
رئیس شعبه 105 دادگاه کیفری 2 شهریار –نیکو منظری 

.........................................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9609982645200582  شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

104 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641401054 
شکات :

 1- دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار به نشانی استان تهران –شهرستان شهریار شهرک 
شاهد نبش میدان امام خمینی 

  2- آقای امیر بختیاری دائمی زمانی فرزند داریوش به نشانی تهران شهریار
متهم:آقای نعمت گودرزوندچگینی فرزند علی به نشانی تهران ستارخان تهران ویلا خیابان زارع 

پلاک 19 واحد 6
اتهام:صدور چک بلا محل

رای دادگاه   دادنامه
در خصوص اتهام آقای نعمت گودرزوند چگینی فرزند علی متولد 1355/12/29  به شماره ملی 
5889314998 آزاد به علت عدم دسترسی وی دائر بر صدور یک فقره چک بلامحل به شماره 
1063/839659 مورخ96/6/15 به مبلغ 1/000/000/000 ریال عهده بانک پاسارگاد از جاری شماره 
1201-334 که در زمان ارائه به بانک منتهی به صدور گواهی عدم پرداخت گردیده موضوع شکایت 
آقای امیر بختیاری دائمی زمانی  فرزند داریوش موضوع کیفر خواست مورخ 96/7/3 داستانی محترم 
شهریار دادگاه با عنایت به اوراق و محتویات پرونده از جمله شکایت شاکی تصویر مصدق چک موضوع 
پرونده و گواهینامه عدم پرداخت صادره از بانک محال الیه و عدم حضورش در جلسه دادرسی و دفاع 
از اتهام با وصف ابلاغ قانونی اخطاریه و سایر قرائن و امارات موجود در پرونده ارتکاب بزه انتسابی توسط 
ایشان را مطابق با ماده 3 و با بند ج از ماده 7 و 22 قانون صدور چک و رای وحدت رویه شماره 669 
مورخ 1383/7/21 منطبق با درجه شش از ماده 19 قانون مجازات اسلامی مصوب 92/2/1 محرز 
و مسلم تشخیص داده و مستندا به مواد قانونی صدرالبیان مشارالیه را علاوه بر ممنوعیت از داشتن 
دسته چک به مدت دو سال به تحمل دو سال حبس تعزیری با احتساب ایام بازداشت قبلی محکوم 
مینماید . رای صادره غیابی محسوب و ظرف بیست روز از تاریخ ابلاغ واقعی قابل واخواهی در دادگاه 
صادر کننده رای بدوی بوده و پس از آن ظرف بیست روز قابل تجدید نظر خواهی در محاکم محترم 

تجدید نظر استان تهران خواهد بود.م الف 1141
رئیس شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار –محمدرضا لهراسبی پور 

...................................................................................................................................
پرونده کلاسه 9609982644800576  شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار ) 

104 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9709972641401007 
شکات :

1-آقای اکبر صادقی پور فرزند حسن به نشانی استان تهران شهرستان تهران شهر تهران خ میرداماد 
شمالی نسای کوچه زرنگار پ 47 و 7

2- دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان شهریار به نشانی استان تهران –شهرستان شهریار شهرک 
شاهد نبش میدان امام خمینی 

متهم:آسیه رحیم زاده فرزند اسمعیل به نشانی کرج پیامبر هجرت گلزار 9 پ 83 ط 4
اتهام:صدور چک بلا محل

رای دادگاه   دادنامه
در خصوص اتهام خانم آسیه رحیم زاده فرزند اسمعیل متولد 1364 آزاد به علت عدم دسترسی وی 
دائر بر صدور یک فقره چک بلامحل به شماره 946281638  مورخ96/3/15 به مبلغ 150/000/000 
ریال عهده بانک صادرات  از جاری شماره 0103210125000 که در زمان ارائه به بانک منتهی 
به صدور گواهی عدم پرداخت گردیده موضوع شکایت آقای اکبر صادقی پور  موضوع کیفر خواست 
مورخ 96/6/1 داستانی محترم شهریار دادگاه با عنایت به اوراق و محتویات پرونده از جمله شکایت 
شاکی تصویر مصدق چک موضوع پرونده و گواهینامه عدم پرداخت صادره از بانک محال الیه و عدم 
حضورش در جلسه دادرسی و دفاع از اتهام با وصف ابلاغ قانونی اخطاریه و سایر قرائن و امارات موجود 
در پرونده ارتکاب بزه انتسابی توسط ایشان را مطابق با ماده 3 و با بند ج از ماده 7 و 22 قانون صدور 
چک و رای وحدت رویه شماره 669 مورخ 1383/7/21 منطبق با درجه شش از ماده 19 قانون 
مجازات اسلامی مصوب 92/2/1 محرز و مسلم تشخیص داده و مستندا به مواد قانونی صدرالبیان 
مشارالیه را علاوه بر ممنوعیت از داشتن دسته چک به مدت دو سال به تحمل دو سال حبس تعزیری 
با احتساب ایام بازداشت قبلی محکوم مینماید . رای صادره غیابی محسوب و ظرف بیست روز از تاریخ 
ابلاغ واقعی قابل واخواهی در دادگاه صادر کننده رای بدوی بوده و پس از آن ظرف بیست روز قابل 

تجدید نظر خواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران خواهد بود.م الف 1142
رئیس شعبه 104 دادگاه کیفری دو شهرستان شهریار –محمدرضا لهراسبی پور 
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موفقیت دموکرات ها برای ترامپ دردسرساز می شود

انتخابات میاندوره ای؛ کابوسی برای ترامپ

تجربه های تاریخی و بررسی موسسه های نظرسنجی در آمریکا احتمال موفقیت 
دموکرات ها در انتخابات میاندوره ای را تقویت می کند و ممکن است این حزب در 
دو سال باقیمانده از ریاست جمهوری »دونالد ترامپ« دردسرهای فراوانی را برای وی 

ایجاد کند.
تا کمتر از 40 روز دیگر )6 نوامبر- 15 آبان( مردم در سرتاسر ایالات متحده برای 
تعیین تکلیف 435 کرسی مجلس نمایندگان و یک سوم از 100کرسی مجلس سنا 
پای صندوق های رای می روند. همچنین شهروندان این کشور قرار است در مورد ده 
ها مقام ایالتی و تصویب و نهایی شدن طیف گسترده ای از قوانین تصمیم گیری کنند. 
تجربه تاریخی در چند دهه اخیر نشان داده که حزب حامی رئیس جمهوری 
مستقر در کاخ سفید دستاورد چندان مناسبی را از انتخابات میاندوره ای نداشته است. 
»باراک اوباما« در انتخابات میاندوره ای اول خود در سال 2010 حدود 60 کرسی را 
از دست داد و »جورج بوش« هم در دوره دوم ریاست جمهوری بیش از 30 کرسی را 

به حزب رقیب واگذار کرد. 
به نظر می رسد با اقدامات و سیاست های ترامپ این اوضاع تکرار شود. تارنمای 
نشریه »گلوبال نیوز« آورده است که در انتخابات میاندوره ای مجلس نمایندگان آمریکا 
یک موضوع کانونی وجود دارد و آن هم ریاست جمهوری ترامپ است. آمریکایی ها 
برای رای دادن بر نتیجه دو سال ریاست جمهوری ترامپ جمهوریخواه تمرکز می کنند 

و همین موضوع به سال های باقی مانده از ریاست جمهوری وی شکل خواهد داد. 
حزب جمهوریخواه اکنون کنترل مجلس نمایندگان و سنا را در اختیار دارد و 
پیروزی دموکرات ها در انتخابات آتی می تواند مانعی جدی پیش روی برنامه 
های ترامپ در دوسال پیش رو باشد. همین موضوع باعث نگرانی بیش از پیش 

جمهوریخواهان و شخص ترامپ از نتیجه انتخابات میاندوره ای شده است.
* آیا نظرسنجی ها این بار کارآمد است؟

نظرسنجی هایی که پیش از انتخابات میاندوره ای گذشته از سوی موسسه های 
آمریکایی برگزار شد تقریبا توانست وقوع تحولات انتخاباتی را پیش بینی کند. اما 
نادرست بودن پیش بینی نظرسنجی ها در مورد انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در 
سال 2016 که منجر به پیروزی ترامپ بر »هیلاری کلینتون« شد، از اعتماد مردم 
به اعداد و ارقم آن ها کاسته است. با این حال اکنون بیشتر نظر سنجی ها شانس 
دموکرات ها برای کسب اکثریت در دو مجلس یا حداقل در مجلس نمایندگان را 
بسیار بالاتر از رقیب برآورد کرده است. تارنمای روزنامه »یو.اس.ای تودی« در گزارشی 
خبر داد نظرسنجی ها نشان می دهند در رقابت انتخاباتی جهت کسب کرسی های 
میاندوره ای مجلس نمایندگان آمریکا اکنون دموکرات ها 14 درصد پیش افتاده اند و 

احتمال پیروزی آن ها بیشتر است. 
دانشگاه  در  نظرسنجی«  ملی  از سوی »موسسه  که  بررسی  این  های  یافته 
»کوینپیاک« انجام شد حکایت از آن دارد که دموکرات ها رای 52 درصد شرکت 
کنندگان در انتخابات را به دست می آورند حال آنکه جمهوریخواهان تنها قادرند 38 
درصد آرا را کسب کنند. نکته جالب در این نظر سنجی آن است که مردان بیشتر 
از زنان به حزب دموکرات گرایش نشان داده اند. از طرف دیگر سیاهپوستان ایالات 

متحده به طور کلی علاقه مندی بیشتری را به دموکرات ها بیان می کنند. 
نکته بارز این نظرسنجی آن بود که بیشتر آمریکایی ها برخلاف ترامپ اعلام کرده 
اند به رسانه ها اعتماد دارند. 69 درصد افراد رسانه ها را مورد اعتماد خود و اخبار آن 
ها را بخش مهمی از دموکراسی می دانند. تنها 21 درصد از شرکت کنندگان همچون 

رئیس جمهوری آمریکا رسانه ها را دشمن مردم عنوان می پندارند. 
یکی از پایین ترین برآوردها از پیشتازی دموکرات ها در گزارش تارنمای »ریل 
کیلیر پولیتیکس«، )Real Clear Politics( آمده است که اعلام داشته دموکرات ها 

حداقل 8.3 درصد بیشتر از جمهوریخواهان رای کسب خواهند کردند. 
* دموکرات ها؛ کابوس دوساله ترامپ

در بسیاری از تحلیل ها آمده است که دموکرات ها با کسب 23 تا 25 کرسی افزونتر 
می توانند اکثریت را در مجلس به دست آورند و چالش های بزرگ و عمیقی را برای 
برنامه های اجرایی ترامپ در دو سال باقیمانده از ریاست جمهوری وی ایجاد نمایند. 
براساس برآوردهای موسسه نظرسنجی )FiveThirtyEight ( دموکرات ها به صورت 
خالص به 25 کرسی نیاز دارند تا اکثریت 218 کرسی را در مجلس به دست بیاورند. 
برخی تحلیل ها حکایت از آن دارد که در این شرایط حزب دموکرات اکثریت خفیفی 

را در مجلس به دست خواهد آورد. 
بر پایه ارزیابی نهادهای رسمی و غیررسمی آمریکا، پیروزی جمهوریخواهان در 
انتخابات میاندوره ای به مفهوم پایانی بر سیاست های اوباما به ویژه موضوع خدمات 
بیمه ای و درمانی وی و برخی انتصاب ها در وزارت دادگستری خواهد بود. اما پیروزی 
دموکرات ها و به دست گرفتن کنترل هر دو نهاد قانونگذاری ایالات متحده، برنامه های 
قانونی ترامپ را به بن بستی تمام عیار می کشاند و این بدان مفهوم است که کشیدن 
دیوارهای مرزی و کاهش مالیات ها متوقف می شود. همچنین اصلاح قوانین مهاجرتی 

نیز از دیگر نتایج این امر خواهد بود. 
روزنامه »ایندیپندنت« در زمینه میزان و چگونگی موفقیت دموکرات ها در انتخابات 
میاندوره ای عنوان داشت باور غالب آن است که دموکرات ها در شرایط خوبی به سر 
می برند و می توانند اکثریت را در مجلس نمایندگان به دست آورند اما کسب پیروزی 

در سنا برای دموکرات ها سخت تر خواهد بود. 
دموکرات ها کسب اکثریت در انتخابات میاندوره ای را هدف مهم و اولویت خود 
قرار داده اند و اعتقاد دارند با اضافه کردن حداقل 24 کرسی به داشته های خود در 

سراسر آمریکا می توانند به کابوسی برای ترامپ و جمهوریخواهان تبدیل شوند. 
بنا بر تحلیل اینیدپندنت یکی از خوش شانسی های دموکرات ها این است که 39 
عضو جمهوریخواه مجلس نمایندگان تصمیم گرفته اند برای انتخاب مجدد وارد عرصه 
رقابت ها نشوند. اگرچه بسیاری از آن ها اکنون ضدترامپ هستند اما بیشتر این افراد 
از جمله سیاستمداران پرنفوذ و سرشناسی بوده اند که در سال 2016 به ترامپ برای 
پیروزی در انتخابات کمک کردند. نمایندگان فلوریدا و پنسیلوانیا هم حزبی های رئیس 
جمهوری آمریکا هستند که با جدایی از وی موجبات شگفتی همگان را پدید آورده اند 

و روزنه های امید را برای دموکرات ها گشوده اند. 
بنا بر تحلیل این روزنامه انگلیسی موفقیت دموکرات ها به دورنمای ریاست 
جمهوری ترامپ آسیب جدی وارد خواهد کرد و همه دستاوردهای وی در حوزه 
قانونگذاری های دوساله را متوقف می سازد. در این صورت، شرایط خطرناکی برای 
 ترامپ و احتمال استیضاح وی به دست نمایندگان دموکرات ها ایجاد خواهد شد.

در مصاحبه با نیویورکر درباره بازبودن باب دپیلماسی با آمریکا؛

ظریف: چشم انداز گفت و گو را مردود نمی دانم
آمریکایی  نشریه  با  مصاحبه   در  ایران  امور خارجه  وزیر  محمد جواد ظریف 
»نیویورکر« درباره دیپلماسی با آمریکا، در پاسخ به این سوال که آیا باب دیپلماسی 
همچنان گشوده است؟ گفت: چشم انداز گفت و گو را مردود نمی دانم منوط به اینکه، 

شرط لازم قابل اعتماد بودن طرف مقابل، فراهم شود.
ظریف در مصاحبه با این نشریه آمریکایی تصریح کرد: »قابل اعتماد بودن« متفاوت 
از »اعتماد کردن« است. قابل اعتماد بودن به این معناست که وقتی شما سندی را امضا 
می کنید، به آن متعهد بمانید. پایبندی به توافق  ها، مبنای روابط بین المللی است. در 
غیر این صورت دیگر سنگ روی سنگ بند نمی شود. ما در انتظار درصدی واقع گرایی 
هستیم.وزیر امور خارجه ایران، دیپلماسی با آمریکا را به فیلم »50 قرار اول« تشبیه کرد 
و افزود: ما در دنیای احتمالات زندگی می کنیم. بنابراین هیچ چیز غیر ممکن نیست 
ولی باید ببینیم چه پیش می آید. اگر قرار باشد راه حلی حاصل شود، باید مبتنی بر 

داشته های فعلی باشد.
ظریف با اشاره به فیلم »50 قرار اول« محصول سینمای آمریکا که روایتگر داستان 
فردی مبتلا به اختلال حافظه است، گفت:ما ]برخلاف دنیای سینما[ نمی توانیم هر 
بار از اول شروع کنیم. چنین کاری شدنی نیست. روابط باید بنیاد و شالوده مشخصی 

داشته باشد.
وی با اشاره به برجام ادامه داد: ما سندی داریم که نه دو صفحه، بلکه بالغ بر 150 

صفحه است.
کنایه ظریف درباره سند دو صفحه ای، اشاره به توافقنامه میان رئیس جمهوری 

آمریکا و رهبر کره شمالی در ماه ژوئن )خرداد( است که امضا کرده بودند.

نکتـه

ویـژه

علی یونسی وزیر اسبق اطلاعات :

»اطلاعاتی ها« وارد مسائل سیاسی و اقتصادی نشوند

دستی که بالا رفتنش بسیاری از ایرانیان را پایین کشید

دست احمدی نژاد به نشان کدام پیروزی بالا آمده است؟

کارهای  به  اطلاعاتی  :گروه های  اطلاعات گفت  وزیراسبق 
حاشیه ای و غیراطلاعاتی مشغول نشوند، وارد مسائل جناحی و 
اقتصادی و سیاسی نشوند، این موارد برای سازمان های اطلاعاتی 

و امنیتی سم مهلک است.
 حجت الاسلام علی یونسی درگفت وگویی اظهارداشت:توصیه 
من به سازمان های اطلاعاتی جمهوری اسلامی این است که برای 
امنیت چند کار را انجام دهند؛ یکی اینکه در داخل کشور از مقابل 
مردم قرارگرفتن به شدت پرهیز کنند. سازمان های اطلاعاتی باید 
مردمی ترین سازمان ها باشند. به مردم سخت نگیرند و آنان را 
سازمان های  برای  مردم  امنیت  تأمین  باشند.  داشته  دوست 
اطلاعاتی باید در اولویت قرار گیرد و در واقع تأمین امنیت مردم 
برای شان از تأمین امنیت حکومت مهم تر باشد. این باید به عنوان 
یک اصل برای سازمان های اطلاعاتی در نظر گرفته شود. اگر آن ها 
در این مسیر موفق باشند، گروه های تجزیه طلب و ضدانقلاب 

نمی توانند این سازمان ها را در برابر مردم قرار دهند.
 وی افزود :مردم عرب، کرد و بلوچ ما عاشق جمهوری اسلامی 
و ایران هستند، می خواهند امنیت، عدالت و آرامش داشته باشند 
و سازمان های اطلاعاتی به شدت می توانند این اهداف را تأمین 
کنند. همچنین این سازمان ها باید به شدت از انجام وظایف 
غیرمرتبط با خود پرهیز کنند؛ یعنی اینکه گروه های اطلاعاتی 
به کارهای حاشیه ای و غیراطلاعاتی مشغول نشوند، وارد مسائل 
جناحی و اقتصادی و سیاسی نشوند. این موارد برای سازمان های 
اطلاعاتی و امنیتی سم مهلک است. مخصوصاً حفاظت اطلاعات 
نیروهای مسلح فقط در محدوده خودشان کار کنند و وارد مسائل 

دیگر نشوند که با عمل به وظایف خودشان، تقویت خواهند شد.
وی ادامه داد :گروه های اطلاعاتی به کارهای حاشیه ای و 
غیراطلاعاتی مشغول نشوند، وارد مسائل جناحی و اقتصادی و 
سیاسی نشوند، این موارد برای سازمان های اطلاعاتی و امنیتی 
سم مهلک است.توصیه بعدی ام همکاری با کشورهای همسایه و 
منطقه است که اهمیت بسیار دارد، چرا که امنیت در خاورمیانه 
و در همه جای دنیا امری نیست که به تنهایی بتوان آن را به طور 
کامل حفظ کرد. یعنی هیچ ابرقدرتی نمی تواند امنیت خود را به 
تنهایی حفظ کند. هم کشورها به امنیت احتیاج دارند و هم مردم 
محتاج آن هستند. حال یک کشور ضعیف مثل افغانستان می تواند 
امنیت کل جهان را به خطر بیندازد، یک کشور یک وجبی یا یک 
دولت خودگردان می تواند امنیت منطقه و جهان را برهم زند، پس 
برای تأمین امنیت منطقه نیاز به همکاری داریم. یعنی جمهوری 
اسلامی در سطوح مختلف باید با همه کشورهای منطقه ارتباط 

اقتصادی، توریستی و فرهنگی داشته باشد.
* معتقد به تبعیض مثبت درقبال قومیت ها هستیم

وی در پاسخ به این سئوال که آیا برخی سیاست های وزارت 
اطلاعات نیز نقشی در شکل گیری حرکات تجزیه طلبانه به عنوان 
یک حرکت احساسی و ناشی از عصبانیت، در مناطق مرزی داشته 
است؟ گفت :نه قومیت و نه مذهب، هیچکدام برای ما تهدید 
نیست. کردها ممکن است گاهی اعتراض داشته باشند اما آنان که 
شرارت می کنند و آنانی که آمدند به مجلس حمله کردند را نباید 
به حساب قوم کرد و کردها بگذاریم؛ مگر مجاهدین خلق به قوم 
خاصی متعلق بودند؟ اکثر آنان به ظاهر شیعه هستند و از نظر قومی 
هم بیشترشان فارس بودند اما بیشترین شرارت را هم آنان علیه 
ملت ایران انجام دادند، پس حساب شرارت را از مردم و اقوام باید 
جدا کرد، چرا که هیچ ربطی به آنان ندارد. سیاست های جمهوری 

اسلامی نیز در همه این سال ها به حل مسائل و مشکلات مناطق 
مرزی معطوف بوده و همه دولت ها تلاش کرده اند  که در این 
زمینه عمل کنند. همه استان ها مشکلاتی دارند، مگر ایلام مشکل 
ندارد؟ مشکل اشتغال و مسائل اقتصادی در ایلام از سایر مناطق 
بیشتر است، اما مردم آن جا کمتر به دنبال بیان  اعتراضات شان 
هستند.یونسی  تصریح کرد :خوشبختانه سازمان های اطلاعاتی و 
امنیتی ما صبورانه و عاقلانه عمل می کنند و نمی خواهند جوانان را 
در این مناطق بازخواست کنند، بلکه به دنبال ریشه ها می گردند تا 
آنانی که پول خرج می کنند و این شعارها و افکار آلوده را گسترش 
می دهند، بیابند. البته جوانان را هم خیلی زود توجیه می کنند و 
به نظرم آنان هم توجیه پذیرند، چون بچه های پاک و معصومی 
هستند که هیچ غرض و مرضی ندارند. ما اگر مهربانانه با آنان 

برخورد کنیم و به شان توصیه کنیم، آنان توجیه می شوند.
جمهوری  مختلف  سطوح  در  باید  اقوام  نخبگان   *

اسلامی به کار گرفته شوند
وی خاطر نشان کرد :ما اصرار بر این داریم که نخبگان اقوام 
باید در سطوح مختلف جمهوری اسلامی از قبیل نمایندگی و 
نیز انتصابات به کار گرفته شوند و در این زمینه معتقد به تبعیض 
در  باید  محروم مان  ازمناطق  مثبت هستیم محرومیت زدایی 
کنار این موارد نیز انجام شود، چرا که در برخی از مناطق واقعاً 
محرومیت ها شدید است. آن چه در اهواز، خوزستان و ایلام وجود 
دارد، شاید بدتر از سایر نقاط باشد، اما در این زمینه  مردم ایلام 
شاید این حس را نداشته باشند که ما چون لر هستیم وضعیت مان 
این چنین است، اما در اهواز این احساس برای شان شکل گرفته 
است و می گویند چون ما عرب هستیم وضعیت مان چنین شده 
است. ما باید این احساس تبعیض را از آنان بگیریم و البته این کار 

را با زور و دروغ و فشار نمی شود انجام داد بلکه باید عمل کرد.
* شعار تجمع طلاب در قم بالاترین توهین به جمهوری 

اسلامی بود
این سئوال که حواشی اخیر  به  وی هم چنین در پاسخ 
ایجادشده درباره تجمع طلاب در قم را چطور تحلیل می کنید؟ 

گفت : آن شعاری که عده ای در تجمع طلاب دادند، بالاترین 
توهین به جمهوری اسلامی بود و نظام را در مظان اتهام قرار داد 
که بزرگان خود را، بنیانگذارانش را، این چنین حذف می کند و 
حتی کار به رئیس جمهوری که در دو نوبت مورد تایید مردم و 
تنفیذ رهبری قرار گرفته است، می رسد؛ او هم تهدید می شود  
که آن مثلًا اتفاقی که برای مرحوم هاشمی رخ داد برای تو هم 
رخ خواهد داد. شاید کسی که تابلوی آن شعار را در آن تجمع 
گرفته بود، توجهی نداشته باشد که چه پیامی را با آن شعار 
منتقل می کند اما پرسش این است که چه کسی او را تحریک 
کرده است؟ این یک فاجعه است که در قم اتفاق افتاده و عده ای 
هم اینطور تحلیلش می کنند که طلاب و روحانیت هم آن را 
تایید کرده اند و مثلًا گفته اند خوب است که چنین کاری انجام 
شده است. به نظرم این ماجرا در قباحت بالاتر از هر چیزی قرار 
گرفته است. وی ادامه داد :آنانی که این احتمال را تایید می کنند 
که مرگ آقای هاشمی مشکوک بوده و یا از آن اتفاق حمایت 
می کنند، از دو گروه خارج نیستند. یا نفوذی دشمن هستند 
که هر حرف آنان را بازگو کردند چرا که دشمن می گوید مرگ 
آقای هاشمی مشکوک است و یا از حماقت دینی شان سرچشمه 
می گیرد. اینهایی که در مداحی ها به نام امام حسین )ع( این 
احتمال مشکوک بودن مرگ آقای هاشمی را تقویت می کنند، 
چرا در دهانشان کوبیده نمی شود؟ چرا دستگاه قضایی با آنان 
برخورد نمی کند؟ چرا سیستم اطلاعاتی با آنان برخوردی ندارد 
و توجیه شان نمی کند؟ چرا سازمان صداوسیما مداحی شان را 
پخش می کند؟ این یک فاجعه است. وی افزود :فاجعه ای که 
رخ داده به این صورت است که شخص بزرگی مثل آقای هاشمی 
به طور طبیعی از دنیا می رود و دشمن می آید شایعه قتل او را 
مطرح می کند که مورد استقبال هم قرار می گیرد و آن وقت این 
موضوع در مکان مقدسی مثل قم هم مورد تایید قرار می گیرد و 
در مساجد و حسینیه ها هم حمایت می شود و در نهایت عده ای 
به رئیس جمهوری می گویند تو هم سر جایت بنشین که بالاتر از 
هاشمی نیستی! چرا جمهوری اسلامی با این فکر خطرناک که 

عده ای مجاز باشند هر چه که می خواهند بگویند، برخورد نمی کند 
تا این شائبه پیش نیاید که جمهوری اسلامی هم مثل دوران 
عباسیان و امویان و حکومت های فاشیستی به شکلی، سر بزرگان 
خود را زیر آب می کند؟ آیا جمهوری اسلامی آمده بعد از 40 سال 
به جایی برسد که هر کسی در جامعه به صورت طبیعی بمیرد، 
مردم بگویند که مرگ او مشکوک است؟ و حالا هم عده ای بیایند و 
این فکر را تقدیس کنند؟یوسنی در پاسخ به این سوال که نهادهای 
اطلاعاتی در این زمینه چه اقدامات مؤثری می توانند انجام دهند؟ 
بیان داشت:وزارت اطلاعات اول باید به مردم ثابت کند که حرفه ای 
عمل می کند، جناحی عمل نمی کند، نظر تخصصی می دهد و 
ملاحظه هیچ چیزی را نمی کند. وزارت اطلاعات در کنار دستگاه 
قضایی باید به گونه ای عمل کنند که نه قاضی سفارشی حکم دهد و 
نه ماموران سفارشی عمل کنند. این سیاست باید چندین سال ادامه  
داشته باشد تا فضای فعلی تغییر کند وگرنه همه متهم می شوند، 

همان طور که در مسائل اقتصادی همه متهم شدند.
* نباید در هیچ شرایطی به مردم دروغ بگوییم

وزیر اسبق  اطلاعات  هم چنین  در پاسخ به ایین سئوال  که 
اساساً شکل گیری این روحیه اتهام زنی به همه مسئولان را که 
مدتهاست در جامعه ما شکل گرفته و اخیراً شدیدتر هم شده 

است معلول چه سیاست هایی می دانید؟ اظهارداشت :
ببینید، در مورد مسائل اقتصادی باید گفت که اصولاً امکان 
اختلاس میلیاردی در سیستم دولتی وجود ندارد، اما آن قدر این 
گفته را تکرار کرده اند که جامعه می گوید همه ارز و ریال کشور 
را برده اند و حتی درباره کنوانسیون رژیم حقوقی دریای خزر نیز 
عده ای گفتند که خزر را هم بر باد دادند و تنها مانده است که 
خلیج فارس را نیز واگذار کنند. چرا اینقدر مردم ما حساس و 
آسیب پذیر شده اند؟ به نظرم مقصر حاکمیت و دولت است. ما باید 
با مردم صادق باشیم و مسائل را شفاف به مردم بگوییم تا وقتی 
چیزی را از قول مسئولان شنیدند آن را قبول کنند. برای رسیدن 
به این هدف باید ابتدا از دولت و نظام شروع کنیم. ما نباید در 
هیچ شرایطی به مردم دروغ بگوییم.وی افزود :از طرفی تشخیص 
این که منافع ملی که حرف آخر را می زند چطور مشخص شود، 
باید بر عهده وزارت دفاع، وزارت خارجه و وزارت اطلاعات باشد. 
باید بگویند که منافع ملی مان در شرایط فعلی این است که مردم 
را باور کنیم. مردم ما با مردم نه 50 سال گذشته که حتی با 
مردم 10 سال پیش هم متفاوت شده اند، آگاهی و تشخیص شان 
به شدت تغییر کرده، ذائقه شان در زندگی فرق کرده، انتظارشان 
از حکومت متفاوت شده و بینش شان دگرگون گشته است. ما 
باید باور کنیم که این مردم حاکم ما هستند نه ما حاکم آنان. 
همین مردمی که به آقای روحانی یا آقای رییسی رأی دادند یا آن 
مردمی که اصلًا رأی نداده اند، همه آنها صاحب حق هستند نه من 
و نه هیچکس دیگر. این را ما هنوز باور نداریم و آن را به شوخی 
می گیریم. وی  ادامه داد :هنوز هم هستند کسانی که مردم را 
رعیت می بینند و خود را حاکم و منافع ملی را همان می دانند که 
خودشان تشخیص می دهند، در حالی که به عنوان سخن پایانی ام 
باید بگویم به هیچ ایرانی - چه مسلمان، چه غیرمسلمان - نباید 
به چشم بیگانه نگاه کرد. مگر این که احیاناً وارد مسائل تروریستی 
شده باشد. نگاه مان به ایران و ملتش باید به گونه ای باشد که 
مشکلات ما را حل کند و این، یک نگاه محبت آمیز را می طلبد. 
ما اگر بازگردیم و با خودمان و دنیا آشتی کنیم به سرعت همه 

مسائل، مشکلات و معضلات حل خواهند شد.

محمود احمدی نژاد پدیده منحصر به فردی است. او هر روز 
رفتاری از خود بروز می دهد تا سوژه باشد. یک روز با انتشار کلیپ، 
یک روز با نامه نوشتن به مقام معظم رهبری و یک روز با نشان 
دادن علامت پیروزی رو به دوربین ها. او ذاتا دوربین را دوست دارد.

جلسه این هفته مجمع تشخیص مصلحت نظام در غیاب 
آیت الله هاشمی شاهرودی و روسای سه قوه و با ریاست آیت الله 
موحدی کرمانی برگزار شد؛ جلسه ای معمولی مثل سایر جلسات 
مجمع. اما انگار قرار است جلسات مجمع هر بار یک حاشیه داشته 
باشد که ربطی به محمود احمدی نژاد پیدا می کند. مثل جلسه 
گذشته که آیت الله مجتهد شبستری صندلی خود را جوری 
چرخانده بود تا پشت به احمدی نژاد باشد. این هفته اما رئیس پیشین 
دولت که کنار مجید انصاری و دری نجف آبادی نشسته بود، با دیدن 
دوربین ها دست خود را به علامت پیروزی بالا آورد تا در چند نمای 
مختلف این حرکت او ثبت شود.اما واقعا این دست به نشانه کدام 
پیروزی بالا آمده است؟ احمدی نژاد همین چندی پیش ویدئویی 
را در کانال اطلاع رسانی خود منتشر کرد که در آن به وضعیت 
مدیریت کشور به شدت انتقاد داشت و ادامه این روند را به صلاح 
ایران و انقلاب نمی دانست. او انتقادات شدیدی را علیه روسای قوا 

مطرح کرد، همان طور که پیش تر از آنها خواسته بود کنار بروند! آیا 
نامناسب نبودن وضعیت کشور که خود احمدی نژاد به آن اعتراض 
دارد برای او پیروزی به حساب می آید؟ از طرفی تمامی یاران نزدیک 
احمدی نژاد یا در زندان به سر می برند، یا حداقل یک پرونده قضایی 
دارند. از اسفندیار رحیم مشایی و حمید بقایی دو یار غار او و سعید 
مرتضوی رئیس سابق سازمان تامین اجتماعی که احمدی نژاد برای 
بقای او تا پای استیضاح عبدالرضا شیخ الاسلام وزیر رفاه دولت دهم 
ایستاد و ماجرای یکشنبه سیاه مجلس را رقم زد تا علی اکبر جوانفکر 
و عبدالرضا داوری. حال، بگذریم از ماجرای محکومیت محمدرضا 

رحیمی معاون اول او که البته اتهاماتش را مربوط به دوران حضور 
رحیمی در دیوان محاسبات دانست! قضیه مرحوم کردان هم قصه 
پرآب چشمی است که در این مقال نمی گنجد. احمدی نژاد بارها 
به احکام اطرافیانش اشاره و به آنها اعتراض کرده است. حال این 
سوال پیش می آید که آیا در بند بودن اطرافیان اصلی احمدی نژاد 
یک پیروزی برای اوست که اینچنین نشان پیروزی را بالا برده 
است؟شاید بست نشینی های غیرقانونی احمدی نژاد و یارانش در 
حرم حضرت عبدالعظیم )ع( و زیر سوال بردن قوانین کشور از نظر 
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام یک پیروزی است.رئیس 
دولت های نهم و دهم در این مدت تا توانسته علیه ارکان مختلف 
نظام جمهوری اسلامی سخن گفته است. از نحوه مدیریت کشور 
گرفته تا به قول او ظلم در قوه قضائیه. او رسما مدیران ارشد کشور ا به 
بی لیاقتی و مدیریت ضعیف متهم کرده و بارها اشاره داشته که مردم 
در شرایط سختی به سر می برند و تحت فشار هستند. آیا مدیریت 
ضعیف یا تحت فشار بودن مردم برای احمدی نژاد یک پیروزی 
تلقی می شود؟احمدی نژاد به گونه ای پیروزمندانه رفتار می کند 
گویا فراموش کرده یکی از اصلی ترین دلایل مشکلات فعلی کشور 
سیاست های هشت ساله او در دوران مدیریتش است. از نابودی منابع 

کشور گرفته تا وضع آشفته بازار، از انحلال سازمان برنامه وبودجه که 
هنوز بعد از پنج سال که از احیایش گذشته نتوانسته به روند پیش از 
انحلال باز گردد گرفته تا موسسات مالی و اعتباری و بانک هایی که 

افتادن تشت رسوایی شان گوش اقتصاد کشور را کر کرد.
انگار احمدی نژاد فراموش کرده غیب شدن بودجه های آنچنانی 
و اختلاس های عجیب و غریب در دوران مدیریت او به دلیل 
سوءمدیریت های صورت گرفته به وقوع پیوست؛ از گم شدن 
دکل نفتی گرفته تا فرار اختلاس گرانی که مدیران دست نشانده 
احمدی نژاد بودند. آیا این اتفاقات اینگونه پیروزمندانه رفتار کردن 

را می طلبد؟
رئیس دولت های نهم و دهم شاید فراموش کرده که نحوه 
مدیریت ارزی او کشور را به بحرانی فرو برد که هنوز نتوانسته از آن 
خارج شود و هر روز اوضاع وخیم تر می شود. پول پاشی بی رویه وی 
برای کسب محبوبیت تورمی را رقم زد که دولت بعد برای خروج از 
آن مجبور شد تن به رکود دهد و کشور به چاه رکود تورمی بیفتد. آیا 
چنین مدیریتی نیاز به نشان دادن نشان پیروزی دارد یا احمدی نژاد 
از اینکه ساست هایش باعث شده کشور با مدیریت رقبای او به چنین 

جایی برسد اینقدر خوشحال است؟

طرح عفو عمومی مجرمان سیاسی در مجلس شورای اسلامی به رای گیری گذاشته 
شد اما نمایندگان با دو فوریت و یک فوریت آن مخالفت کردند و قرار است به صورت 
عادی بررسی شود، تصویب این طرح ضمن فراهم آوردن شرایط برای استفاده از 
سرمایه های مختلف، می تواند به تغییر نگاه های منفی درباره مسایل حقوق بشری علیه 
کشورمان بیانجامد.بررسی تاریخ نشان می دهد که زندگی بشر همواره با مخاطرات 
اجتماعی روبرو بوده است، مسایلی که گاهی به واسطه خطا و گناه افرادی، مستوجب بروز 
خسران شخصی و اجتماعی می شود. در چنین شرایطی اگر بنا بود افراد خاطی مجازات 
شوند صحنه زندگی بشری پر از انتقام جویی و عقوبت های دنیوی می شد. دین اسلام 
در این زمان پیشنهاد عفو و بخشش را می دهد تا تا جایی که خداوند متعال بخشش 
خویش را مشروط به میزان بخشش بندگان خود دانسته و سوره شورا می فرماید: »کیفر 
بدی، مجازاتی است همانند آن، و هر کس عفو و اصلاح کند پاداش او با خدا است.«عفو 
به معنای بخشش و گذشت از گناه و ترک کیفر آن و به مفهوم بخشیده شدن مرتکب 
از سوی جامعه است اما در اصطلاح حقوق کیفری، عفو به معنای اقدامی است که با 
تصویب نهادهای حکومتی اعم از بالاترین مقام کشوری و نهاد قانونگذاری به منظور 
موقوف ماندن تعقیب متهمان و بخشودن تمام یا قسمتی از مجازات محکومان صورت 
می گیرد. براساس بند »پ« ماده 13 قانون آیین دادرسی کیفری )1392( و موادی از 
قانون مجازات اسلامی، عفو به عنوان یکی از موجبات صدور قرار موقوفی تعقیب و سقوط 

مجازات معرفی شده است.
* عفو خصوصی و عمومی

عفو در نظام های حقوقی بر دو قسم عمومی و خصوصی است. عفو خصوصی؛ 
تصمیمی است که با پیشنهاد قوه قضاییه و موافقت رهبری شکل می گیرد و به موجب آن 
تمام و قسمتی از مجازات محکومان بخشوده و یا به مجازات خفیف تری تبدیل می گردد 
که در ماده 24 قانون مجازات اسلامی آورده شده است.عفوعمومی شامل جرایمی است 
که در مواقع انقلاب های سیاسی و بحران های شدید اجتماعی به وقوع می پیوندد، حق 
عفو عمومی متعلق به جامعه است. لذا جامعه و حکومت می تواند بنا به مصالح و مقتضیات 

از تعقیب مجرمان و حتی از اجرای مجازات مقرر درباره آنان صرف نظر بکند. 
* جرایمی که مشمول عفو نمی شوند

»قاچاق عمده  مواد مخدر، سرقت مسلحانه، تجاوز و زنای به عنف، جاسوسی، محاربه، 
قاچاق سلاح و مهمات، اختلاس، ارتشاء و آدم ربایی، جرایم مستوجب حد شرعی، اعدام 
و سنگسار که با شهادت شهود اثبات شده باشند« از جمله جرایمی هستندکه مشمول 

عفو نمی شوند.
* پروسه تصویب طرح عفو عمومی 

طرح عفو عمومی در خرداد 1397 خورشیدی به وسیله محمدجواد فتحی، نماینده 
مردم تهران و عضو فراکسیون امید، با قید دو فوریت و با بیش از 70 امضا تقدیم هیات 
رییسه مجلس شد. برپایه پیش بینی طراح، این طرح یک هفته پس از زمان ارایه به 
هیأت رییسه باید در دستور کار مجلس قرار می گرفت اما این طرح حدود سه ماه بعد 
در یکم مهر به صحن مجلس شورای اسلامی با قید دوفوریت به رای گذاشته شد نه تنها 
دوفوریت آن رای نیاورد بلکه با یک فوریت نیز رای نیاورد و از دستور کار جلسه خارج 

و به نوبت عادی واگذار شد. پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا به منظور آگاهی بخشی 
به مخاطبان درباره طرح عفو عمومی و چگونگی ارایه دوفوریت و یک فوریت طرح با 
بهمن کشاورز حقوقدان، وکیل دادگستری و رییس پیشین اتحادیه سراسری کانون 
های وکلای دادگستری ایران و محمد کاظمی نماینده ملایر و نایب رییس کمیسیون 
قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی و از طراحان دوفوریتی طرح عفو عمومی، 
گفت و گویی را انجام داده که در ادامه مشرح این گفت و گو آمده است:بهمن کشاورز 
حقوقدان درباره طرح عفو عمومی و مراحل تصویب آن بیان داشت: بطور معمول افرادی 
در جامعه مرتکب جرم هایی می شوند که برخی از این جرم ها، شدید و خطرناک بوده و 
بعضی دیگر نیز ممکن است برای زیاندیده از جرم اهمیت خاص داشته باشد اما اهمیت 
اجتماعی آن برای سایر آحاد جامعه به اندازه جرایم نوع اول نیست. از طرفی برخی از 
افراد جامعه به دلیل ارتکاب جرم های نه چندان مهم تحت تعقیب قرار می گیرند در 
حالیکه ممکن است کسی به آن توجهی هم نکرده باشد اما فرد مجرم با وحشت دایمی 
زندگی می کند و همین امر موجب تقلیل بازده کاری و اجتماعی آنان می شود.پس 
از وقایع بزرگ سیاسی و اجتماعی مانند انقلاب ها که با ارتکاب جرایم از طرف برخی 
افراد توام است بطور معمول سیاست گذاران کلان جامعه دست به اقداماتی می زنند 
تا شرایط اجتماعی به حالت عادی برگردد. اعلام عفو عمومی از همین تدابیر است که 
در مواد 96، 97 و 98 قانون مجازات اسلامی، انواع عفو پیش بینی شده که یک مورد 
آن، عفو خصوصی است که مستلزم پیشنهاد رییس قوه قضاییه و موافقت مقام معظم 
رهبری و نوع دیگر آن، عفو عمومی است که لزوما باید از طریق مجلس و با تصویب قانون 
اجرا شود در این مورد باید توجه کرد که صدور دستور عفو عمومی به تعبیر دقیق تر 
تصویب و اجرای آن به حقوق زیان دیدگان از جرم از نظر خصوصی لطمه ای نمی زند 
یعنی خسارت ها و دیه ها در جای خود باقی است و می تواند از جانب فرد ذینفع وصول 
شود. به عبارتی هر چند عفو، آثار محکومیت را از میان می برد، اما تاثیری بر پرداخت 
دیه و جبران خسارت زیان دیده ندارد. در عین حال باید به این نکته توجه داشت که عفو 
عمومی صرفا جرائم موجب تعزیر را شامل می شود. در مورد حدود و دیات البته عفو 
ممکن است اما تحت شرایط بسیار خاص و جدای از شرایط اعلام عفو عمومی. در مورد 
قصاص نیز صرفا این حق ولی دم است و هیچ مقام دیگری و یا مجلس نمی تواند در 

مورد آن )قصاص( اعلام عفو کند.
* عفو عمومی و ایجاد وحدت ملی

علت اینکه تقدیم کنندگان طرح چرا دوفوریت را پیشنهاد کردند، حکایت از وضع 
خاص حاکم بر کشور و بحران های موجود دارد و به ایجاد وحدت و یکپارچگی بیشتر 
درمیان آحاد مردم منجر می شود و با اعلام عفوعمومی می توان افرادی را که به دلیل 
ارتکاب جرایم بدون خشونت سیاسی در معرض تهدید هستند و محکوم شده اند در 
شرایطی قرار داد که به این وحدت ملی بپیوندند و از توان آنان در راه وصول به اهداف 
کلی مملکت استفاده کرد.اینک دو فوریت طرح مذکور مردود اعلام شد و حتی یک 
فوریت آن نیز رای نیاورد، مطلبی است که باید علت آن را از طراحان جویا شد، اگر این 
طرح با اولویت و نه فوریت مطرح شود، رای بیاورد و اجرا شود در مجموع به نفع کشور 

خواهد بود.

* منتقدان طرح عفو عمومی
در پاسخ به برخی منتقدان این طرح که از تسری قواعد آن به جرایم خطرناک و شدید 
)مثلا جرم جاسوسی یا جرایم مبتنی بر براندازی حکومت با اقدامات عملی( بیم دارند. باید 
گفت که قانونگذار در متن این قانون می تواند استثناهایی را که مشمول جرایم خطرناک 
است، نیز قائل شود البته می توان تدابیری اتخاد کرد که همه جرایم مخالف با امنیت 
داخلی و خارجی جز استثناها قرار نگیرد که این موضوع نیاز به تفصیل بیشتری می دارد 
به این معنا که برخی از مواد مندرج در قسمت مربوط به جرایم علیه امنیت عمومی داخلی 
و خارجی کشور به طبع و اذعان مردم، آن را سیاسی می دانند که جرایم خطرناکی به 
آن مفهوم نیستند. بعضی جرایم دیگر هم که در قانون پیش بینی شده و اتفاقا بسیار مورد 
توجه قرار می گیرند و مفاد مربوطه زیاد مورد استناد واقع می شود به گونه ای هستند که 
می توانند مشمول عفو واقع شوند.محمد کاظمی نایب رییس کمیسیون حقوقی و قضایی 
مجلس درباره این طرح به ایرنا گفت: طرح ارایه شده به مجلس سه موضوع را مدنظر 
قرار داده بود، تبدیل مجازات های حبس ابد و اعدام در تمامی جرایم تعزیری به حبس 
درجه یک از 20 تا 30 سال، عفو عمومی به تمامی متهمان و محکومان جرایم سیاسی و 
امنیتی که مرتکب اقدامات فیزیکی خرابکارانه به نحو مباشرت، معاونت و مشارکت نشده 
اند، تمامی ایرانیان ساکن خارج از کشور که قصد بازگشت به کشور را ندارند در صورتی 
که شاکی خصوصی نداشته باشند، مصون از تعقیب هستند.بحث عفو عمومی دارای ابعاد 
مختلفی است و مشمول تمام محکومان نمی شود و بیشتر در مورد ایرانیانی که سالها 
پیش به خارج کشور رفته اند و در حال حاضر قصد بازگشت به وطن را ندارند اما نگران 
از تعقیب قضایی هستند.ممکن است حتی برخی از ایرانیان خارج کشور پرونده قضایی 
نیز نداشته باشند اما به دلیل اینکه به صورت غیر قانونی از کشور خارج شدند براساس این 
طرح مشمول عفو عمومی خواهند شد اگر چه خروج غیرمجاز این افراد از کشور مجازات 
قانونی دارد. حتی برخی از ایرانیان خارج کشور که پرونده های سبک قضایی دارند می توان 
آن ها را نیز مشمول عفو قرارداد.همچنین برخی متهمان و محکومانی که به دلیل پیگیری 
خواسته های صنفی و سیاسی صرف در زندان به سر می برند اما ساختارشکنی نکرده و 
مرتکب تخریب اموال عمومی نشدند می توانند مشمول شرایط عفو عمومی این طرح 
شوند.بطور خلاصه هدف از ارایه این طرح این بود که هم آمار زندانیان در بند زندان های 
کشور کم شود و هم افرادی که به خارج کشور رفته اند بدون نگرانی از تعقیب قضایی با 
فراغ بال به وطن خود بازگردند.متاسفانه به دلیل نبود هماهنگی و اطلاع رسانی به موقع به 
دیگر نمایندگان مجلس، دوفوریت و یک فوریت این طرح در روز نخست مهرماه در صحن 
علنی مجلس رای نیاورد اما امید است که با ارجاع به کمیسیون حقوقی مجلس و تایید آن 
با رای اکثریت نمایندگان تصویب و قانونمند شود.مخالفان این طرح که نمایندگان کمی 
را شامل می شود و بیشتر نکته نظراتشان این بود که با توجه به شرایط فعلی، این طرح 
نیازی به فوریت تصویب ندارد و بهتر است به صورت عادی به کمیسیون حقوقی ارجاع 
داده شود و مورد بررسی قرار بگیرد.همچنین یکی از مسایل مهمی که در متن این طرح 
باید مد نظر قرار گیرد اذن و تنفیذ مقام معظم رهبری برای عفو عمومی است. امیدواریم 
پس از بررسی های لازم در کمیسیون حقوقی این طرح با رای اکثریت نمایندگان مجلس 

تصویب و قانونی شود.

زمینه سازی استفاده از همه سرمایه ها و تغییر نگاه های منفی حقوق بشری

طرح عفو عمومی و ایجاد وحدت ملی
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مردى نزد پيامبر صلى الله عليه و آله آمد 
و از تنگ دستى ، به او شكايت كرد . پس 

پيامبر صلى الله عليه و آله فرمود : »ازدواج كن« . 
آن مرد ازدواج كرد و به گشايش رسيد 
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مناطق  و  روستایی  توسعه  معاون 
ریاست جمهوری گفت: 384  محروم 
هزار شغل در مناطق روستایی تکلیف 
دولت دربرنامه ششم توسعه است که 
امسال با توجه به برنامه ریزی انجام شده 
تحقق این هدف برای نخستین بار در 

کشور امکان پذیر است.
سه  روز  رضوی  ابوالفضل  سید 
افتتاح چند  و  بازدید  شنبه درحاشیه 
طرح تولیدی روستایی در گفت و گو 
با خبرنگاران، با اشاره به میزان اشتغال 
افزود: درحوزه  ایجاد شده در روستاها 
ابتدای  از  سینا  بانک  زایی  اشتغال 
سال 96 تا شهریو ماه 97 با پرداخت 
در  واشتغال  تولید  رونق  تسهیلات 
روستاها 8 هزار و 500 شغل ایجاد کرده 
است ضمن اینکه از محل اعتبارات قانون 

اشتغال پایدار روستایی از ابتدای امسال 
نیز بیش از 63 هزار شغل ایجاد شد. 

طرح  درقالب  کرد:  تاکید  رضوی 
پایدار  اشتغال  و  ملی  تولید  ارتقای 
روستایی و مناطق دشتی ،ایجاد 220 
هزار شغل برای امسال برنامه ریزی شده 
است. وی تحقق چشم انداز برنامه ششم 
توسعه برای ایجاد سالانه 384 هزارشغل 
در روستاها را نیازمند مشارکت مردمی 
دانست  دولتی  تسهیلات  استمرار  و 
کردن  فراهم  وظیفه  دولت  گفت:  و 
امکانات، پرداخت تسهیلات و همچنین 
روان سازی و تسهیل در پرداخت وام به 
روستاییان را به عهده دارد که این امر به 
خوبی در حال انجام است به گونه ای 
که شاهد رفع موانع اداری و ضمانتی 
اشاره  با  زمینه هستیم. رضوی  دراین 

به  جمهور  رئیس  اول  معاون  نامه  به 
رهبر معظم انقلاب به منظور تخصیص 
120 هزار میلیارد ریال تسهیلات رونق 
تولید در روستاها افزود: با اجازه معظم 
له این تخصیص اعتبار با شتاب درحال 
اجراست به گونه ای که تا امروز 35 هزار 
میلیارد ریال از این تسهیلات پرداخت و 
قرارداد تخصیص 50 هزار میلیارد ریال 

دیگر نیز نهایی شده است. 
وی با اشاره به معافیت های مالیاتی 
واحدهای  برای  شده  گرفته  نظر  در 
تمام  کرد:  تاکید  درروستاها  تولیدی 
واحدهای صنعتی و اشتغالی در روستاها 
به مدت 5 سال، در مناطق محروم به 
صنعتی  نواحی  در  سال،   10 مدت 
روستایی به مدت 13 سال و شرکت 
های دانش بنیان فعال در روستایی به 

آنها صفر  مالیات  نرخ  مدت 15 سال 
است. 

وی با بیان اینکه 20 درصد آورده 
توسط سرمایه گذار و 80 درصد توسط 
وام تسهیلات روستایی تامین می شود 
ادامه داد: توصیه جدی من است که به 
جای کارهای موازی ، سرمایه گذاران با 
تشکیل اتحادیه زمینه افزایش مشارکت 

و کیفیت افزایی را فراهم کنند. 
مناطق  و  روستایی  توسعه  معاون 
محروم ریاست جمهوری در سفر یک 
روزه قم، سه پروژه صنعتی و کشاورزی 
را در ناحیه های صنعتی سیرو، طغرود 
این استان به بهره برداری رساند و با 
حضور در چند شرکت در این دو ناحیه 
با  را  آنها  مشکلات  روستایی  صنعتی 
حضور استاندار قم مورد بررسی قرار داد. 

معاون توسعه روستایی ریاست جمهوری در قم ،

امسال 384 هزار شغل در مناطق روستایی ایجاد می شود

نامحـرمانه 

نیم نگاه

پسر عارف در کمیته ملی المپیک حکم گرفت
پسر ارشد محمدرضا عارف به عنوان مشاور رئیس و مسوول کمیسیون صلح و ورزش کمیته ملی 
المپیک منصوب شده است. انتصابی که حمیدرضا عارف آن را اتفاقی خوب می داند و تاکید دارد که 
می تواند برای ورزش موثر باشد.حمیدرضا عارف در گفت وگو با ایسنا با تایید خبر انتخابش به عنوان 
مسئول کمیسیون صلح و ورزش کمیته ملی المپیک گفت: من دانشجوی دکترای روابط بین الملل 
هستم و در حوزه روابط بین الملل هم مشاور رییس کمیته ملی المپیک هستم. اکنون هم می خواهم در 
کمیسیون صلح و ورزش کمک کرده و از تخصصم به نفع ورزش بهره بگیرم.او ادامه داد: من آدم غیر 
ورزشی نیستم و از ورزش شناخت دارم. از 5 سالگی ورزش را حرفه ای دنبال کرده ام. عضو تیم شنا و 
بسکتبال دانشگاه شریف بوده ام و این طور نیست که با فضای ورزش ناآشنا باشم.عارف درباره ی انتقاد از 
اینکه یک "آقازاده در کمیته ملی المپیک پست گرفته است"، تصریح کرد: مهم کارکرد افراد است. وقتی 
یک نفر تخصصی دارد و می تواند موثر واقع شود، چرا نباید از این تخصص استفاده کند؟ آقازاده بودن 
به این معنی نیست که خودش تخصصی ندارد. وقتی کسی توانمندی دارد و می تواند از توانمندی اش 

استفاده کند حتما باید برای مملکت و سربلندی آن این کار را بکند.

محسن هاشمی: در مورد شهردار جدید فکری نکردیم
رییس شورای شهر تهران در مورد نامه نگاری اخیرش به مقام معظم رهبری توضیحاتی را ارائه کرد.

محسن هاشمی قبل از شروع جلسه رسمی شورای شهر تهران، با حضور در جمع خبرنگاران درباره 
سرانجام تعیین تکلیف وضعیت شهردار تهران که بنا به گفته برخی مشمول قانون منع بکارگیری 
بازنشستگان می شود گفت: در مورد وضعیت شهردار، منتظر نظر وزارت کشور هستیم و وزارت کشور 
نیز در حال تطبیق قوانین شهری با مقررات کشوری است.وی در پاسخ به برخی شائبه ها مبنی بر اینکه 
گزینه های شهرداری آینده انتخاب شده اند گفت: تا نظر وزیر کشور نیاید، هیچ اقدامی نمی کنیم و به 
همین دلیل هیچ فکری در مورد گزینه های شهردار جدید نکرده ایم. هاشمی در مورد نامه اش به مقام 
معظم رهبری نیز گفت: در مورد نامه ام به مقام معظم رهبری صحبت نمی کنم چرا که نامه ای در مورد 
چالش های شهر تهران نوشتم اما به اشتباه مطرح شد که تقاضای کمک 2 میلیاردی کردیم و اشتباه 
گفته شده بود چرا که ضمن اعلام مشکلات شهر تهران، خواسته بودیم که اگر رهنمودهایی دارند به ما 
اعلام کنند و همچنین درخواست وقت ملاقات دادیم.وی با بیان اینکه منتظر هستیم تا با رهبری دیدار 

کنیم گفت: همچنین درخواست وقت ملاقات با آقای لاریجانی را داده ایم که هنوز تعیین نشده است.

واکنش آژانس به ادعای نتانیاهو درباره ایران
دبیرکل آژانس انرژی اتمی در واکنش به نمایش نخست وزیر رژیم صهیونیستی در سازمان ملل؛ 
از استقلال رای آژانس به عنوان یکی از اولویت های خود یاد کرد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
نیویورک  تایمز، آژانس بین المللی انرژی اتمی امروز سه شنبه در پاسخ آشکار به ادعای اخیر بنیامین 
نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی مبنی بر وجود زرادخانه هسته ای مخفی در ایران، بر اهمیت 
استقلال این نهاد تاکید کرد.در همین  راستا، »یوکیا آمانو« مدیرکل آژانس انرژی اتمی در بیانیه ای 
اعلام کرد: آژانس تنها در صورت نیاز بازرسین خود را به سایت های )مورد نظر( می فرستد. آژانس همه 
پادمان های مرتبط با اطلاعات موجود را استفاده می کند اما هیچ اطلاعاتی را برحسب ظاهر نمی پذیرد.

وی می افزاید: در راستای حفظ اعتبار، استقلال آژانس در رابطه با اجرای فعالیت های راستی آزمایی از 
اولویت برخوردار است. همه اطلاعات به  دست آمده از جمله آنهایی که از سوی طرف سوم ارائه می شود، 

به دقت بررسی شده و همراه با سایر اطلاعات ارزیابی می شود.

تکذیب فعالیت سرلشکر باقری در فضای مجازی
مرکز ارتباطات و تبلیغات دفاعی ستاد کل نیروهای مسلح در اطلاعیه ای تاکید کرد: »سرلشکر 
باقری« رئیس ستاد کل نیروهای مسلح هیچ صفحه ای در شبکه های اجتماعی و پیام رسان ها ندارد.

مرکز ارتباطات و تبلیغات دفاعی ستادکل نیروهای مسلح در اطلاعیه ای با اشاره به کانال ها و صفحات 
موجود در فضای مجازی که به رئیس ستادکل نیروهای مسلح منتسب شده، تاکید کرد: سرلشکر پاسدار 
»محمد باقری« هیچ صفحه ای در شبکه های اجتماعی و پیام رسان ها ازجمله توئیتر، اینستاگرام و تلگرام 
نداشته و اخبار مربوط به ایشان از طریق مرکز ارتباطات و تبلیغات دفاعی و مجاری مربوطه در ستاد کل 

نیروهای مسلح، اطلاع رسانی خواهد شد.

 فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( تغییر کرد
سرلشکر جعفری با صدور حکمی دکتر سعید محمد را به سمت فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیا )ص( منصوب کرد.به گزارش  سپاه نیوز ، سردار سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با صدور حکمی دکتر سعید محمد را به سمت فرماندهی جدید قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا)ص( منصوب کرد.بنابراین گزارش؛ پیش از این سردار سرتیپ پاسدار عبادالله 

عبداللهی فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( بود.

ثبت حدود 2 هزار زلزله در کشور طی شهریور ماه
شبکه های لرزه نگاری مرکز لرزه نگاری کشوری وابسته به موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران در 
شهریور 1397 نزدیک به 1980 زمین لرزه را ثبت کردند.به گزارش ایسنا، این زمین لرزه ها در نواحی 
مختلف ایران و نواحی مرزی رخ داده و توسط شبکه های لرزه نگاری ثبت و تعیین محل شده اند. در 
شهریور 1397 تعداد 30 زمین لرزه با بزرگای بیش از 4.0 در داخل کشور توسط مرکز لرزه نگاری 
کشوری به ثبت رسیده است که بزرگ ترین آن ها در تاریخ 04/ 06/ 1397  با بزرگای 5.9 حوالی تازه آباد 

واقع در استان کرمانشاه رخ داده است.

 پرواز 65 ساله ها ممنوع
سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد که خلبانان با سن بالای 65 سال اجازه پرواز ندارند.رضا 
جعفرزاده - مدیر کل روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری - در گفت وگو با ایسنا، اعلام کرد: 
طبق قوانین سازمان هواپیمایی کشوری و بر اساس کنوانسیون شیکاگو خلبنانی که سنی بالاتر از 65 
سال دارند اجازه پرواز نخواهند داشت.به گفته وی، این قاعده شامل حال ایرلاین های دولتی و ایرلاین 

خصوصی می شود و در این زمینه استثنایی وجود ندارد.

غلامرضا تاجگردون بستری شد
رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در بیمارستان بستری شد.غلامرضا تاجگردون که 
روزدوشنبه دچار یک عارضه مغزی شده بعدازظهردیروزدر یکی از بیمارستان های تهران تحت عمل 

جراحی قرار گرفت.

سیرکولاتور آب گرم
چنانچه طراحی ملک شما قدیمی 
و محل  تاسیسات  استانداردِ  و  است 
و  حمام  بهداشتی،  های  سرویس 
از  باشد،  نشده  رعایت  آشپزخانه 
گرم  آب  چرخاننده  یا  سیرکولاتور 
کردید،  تجربه  شود.  می  استفاده 
چنانچه یکی از شیرهای برداشت آب 
) مثل شیر حمام ( از محل آبگرمکن یا 
شوفاژ یا پکیج فاصله داشته باشد، باید 
مدت زمانی آب گرم را باز نگه داریم تا 
بعد از هدر رفتن مقدار زیادی آب، به 

تدریج آب گرم به محل مصرف برسد و بتوانیم از آن استفاده کنیم.
استفاده از پمپ های سیرکولاتور در مسیر جریان آب گرم، باعث می شود تا زمانی که آب به 
دمای از پیش تعریف شده نرسیده، جریان آب برقرار نشود و از هدر رفت مقادیر بسیار زیادی از آب 
و انرژی جلوگیری به عمل آید. سیستم سیرکوله ی آب گرم، دستگاه کوچکی به اندازه یک قالب 
صابون که شامل یک مسیر ورودی از لوله آب گرم و یک مسیر خروجی به لوله آب سرد می باشد و 
پمپ کوچکی دارد که می تواند در زیر سنگ روشویی، سینک ظرفشویی و یا در حمام نصب شود و 

به وسیله ی پمپ، آب را به گردش در آورد.
نحوه کارکرد این دستگاه بدین صورت است که بعد از اینکه در محل صحیح بر روی لوله ی آب 
گرم، زیرِ شیر برداشت نصب گردید و خروجی آن به آب سرد متصل شد با زدن دکمه استارتی که 
روی این دستگاه وجود دارد، سیستم، آب گرم را از سمت آبگرمکن مکش می کند، اما آنرا از شیر، 
تخلیه نمی کند؛ بلکه آب مکش شده را از طریق لوله آب سرد به سمت آبگرمکن پمپاژ می کند و در 
واقع موقتا یک مسیر چرخش آب بین آب گرم و سرد بوجود می آید. چرخش آب گرم و آب سرد 
آنقدر ادامه پیدا می کند تا زمانی که کنترل کننده حرارتی دستگاه تشخیص بدهد که درجه حرارت 
آب به مقدار مورد نظر رسیده و این وقتی اتفاق می افتد که آب گرم به محل مصرف رسیده باشد. در 
این زمان پمپ خاموش می شود و بدون اینکه آبی هدر رفته باشد، آب گرم به نقطه مصرف رسیده 
و آماده برداشت می شود. تنظیم دما هم در اختیار شماست و با دکمه ای که روی آن دستگاه تعبیه 

شده می توانید دماهای مختلفی را از قبل انتخاب کنید.
پمپ سانتریفیوژِ این دستگاه با مصرف بسیار کم برق می تواند در هر دقیقه بین 7 تا 12 لیتر آب 
را به چرخش در آورد و اگر در مدت 4 دقیقه آب گرم به خروجی نرسد، پمپ بطور خودکار، خاموش 
می شود، چون ممکن است مشکلی در سیستم آب گرم وجود داشته باشد و یا لوله آب گرم دچار 
شکستگی شده باشد. به طور کلی این سیرکولاتور ها به دو دسته تقسیم می شوند. سری ارزان تر 
آنها فقط عملیات چرخش آب را انجام می دهند و باز و بسته کردن شیر اصلی دست مصرف کننده 
می باشد. اما سری اتوماتیک علاوه بر تشکیلاتی که گفته شد یک شیر برقی کوچک داخلی دارند 
که به محض رسیدن دمای آب به مقدار از پیش تعریف شده، شیر برقی باز می شود و آب به صورت 
اتوماتیک از شیر خارج می شود که البته این نمونه کمی گران تر است. این دستگاه ها برای آن دسته 
از ماشین های ظرفشویی و لباسشویی که آب گرم مصرف می کنند بسیار مناسب و کارآمد هستند. 
* روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

خزان پاییزی دلارکاریکاتور

محمدعلى رجبى

اخبــار
فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع(؛

تجمع ۲۰ هزار نفری بسیجیان در قم 
برگزار می شود

تجمع 20 هزار نفری بسیجیان  به منظور نمایش اقتدار و شکوه ایران 
اسلامی در قم برگزار می شود.

به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، به منظور نمایش بخشی از 
اقتدار و شکوه ایران اسلامی، تجمع بزرگ بسیجیان در قم برگزار می شود. 
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( از تجمع 700 هزار نفری بسیجیان 
در کشور در مرحله دوم رزمایش سپاهیان محمد رسول الله)ص( خبر 
داد و خاطرنشان کرد: گردان های بیت المقدس در سطح کشور رزمایش 
عاشورایی سپاهیان محمد رسول الله)ص( را برگزار می کنند که  همزمان 
تجمع 20 هزار نفری بسیجیان گردان های الی بیت المقدس استان قم 
نیز برگزار می شود.وی ابراز داشت: تجدید میثاق با آرمان های امام راحل، 
رهبر معظم انقلاب و شهدای گرانقدر نظام اسلامی ایران از مهمترین اهداف 
برگزاری این تجمع باشکوه عنوان شده است.غلامرضا احمدی گفت: این 
تجمع باشکوه که پنجشنبه 12 مهرماه سال جاری از ساعت 9 تا 11 در 
مصلی قدس قم برگزار خواهد شد، نمایشی از اقتدار بسیج مردمی در شرایط 
جنگ اقتصادی و روانی جدید است تا دشمن بداند ملت ایران برای مقابله 
با هجمه سنگین رسانه ای دشمن و عملیات روانی آنها علیه نظام جمهوری 
اسلامی ایران همواره آماده است.فرمانده سپاه استان قم اظهار داشت: 
دشمنان و استکبار جهانی درصدد تضعیف فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه 

هستند که با هوشیاری ملت ایران نقشه های دشمنان خنثی  شده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبزشهرداری قم:

فضای سبز قم 5۰ درصد کم آبیاری دارد
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه در 
حال حاضر فضای سبز شهر قم 50 درصد کم آبیاری دارد، گفت: در برخی 
عرصه ها شهروندان اعتراض دارند که چرا درختان رشد نمی کند، دلیل این 
مساله این است که ما به قدری آبیاری انجام می دهیم که درخت نخشکد 

نه اینکه رشد کند.
پیام جوادیان با بیان اینکه جمع کل آب در اختیار شهرداری قم بالغ بر 
8.57 میلیون مترمکعب در سال است، اظهار کرد: سال 94 صورت جلسه ای 
با شرکت آب امضا شده که 200 لیتر آب شرب از شبکه آبیاری فضای سبز 
قطع شده و طبق آن قرار بوده آب منطقه ای 13 حلقه چاه معادل 135 
لیتر در ثانیه به شهرداری آب بدهد که تفاهم نامه هم موجود است اما تا این 
لحظه از این 13 چاه سه مورد حفر شده و دو مورد هم در حال حفر است و 
مابقی هنوز مشمول دریافت مجوز نشده است.مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: مجوز گرفتن برای حفر چاه در شهر 
قم بسیار مشکل است؛ این چاه هایی هم که شهرداری اقدام به اخذ مجوز 
کرده برای این بوده که ما از آب شرب استفاده نکنیم، ما فضای سبزی در 

شهر داریم که همین مقدار نیز کم است و آب نیاز دارد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم:

بسیاری از پاساژهای قم ایمن نیستند
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: زمان 
رسیدن نیروهای این سازمان به محل حادثه کاهش یافته است و این نیروها 

در میانگین زمانی سه دقیقه و 18 ثانیه به محل حادثه می رسند.
عباس جعفری با اشاره به زمان رسیدن نیروهای آتش نشانی در شهر قم 
به محل حادثه، اظهار کرد: در گذشته رسیدن نیروها به محل حادثه زمان بر 
بود، اما اکنون زمان رسیدن نیروهای آتش نشانی قم به محل حادثه کاهش 
یافته است و این نیروها در میانگین زمانی حدود سه دقیقه و 18 ثانیه 
به محل حادثه می رسند.مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم ادامه داد: در طول دو دهه اخیر بلندمرتبه سازی در شهر قم 
اوج پیدا کرد و قم چهارمین شهر کشور به لحاظ آپارتمان نشینی است 
که سازمان آتش نشانی براساس مصوبه شورای اسلامی شهر قم بر ایمنی 
ساختمان ها در مرحله احداث نظارت می کند.جعفری افزود: ساختمان هایی 
که از سال 92 به بعد در شهر قم احداث شدند، سازمان آتش نشانی به 
شدت بر ایمنی این ساختمان ها نظارت داشت، تمدید مجوز واحدهای 

گردشگری در شهر قم هم نیاز به تائیدیه ایمنی سازمان آتش نشانی دارد.

توسط سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم  صورت گرفت 

افتتاح بیست و نهمین 
ایستگاه نشاط مساجد در پردیسان

بیست و نهمین ایستگاه نشاط مساجد در مسجد امام موسی کاظم)ع( 
پردیسان توسط سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم افتتاح شد.

بیست و نهمین طرح نشاط مساجد با حضور رئیس کمیسون فرهنگی 
اجتماعی شورای اسلامی شهر، مدیران سازمان فرهنگی ورزشی و ائمه 
جماعت منطقه و فرمانده بسیج ناحیه امام حسن مجتبی )ع( سپاه علی ابن 
ابیطالب)ع( برگزار شد.در این مراسم حجت الاسلام سید محمد رضا فاطمی 
نیا امام جماعت مسجد امام موسی کاظم)ع(، ضمن  قدردانی از اقداماتی 
فرهنگی ورزشی شهرداری در منطقه پردیسان طی سخنانی، اظهار داشت: 
پردیسان دارای محله های محرومی از گذشته بوده است که در سال جاری 
با نگاه  مثبت مدیریت شهری  تاحدودی شاهد توسعه فضای سبز و امکانات 
شهری در پردیسان بودیم و امیدواریم که با همکاری مسئولین استانی شاهد 
محرومیت زدایی بیشتر از پردیسان باشیم.فاطمی نیا در ادامه به بهره برداری 
از بلوار بزرگ آیت الله بروجردی اشاره کرد و افزود: بهره برداری از این پروژه 
راه دسترسی و تسهیل در رفت و آمد را  برای اهالی این منطقه ایجاد کرده 

که جا دارد از تیم مدیریت شهری و شورای اسلامی شهر تقدیر کرد.

شهردار منطقه سه قم مطرح کرد

اختصاص 15 میلیارد ریال 
برای طرح های سرمایه گذاری 

شهردار منطقه سه قم گفت: در خصوص طرح های سرمایه گذاری و 
ایجاد تأسیسات درآمدزا 15 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته است که 35 

درصد حجم بودجه مصوب به این بخش اختصاص یافته است.
سیدشمس الدین نعمتی با اشاره به پروژه های فنی و زیربنایی منطقه سه 
قم، اظهار داشت: در خصوص پروژه های فنی و زیربنایی بیش از 20 درصد 
حجم بودجه سال جاری به این بخش اختصاص یافته است.شهردار منطقه 
سه قم با تاکید بر اینکه پروژه های فنی و زیربنایی منطقه سه شامل احداث 3 
خیابان در سطح منطقه، پیاده روسازی، اصلاح هندسی و ترافیکی، روکش، 
لکه گیری و ترمیم آسفالت معابر، احداث تابلوهای هدایت مسیر و احداث 
ساختمان اداری است، افزود: همچنین در خصوص طرح های سرمایه گذاری 
و ایجاد تأسیسات درآمدزا 15میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته است که 35 

درصد حجم بودجه مصوب به این بخش اختصاص یافته است.

در نیمه نخست امسال صورت گرفت؛

ارائه خدمات به یک میلیون نفر 
در پایانه های مسافربری قم

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از ارائه خدمات 
به یک میلیون نفر از مسافران در پایانه های مسافربری قم در نیمه نخست 
امسال خبر داد.رضا پوریافر با اشاره به روند ارائه خدمات به مسافران، اظهار 
کرد: در 6 ماهه نخست سال جاری یک میلیون و 75 هزار نفر مسافر 
با سرویس دهی 6 هزار و 7532 دستگاه اتوبوس، مینی بوس، تاکسی 
برون شهری از پایانه ها و پارکسوارهای سازمان جابه جا شده اند.مدیرعامل 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم بیان کرد: در مدت یاد شده با 
سرویس دهی 215 دستگاه اتوبوس 9 هزار و 460 زائر از پایانه مرکزی به 
عتبات عالیات اعزام شده اند و در ایام حج تمتع امسال، با سرویس دهی 42 
دستگاه اتوبوس هزار و848 نفر زائر به حج تمتع اعزام شده اند.پوریافر بیان 
کرد: در 6 ماهه نخست سال با سرویس دهی 318 دستگاه اتوبوس 13 هزار 
و 992 نفر زائر عراقی از مرز مهران به پایانه مرکزی وارد شده و از خدمات 

پایانه بهره مند شده اند.

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع 
تقلید گفت: مسئولان باید برای از بین بردن 
فقر، بیکاری و ایجاد رفاه برای مردم احساس 
مسئولیت کنند و طوری رفتار نکنند که 

زندگی آنها با مردم فرق نماید.
این مرجع تقلید روز سه شنبه دردیدار 
و سلامت  معاون حمایت  رهبر،  فاطمه 
خانواده کمیته امداد امام خمینی)ره(، از 
گرانی، بیکاری و فقر درکشور انتقاد کرد و 
افزود: امروز گرانی مشکلات زیادی برای 
مردم ایجاد کرده، همه مردم از نظر معیشتی 
در زحمت هستند. وی بابیان اینکه گرانی، 
فقر و بیکاری برخلاف موازین اسلام است و 
لازم است فکری برای حل این مشکل شود، 
ادامه داد: مسئولان درخدمت رسانی طوری 
عمل کنند که مردم از نظر اقتصادی مشکلی 

نداشته باشند. 
آیت الله نوری همدانی، گفت: دراسلام 
آمده است که باید بین همه آحاد مردم، 
مساوات باشد و همه در سطوح مختلف 
زندگی با هم توازن داشته باشند،این طوری 

نباشد زندگی مسئولین با مردم فرق کند. 
بیکاری برخلاف موازین  * فقر و 

اسلام است 
دیگری  دربخش  تقلید  مرجع  این 
از سخنان خود بیان کرد: روایت پیامبر 
اکرم)ص( است که فرمودند» کسی که شب 

سیر بخوابد در حالی که همسایه او گرسنه 
سر بر بالین گذاشته او مسلمان نیست«، این 
مسئله نشان می دهد، اسلام مخالف فقر 
است و تمام تلاش اهل بیت)ع( براین بود 
همه مردم در سطوح واحد معیشتی زندگی 
کنند. وی در ادامه کمیته امداد را از یادگاری 

های امام راحل و پایگاه خوبی برای فقر زدایی 
برشمردند وتأکیدکرد: در اسلام فقر نداریم، 
اگر در جامعه اسلامی فقر است به خاطر عدم 

توجه به مبانی دینی می باشد. 
وی افزود: انفال در دین منابعی برای فقر 
زدایی است، این انفال باید بهره برداری شود تا 
فقر درجامعه اسلامی ریشه کن گردد و چون 
از انفال بهره برداری درستی نمی شود، باعث 
این همه فقر در جامعه شده است که برای 

جامعه اسلامی زیبنده نمی باشد. 
هیچ  گفت:  همدانی  نوری  الله  آیت 
خدمتی بالاتر از خدمت به جامعه اسلامی و 

ریشه کن کردن فقر نیست. 
این مرجع تقلید درتوصیه به مسئولین 
کمیته امداد در کمک رسانی به خانواده های 
نیازمند، افزود: در کمک به فقرا مسائلی را 
باید رعایت کرد که ازجمله آن حفظ حرمت 

خانواده و احترام به مستمندان است. 
وی ادامه داد: برای ریشه کن شدن فقر، 
لازم است همه مردم کمک کنند تا در اسلام 

فقیری نباشد. 

آیت الله نوری همدانی:

زندگی مسئولان با مردم نباید متفاوت باشد

امام جمعه قم با بیان اینکه همبستگی و انسجام، نقش 
محوری در حرکت روبه جلو جامعه و حیات انقلاب دارد، 
گفت: پایداری انقلاب به دلیل انسجام و یکپارچگی است.

آیت الله سید محمد سعیدی صبح سه شنبه در دیدار 
اعضای قرارگاه فرهنگی مساجد قم در سالن محراب حرم 
مطهر، گفت: فرمایشات مقام معظم رهبری نیازمند تبیین 
و تحلیل از سوی کارشناسان است تا بیشتر فهمیده شود 

و راه برای اجرایی شدن آن هموارتر گردد.
وی با اشاره به توصیه رهبری مبنی بر ضرورت وجود 
مجموعه جوانان مؤمن انقلابی پای کار، گفت: این توصیه 
رهبری، طرحی لازم الاجراست که باید از سوی نهادها و 

دستگاه ها در جامعه اجرایی شود.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( درباره 
اهمیت تشکیل مجموعه گفت: پیامبر اسلام)ص( در ابلاغ 
جانشینی خود به بهترین شکل عمل کردند و مردم با 
حکومت اسلامی آشنا بودند و قانون قرآن در جامعه حاکم 
بود، اما بعد از رحلت پیامبر)ص( مجموعه مسلمانان از 
مسیر خود خارج شدند و به جای این که در مسیر نبوی 

گام بردارند، به انحرافی بزرگ گرفتار شدند که امروز نیز 
بزرگ ترین ضربه ها به پیکر اسلام نتیجه این انحراف است.

وی ادامه داد: رهبر انقلاب در این فرمایش بر مؤمن 
بودن جوانان این مجموعه نیز تأکید دارند، یعنی نیروی 
جوان مؤمن، نیروی پرتوان و پیشرو است. ایمان، جوهره 
حرکت انسان را تشکیل می دهد تا درراه درست حرکت 
کند؛ بدون ایمان این نیرو در مسیر انحراف قرار می گیرد.

آیت الله سعیدی با اشاره به تأکید رهبری بر انقلابی 
بودن مجموعه جوانان مؤمن خاطرنشان کرد: داشتن 
روحیه انقلابی، گل درخت ایمان است؛ کسانی که روحیه 
انقلابی نداشته باشند، در عین داشتن ایمان، صحنه را 
خالی کرده و فرصت را در اختیار دشمنان قرار می دهند.

وی تصریح کرد: مقام معظم رهبری، پای کار بودن را 
از دیگر الزامات مجموعه جوان انقلابی دانسته اند تا این 

مجموعه در زمان عمل، در خواب غفلت نباشد.
امام جمعه قم در ادامه خانه، مدرسه و مسجد را سه 
عرصه مهم تربیت افراد عنوان کرد و گفت: برای این که 
بتوانیم مجموعه جوان مؤمن انقلابی پای کار داشته باشیم، 

باید میان خانه، مدرسه و مسجد اتصال ایجاد کنیم.
وی افزود: اگر این عرصه های تربیتی به صورت جزیره ای 
عمل نمایند، در عین تلاش هایشان، موفقیت های چندانی 
به دست نمی آورند، موفقیت های بزرگ درگرو زنجیره ای 

عمل کردن این عرصه هاست.
آیت الله سعیدی با بیان این که اتصال خانه، مدرسه و 
مسجد حرکت پرشتاب برای رسیدن به آرمان های اسلام 
و انقلاب را میسر می سازد، گفت: اینکه در نظام اسلامی 
که همه امکانات در مسیر نشر آموزه های دینی و انقلابی 
فراهم است، شتاب حرکت به سمت آرمان ها کم بشود، از 

متصل نبودن این عرصه های تربیتی است.
تولیت آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( با بیان 
این که اتصال این عرصه ها نیازمند تدبیر و حوصله و پرهیز 
از شتاب زدگی است، گفت: همبستگی و انسجام، نقش 
محوری درحرکت روبه جلو جامعه دارد، اگر امروز شاهدیم 
که نظام اسلامی ما بدون حمایت و پشتیبانی قدرت ها 
به سن چهل سالگی رسیده است، به دلیل انسجام و 

یکپارچگی است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و منابع انسانی استانداری قم،رونق تولید را یکی از 
الزام های مهم برای رفع مشکل بیکاری دانست و گفت: بانکهای استان به عنوان یکی از 
قوی ترین و عظیم ترین منابع سرمایه باید دراین راستا فعالیت جدی تری داشته باشند.

مهرداد غضنفری روز سه شنبه در نخستین جلسه کارگروه تخصصی اقتصادی قم در 
تالار امام جواد )ع( استانداری اظهار داشت: بانک های خصوصی نقش آفرینی در حوزه 
اقتصادی استان ندارند، و این مساله را به معاون اول رئیس جمهوری و وزیران مختلف 
منعکس کردیم، و اصرار نیز بر این موضوع داریم،در این راستا یکی از تشکیلاتی که باید 

روی این موضوع بیش از همه همت داشته و ورود پیدا کند، بانک مرکزی است.
وی با اشاره به گزارش ارایه شده در خصوص عملکرد بانک های تجاری و تخصصی 
این استان درسالهای اخیر تصریح کرد: تقریبا افزایش منابع را در همه بانک ها شاهد 
هستیم، ولی نکته بسیار مشهود، تناسب نداشتن منابع با مصارف در حوزه های مختلف 
است، هر چند نسبت 80 درصدی منابع به مصارف در کلیت سیستم بانکی قم رقم 

مطلوبی است.
معاون استاندار قم گفت: درحال حاضر بیش از 70 درصد منابع در اختیار چهار بانک 
قرار گرفته است، و در مقابل بیش از 70 درصد مصارف و پرداخت تسهیلات نیز در بانک 
های دیگر صورت گرفته است، که باید تناسبی بین منابع و مصارف بانک ها باشد و این 

موضوع آسیب شناسی شود.
وی یادآور شد: در تنظیم سند توسعه استان به گونه ای اقدام شده که منابع و مصارف 
بانک ها همخوانی داشته باشد، و امیدواریم، این سند منابع بانکی را به سمت تولید سوق 
بدهد، چرا که بخشی از علت عواقبی که در جامعه شاهد هستیم، ناشی از اعمال سیاست 

هایی است که منجر به فاصله گرفتن منابع و نقدینگی کشور از تولید می شود.
وی با بیان اینکه احصا راهکارهای مناسب برای رفع چالش های موجود در این زمینه 

را باید بر مبنای آمارها دنبال کنیم، افزود: هدفگذاری استان رسیدن به نرم و میانگین 
عمومی کشور است، که هم اکنون نسبت منابع و مصارف بانکی از میانگین کشوری 
پایین تر است، در حالی که میزان منابع در اختیار بانک های استان از متوسط کشوری 

بالاتراست و باید از این فرصت استفاده کنیم.
معاون استاندار قم با تاکید بر ضرورت بازنگری بانک ها در عملکرد خود، گفت: از این 
پس با هدف حرکت بانک ها در مسیر تولید عملکرد آنها به صورت ماهانه مورد ارزیابی 

قرار می گیرد.
وی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری در خصوص بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در قم گفت: 
مردم در عرصه های مختلف پایداری و وفاداری خود به نظام را در حد اعلی نشان دادند.

وی با بیان اینکه کشور شرایطی بسیار دشوارتر از امروز را پشت سرگذاشته است، 
افزود: در حال حاضر مدیران پخته و با تجربه ای داریم و علاوه بر آن درک عمومی از 

مشکل های کشور نیز بیشتر است.
غضنفری گفت: در نخستین سال های پیروزی انقلاب اسلامی، این انقلاب مانند 
نهال تازه رسیده ای بود اما اکنون به درخت تنومند با شاخ هایی که درکل جامعه ریشه 

دوانده تبدیل شده است.
وی صداقت، اخلاص و تلاش را از جمله انتظارهای مردم از کارگزاران دانست و افزود: 
مردم وقتی ببینند، مسئولان پیگیر مشکلاتشان هستند و صادقانه گزارش می دهند، به 

طور حتم می پذیرند و سختی را نیز تحمل می کنند.
غضنفری با اشاره به شعار افتخار به گذشته و امید به آینده گفت: باید کارنامه انقلاب 
در بخش های مختلف شامل آموزش، بهداشت و درمان و تولید با شاخص های مستند 

و عدد و رقم برای جامعه بازگو شود.

آیت الله سعیدی:

همبستگی عامل حیات انقلاب است

معاون استاندار قم :

بانک های قم در راستای رونق تولید فعالیت جدی تری داشته باشند


